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Marek dziedziela
dyrektorem dPS
w Borówku. str. 4

Karambol 
w Nieborowie
– na szczęście to ćwiczenia. str. 2

Łowicz�|�Wiata�na�targowisku

Handlarze pytają, 
nie tylko o termin
Co najmniej do połowy października – a może i dłużej – trzeba będzie 
poczekać na oddanie do użytku nowej wiaty, a tym samym wyłączonej 
tymczasowo z użytku części targowiska miejskiego w Łowiczu. 
Ani władze miasta, ani zarządzającego targowiskiem KS Pelikan 
nie planują podnoszenia w związku z inwestycją opłat dla handlujących.

Planowane zakończenie re-
montu znowu przesuwa się w cza-
sie. Przypomnijmy, że przy tej in-
westycji była już mowa najpierw 
o końcu sierpnia, potem o koń-
cu września. Teraz Grzegorz Peł-
ka, naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów w Urzędzie Miejskim 
w Łowiczu, mówi nam, że trzeba 
będzie na nie poczekać przynaj-
mniej do połowy października. 
Jako prognozowany termin odda-
nia do użytku podaje 15 paździer-
nika, ale nie wyklucza, że może 
się on jeszcze przesunąć. – Jeśli 
chodzi o same prace to pozostaje 
jeszcze m.in. poprawa oświetle-
nia, montaż rynny, a także uprząt-
nięcie terenu po pozostałościach 
z budowy, ale oczywiście trzeba 
będzie poczekać na zakończenie 
procedury odbioru – mówi Grze-
gorz Pełka.

Na czas budowy ci z handlują-
cych, którzy normalnie mieli zare-
zerwowane stanowiska w części, 

w której trwają prace, zostali prze-
niesieni do alejki nr 4 (licząc od 
strony ul. Sikorskiego). Na ogół są 
to sprzedawcy, którzy zajmowali 
miejsca przy ogrodzeniu ul. Sikor-
skiego od dawna. 

Co mówią 
sprzedawcy?
Niektórzy ze sprzedających 

obecnie w alejce nr 4 obawiają się, 
że zadaszenie spowoduje większe 
opłaty, inni się tego nie boją, bo 
słyszeli zapewnienia ze strony pra-
cownika klubu, że nie ma takich 
planów. Część z nich narzeka na 
słaby przepływ informacji między 
handlującymi, a zarządcą. 

– Stoisko w tamtej części 
mamy, że tak powiem „z dziada 
pradziada” i nie mamy zamiaru 
się z nim przenosić – mówił nam 
jeden z handlujących nasionami. – 
Z tego co nam mówiono, zaraz po 
oddaniu do użytku wiaty mamy 
tam powrócić na dotychczaso-
wych warunkach. Nic nie słysza-
łem, żeby coś się miało zmienić.

– Według mojej wiedzy opłaty 
się nie zmienią – mówił nam pan 
Mateusz, handlujący owocami. – 
Myślę zresztą, że handlujący tu-

taj tworzą zgraną grupę, na jakieś 
próby łamania obietnic czy prze-
pisów raczej by nie pozwolili. 

Obaw nie kryje natomiast pan 
Łukasz, sprzedający warzywa 
i owoce. – Żeby nie było tak jak 
w Łyszkowicach.– mówi. – Tam 
prawie całe targowisko zostało 
zadaszone, opłaty najpierw mia-
ły pozostać bez zmian, przez jakiś 
czas tak było, ale w końcu wzrosły. 

Uważa, że opłaty w wysokości 
180 zł miesięcznie za miejsce (bo 
tak wychodzi w jego przypad-
ku po zsumowaniu opłat za jed-
no stanowisko) i tak są wysokie, 
biorąc pod uwagę, że klientów 
jest coraz mniej. Nie spodziewa 
się więc, że o miejsca pod wiatą 
będzie jakaś walka, bo po prostu 
handlarzy jest mało. 

– Gdyby miały być jeszcze 
podwyżki, całkiem zabiłoby to 
handel – mówi. – Zresztą, wy-
starczy się rozejrzeć, to jest niby 
czwarta aleja, ale trzecia jest pu-
sta, druga prawie też... 

A trzeba dodać, że rozmawia-
liśmy we wtorek około 10 rano, 
jest to trzeci, po piątku i sobocie 
dzień tygodnia, kiedy handlu na 
targowisku jest najwięcej.  str. 4

Rzut okiem |�MaLoWaNy�ŁoWicz�

Pod kierunkiem Aldony zając, instruktorki malarstwa i rysunku w Łok oraz wykładowcy ŁutW 
odbył się we wtorek, 24 września, na Starym Rynku plener plastyczny pt. „Architektura Łowicza
w malarstwie”.�uczestniczyli�w�nim�słuchacze�zaprzyjaźnionych�uniwersytetów�trzeciego�wieku�z�Łowicza�
i�Kutna,�a�także�młodzież�uczęszczająca�na�zajęcia�koła�plastycznego�w�ŁoK.�o�tym,�jakie�obiekty�
architektoniczne�malowali�najczęściej�i�wiele�więcej�–�o�tym�wydarzeniu�–�przeczytasz�w�Nowym�Łowiczaninie
już�za�tydzień�–�3�października.�aa 

tOMaSZ
MatUSIaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Wybory�|�Kampania�nabrała�tempa���

W czwartek Gowin, 
w piątek Kwaśniewski
Kampania przed 
wyborami parlamentarnymi
trwa w najlepsze. 
Kandydaci prześcigają się 
w zapraszaniu znanych 
polityków, by ci swoimi 
twarzami wsparli ich 
kandydatury.

Jeszcze w tym tygodniu do Ło-
wicza przyjadą obecny wicepre-
mier Jarosław Gowin oraz były 
prezydent Aleksander Kwaśniew-
ski. Ponadto relacjonujemy w tym 
numerze ostatnie m.in. wizyty eu-
roposła, byłego premiera i prezesa 
NBP Marka Belki, posłów Mał-
gorzaty Wassermann i Tomasza 
Rzymowskiego. 

W czwartek, 26 września, 
o godzinie 15.00 na Starym Rynku 
w Łowiczu odbędzie się konfe-
rencja prasowa, w której uczestni-
czył będzie wicepremier Jarosław 
Gowin. Tematem będzie przed-
stawienie programu wyborcze-
go kandydata do Sejmu RP An-
drzeja Górczyńskiego (PiS), który 
kandyduje w okręgu wyborczym 
nr 11, w którym jest też powiat 
łowicki. Będzie to druga wizy-
ta Gowina w powiecie łowickim 

w ostatnim czasie, gdyż w lipcu 
gościł na Żniwach Łowickich w 
skansenie w Maurzycach. 

Natomiast w piątek, 27 wrze-
śnia do Łowicza przyjedzie były 
prezydent Aleksander Kwaśniew-
ski, by wesprzeć kampanię star-
tującego do Sejmu RP z pozycji 
numer 2 na liście Lewicy, byłego 
posła VII kadencji (2011-2015) 
Cezarego Olejniczaka. O godzinie 
13.00 planowane jest spotkanie 
z organizacjami pozarządowymi 
w restauracja Polonia. Zaprosze-
nia do tych organizacji – ze wzglę-
du na ograniczoną liczbę miejsc 
– będzie kierował bezpośrednio 
Cezary Olejniczak. 

Później zaplanowano spacer 
ze Starego Rynku na ul. Zduńską 
i Nowy Rynek oraz tam około go-
dziny 14. Spotkanie z młodzieżą, 
które jest otwarte dla wszystkich 
zainteresowanych. Później Alek-
sander Kwaśniewski jedzie na 
spotkanie w Toruniu. 

Poprzednia wizyta piastujące-
go wtedy urząd prezydenta Alek-
sandra Kwaśniewskiego na Ziemi 
Łowickiej miała miejsce w 2003 
roku na Biesiadzie w Maurzy-
cach, przed referendum w sprawie 
przystąpienia Polski do UE.  mak   

Łowicz�|�utW�
Dwie premiery 
jednego dnia 

Zarząd Łowickiego Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku zaprasza 
wszystkich słuchaczy i sympa-
tyków na uroczystą inaugurację 
roku akademickiego 2019/2020, 
która odbędzie się we wtorek, 
1 października, w sali barkowej 
Muzeum w Łowiczu. Tego dnia 
premierowo wystąpią chór ŁUTW 
i orkiestra „Nowy Odeon”, działa-
jąca przy Łowickim Towarzystwie 
Muzycznym.

Nowy rok akademicki po raz 
pierwszy otworzy Krystyna Ku-
charska, która w lutym br. została 
wybrana na nowego prezesa sto-
warzyszenia. Początek uroczysto-
ści zaplanowano na godz. 12, kie-
dy to nastąpi powitanie gości. 

Wykład inauguracyjny pt. 
„Bracia Kielanowscy w nauce 
i kulturze polskiej” poprowadzi w 
tym roku prof. Teresa Zaniewska 
z SGGW w Warszawie, będąca 
opiekunem naukowym stowarzy-
szenia. 

W czasie uroczystości nada-
ne zostaną także tytuły Członka 
Wspierającego Łowicki Uniwer-
sytet Trzeciego Wieku, choć za-
rząd chce, aby do dnia uroczysto-
ści pozostało niespodzianką, kto 
je otrzyma. Uroczystość zakończy 
spotkanie przy kawie.  str. 3
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Łowicz |�co�zmieni�dzisiejsza�sesja?

Nie ma mowy o nowej koalicji?
Jak nieofi cjalnie 
dowiedzieliśmy się, trwają 
przymiarki do tego, żeby 
zmienić prezydium Rady 
Miejskiej w Łowiczu, 
choć żaden z zapytanych 
przez nas radnych, nie chciał 
otwarcie przyznać, że bierze 
udział w takich rozmowach.

Chodzi o to, by każde z 4 ugru-
powań (Łączy nas Łowicz, Ło-
wickie.pl, PiS i Porozumienie 
Łowickie) miało w Radzie swe-
go przedstawiciela. Nie wiadomo 
jednak, które z ugrupowań wystą-
pi i jakim wnioskiem podczas dzi-
siejszej sesji. Do NŁ dotarły rów-
nież informacje, że po tym, jak 

z koalicji z Łączy nas Łowicz wy-
stąpiło Łowickie.pl, komitet bur-
mistrza Krzysztofa Kalińskiego 
rozmawia z przedstawicielami 
PiS, na temat powołania nowej 
koalicji, co wiązałoby się rów-
nież z powołania nowego wice-
burmistrza (w miejsce Bogusława 
Bończaka) i innych urzędników, 
którzy realnie miałyby wpływ 
na sposób zarządzania miastem. 
Rada nie jest wtajemniczana 
w szczegóły tych rozmów, ponie-
waż odbywają się poza nią.  

Czy rzeczywiście? – Taką pró-
bą sił może być najbliższa sesja – 
twierdzi jeden z radnych, tłuma-
cząc, że po wynikach głosowania 
i przebiegu dyskusji, będzie moż-
na wywnioskować, w którym 

kierunku zmierzają rozmowy. 
Marcin Kosiorek z pełnym prze-
konaniem powiedział jednak, że 
nie ma mowy o koalicji pomiędzy 
ŁnŁ z PiS. Inny lokalny polityk 
z PiS mówi: – Kotłuje się i trochę 
bulgocze, ale chodzi wyłącznie 
o prezydium. 

Z kolei Jakub Wolski, radny 
z ramienia PiS deklaruje, że roz-
mawiać zawsze warto, ale po-
trzebny do tego byłby jakiś zapra-
szający gest ze strony burmistrza, 
a tego nie było. – Oczywiście na 
nikogo się nie obrażamy, bo choć 
niektórzy radni mieliby o co, to 
najważniejsze jest nasze miasto, 
które jest w coraz gorszej sytu-
acji. Jesteśmy otwarci, czekamy 
na propozycje.  aa, mak, tm

Potrzebna 
krew dla
młodej kobiety. str. 12
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Straż |�Na�wypadek�karambolu

Ćwiczyli pod Nieborowem
11 zastępów straży pożarnej, zawodowej
i ochotniczej, łącznie ponad 50 strażaków, 
pogotowie i policja, wzięły udział w dorocznych 
powiatowych ćwiczeniach strażackich, które 
w tym roku przeprowadzono pod Nieborowem.

Ćwiczenia nosiły kryptonim 
„Karambol 2019” i jak łatwo się 
domyśleć odnosiły się do ratow-
nictwa drogowego. Zrealizowany 
na odcinku dawnej Drogi Krajowej 
nr 70 pod Nieborowem scenariusz 
obejmował wypadek z udziałem 
aż 7 pojazdów: dwóch samocho-
dów ciężarowych, autobusu i czte-
rech samochodów osobowych, 
wśród tych ostatnich był radio-
wóz, a jeden z pojazdów na po-
trzeby ćwiczeń został podpalony.

Przybyli na miejsce strażacy 
nie mieli łatwego zadania, samo-
chody nie tylko się zderzyły. Np. 
autobus był przewrócony na bok, 
aby dostać się do poszkodowa-
nych musieli ciąć i rozginać karo-
serie. Tylko w dwóch pojazdach 
nie było osób poszkodowanych 
(pozorantami byli uczniowie klas 
mundurowych II LO), a sześć 
spośród osiemnastu odniosło po-
ważne obrażenia, powodujące 
bezpośrednie zagrożenie życia 
i np. konieczność podjęcia resu-
scytacji oddechowo-krążeniowej 
i szybkiego transportu do szpita-
la. Oprócz karetki podjął się tego 
transportu także jeden ze strażac-
kich samochodów. Niestety, zgod-

nie ze scenariuszem dwie osoby 
nie przeżyły wypadku.

Na miejscu działały trzy zastę-
py z JRG Łowicz, dwa zastępy 
JRG nr 5 z Łodzi (ratownictwa 
technicznego) i sześć jednostek 
OSP znajdujących się w Krajo-
wym Systemie Ratowniczo-Ga-
śniczym: z Nieborowa, Bednar, 
Dzierzgowa, Czatolina, Łyszko-
wic i Waliszewa. O wyborze tych 
jednostek biorących udział w ćwi-
czeniach zdecydowało ich położe-
nie i sąsiedztwo z najważniejszy-
mi szlakami komunikacyjnymi 

przecinającymi powiat: drogami 
krajowymi nr 91 i 70 oraz auto-
stradą A2. Jednostki te są najczę-
ściej kierowane do zdarzeń na tych 
szlakach komunikacyjnych. 

Strażacy w nich działający są 
więc już doświadczeni „w boju”, 
a ćwiczenia miały na celu ugrun-
tować ich wiedzę, umiejętność 
współdziałania i sprawność.

Komendant łowickiej PSP Ar-
kadiusz Makowski powiedział 
nam zaraz po zakończeniu dzia-
łań, że strażacy udowodnili, iż po-
ziom wyszkolenia ciągle wzrasta, 
przydzielane im w czasie ćwiczeń 
zadania wykonali profesjonalnie
i spokojnie. Niemniej przebieg 
ćwiczeń będzie analizowany, aby 
wyciągnąć wnioski i położyć na-
cisk na elementy, w których poja-
wiły się niedociągnięcia. 

Gmina Nieborów |�po�burzy

Przewrócone drzewo, pożar słomy
3 tony słomy spłonęły
19 września 
w Piaskach na terenie 
gminy Nieborów 
w wyniku pożaru 
spowodowanego 
przez piorun, 
który uderzył w pryzmę bel 
słomy złożonych 
w sąsiedztwie zabudowań 
gospodarczych.

Pożar rozpoczął się po godz. 
15.00 gdy nad powiatem łowic-
kim przetaczała się burza z licz-
nymi wyładowaniami, silnymi 

podmuchami wiatru i deszczem. 
Na miejscu zjawiły się cztery za-
stępy straży z JRG PSP w Lo-
wiczu oraz z OSP z Nieborowa 
i Bednar. 

Gdy przybyły okazało się, że 
właścicielowi gospodarstwa uda-
ło się przewieźć większość nie 
płonących bel słomy z pryzmy 
w bezpieczne miejsce. Strażacy 
skoncentrowali się na gaszeniu 
pożaru i zabezpieczeniu stodoły 
położonej w bliskim sąsiedztwie. 
Ogień udało im się stłumić dość 
szybko. 

Dłużej trwało rozgarnianie po-
gorzeliska i przelewanie go wodą 
aby wykluczyć ponowny zapłon. 

Akcja zakończyła się po trzech 
godzinach. Straty spowodowane 
pożarem oceniono na 1,5 tys. zł, 
a mienie uratowane na 5 tys. zł.

Nie była to jedyna akcja zwią-
zana z burzą tego dnia na tere-
nie gminy Nieborów. Kilka mi-
nut przed zgłoszeniem o płonącej 
słomie na drogę powiatową bie-
gnącą od Drogi Krajowej nr 70 
do Bolimowa skierowany został 
zastęp z OSP Nieborów, który 
zajął się usunięciem przewróco-
nego od silnego podmuchu wia-
tru drzewa, które całkowicie za-
grodziło jezdnię. 

Na szczęście drzewo nie upa-
dło na żaden pojazd. tb

Łowicz |�Marketowi�złodzieje�

Kradli perfumy i słodycze
Dwóch młodych mężczyzn 
w wieku 22 i 24 lat, 
którzy kradli w marketach 
słodycze, kosmetyki 
i kawę zatrzymali policjanci 
kryminalni z Łowicza. 
Obydwaj łowiczanie są 
znani policji za wcześniejsze 
przestępstwa przeciwko 
mieniu.

Z ustaleń policji wynika, 
że starszy z podejrzanych 31 sierp-
nia działał sam i ukradł artykuły 
drogeryjne w markecie w centrum 
Łowicza. Skradzione przez niego 
perfumy były warte ok. 700 zł. Na 
początku września, już wspólnie, 
w ciągu kilku dni 22– i 24-latek 
dokonali drobniejszych kradzieży 
w innym markecie w Łowiczu. 

Jak ustaliła policja, m.in. ana-
lizując archiwalne zapisy moni-

toringu z kilku placówek, łącznie 
ze sklepowych półek łowickich 
marketów ukradli oni kilkadzie-
siąt sztuk słodyczy (batony itp.) 
oraz kilkanaście opakowań kawy 
o łącznej wartości ponad 600 zło-
tych. Łączną wartość skradzione-
go mienia wyceniono na około 
1.300 złotych. 

Podczas przeszukania w miej-
scach zamieszkania policjanci 
zabezpieczyli artykuły drogeryj-
ne. 11 września obydwaj męż-
czyźni usłyszeli zarzuty kradzie-
ży, za co grozi do 5 lat więzienia. 
 mak 

Powiat łowicki |�Kontrole�drogowe

Nie wszyscy zdjęli 
nogę z pedału gazu
Funkcjonariusze 
Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy 
Powiatowej Policji
w Łowiczu zatrzymali 
w sobotę 21 września 
dwóch kierowców, 
którzy ze względu 
na znaczne przekroczenie 
dozwolonej prędkości 
stracili okresowo 
uprawnienia 
do kierowania pojazdami.

O godz. 15.20 w Gągolinie 
Południowym, w sąsiedztwie 

szkoły, gdzie obowiązuje ogra-
niczenie do 40 km/h policjan-
ci zatrzymali samochód osobo-
wy Opel Combo, który jechał 
z prędkością 94 km/h. Kierowca 
30-letni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego przekroczył dozwoloną 
prędkość o 54 km.

Kolejnego kierowcę policjanci 
zatrzymali o godz. 17.22 na dro-
dze wojewódzkiej 703 w Oszko-
wicach, jadąc osobowym BMW 
przekroczył on dozwoloną pręd-
kość o 61 km/h. 

Dwóch kierowców zostało uka-
ranych również za przekroczenie 
dozwolonej prędkości w terenie 
zabudowanym o ponad 50 km/go-
dzinę w weekend 14-15 września

14 września o godz. 7.05 na dro-
dze nr 584 w Małszycach 36-letni 
mieszkaniec powiatu łowickie-
go jechał Fordem Galaxy w tere-
nie zabudowanym z prędkością 
110 kilometrów na godzinę. Po-
nieważ nie posiadał uprawnień do 
kierowania pojazdami mechanicz-
nymi, otrzymał dwa mandaty: za 
jazdę bez uprawnień oraz znaczne 
przekroczenie prędkości. 

Następnego dnia, 15 września 
o godzinie 17.11 na ul. Poznań-
skiej z prędkością 105 km/godzi-
nę jechał Volkswagenem 26-letni 
mężczyzna z Warszawy. Policja 
zatrzymała mu prawo jazdy na 
3 miesiące. Obydwaj kierowcy 
byli trzeźwi.  mak, tb

Policja�|�Dwóch�zatrzymanych�kierowców

Jeden jechał pijany, drugi bez uprawnień
Policjanci z łowickiej 
Komendy Powiatowej 
Policji w Łowiczu 
wyeliminowali z ruchu 
drogowego pijanego 
kierowcę, który miał 
w organizmie 1,4 promila 
alkoholu.

Do zatrzymania doszło 21 
września tuż po północy na 

ul. Głowackiego w Łyszkowi-
cach, a zatrzymanym był 21-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego, 
który poruszał się on Volkswa-
genem Passatem. Mężczyzna za 
swoje przewinienie straci upraw-
nienia do kierowania pojazdami 
mechanicznymi.

Dzień wcześniej 20 września 
o godz. 22.07 policjanci zatrzy-
mali do kontroli na ul. Łódzkiej 
samochód osobowy Opla Vectrę. 

Jak się okazało kierowca, 34-let-
ni mieszkaniec powiatu rawskie-
go usiadł za kierownicą mimo ak-
tualnego orzeczonego przez Sąd 
Rejonowy w Łowiczu zakazu 
prowadzenia pojazdów mecha-
nicznych. Sprawą zajmie się sąd.

Zatrzymanemu kierowcy gro-
zi kara pozbawienia wolności od 
3 miesięcy do 5 lat oraz kolejny 
zakaz prowadzenia pojazdów od 
1 roku do 15 lat.  tb

Reczyce

Pijany usiadł za kierownicą
2 lata pozbawienia wolności 

grozi mieszkańcowi powiatu ło-
wickiego, który w 22 września 
doprowadził w Reczycach do ko-
lizji na „chruślance”. Mężczyzna 
był pijany, w organizmie miał aż 
3,25 promila alkoholu.

Do zdarzenia doszło o godz. 
16.10, wówczas to 63-letni męż-
czyzna, mimo nietrzeźwości, 
wsiadł do Volkswagena Golfa 
i wyruszył w drogę, wyjeżdża-
jąc od strony zabudowań Reczyc 
na drogę powiatową Łyszkowice 

– Chruślin, nie zachował należy-
tej ostrożności i stanął na drodze 
osobowego rovera, który jechał 
od Łyszkowic w stronę Krępy. Za 
jego kierownicą siedział 42-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego. 
W wyniku zderzenia, szczęśliwie 
kierowcy nie odnieśli poważniej-
szych obrażeń, uszkodzone zosta-
ły tylko pojazdy. Kierowca rovera 
był trzeźwy.   tb

tOMaSZ
BaRtOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

W karambolu pod Nieborowem uczestniczył�także�radiowóz�–�ten�konkretny�przyjechał�z�policyjnego�poligonu.
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Jeden z samochodów uczestniczących w ćwiczeniach�został�
podpalony,�przybyli�na�miejsce�strażacy�mieli�za�zadanie�go�ugasić.
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Łowicz�|�Nowy�sklep�powstanie�za�targowiskiem�

Media Expert po sąsiedzku 
z Premium Park
Sklep Media Expert należący do ogólnopolskiej sieci marketów oferujących 
artykuły RTV, AGD, komputery i różną inną elektronikę lada dzień 
rozpocznie przebudowę pawilonu handlowego w bezpośrednim sąsiedztwie 
targowiska miejskiego i Premium Park Łowicz. 

Parterowy budynek powsta-
nie w miejscu należących niegdyś 
do Gminnej Spółdzielni w Łowi-
czu pawilonów za targowiskiem, 
u zbiegu ulicy Sikorskiego i Pił-
sudskiego w Łowiczu. Były one 
znane przede wszystkim z tego, 
że od strony obecnej ul. Piłsud-
skiego funkcjonował tam od wielu 
lat sklep z artykułami metalowy-
mi prowadzony przez firmę han-
dlową ZEW Sp. Jawna. Od frontu 
– od strony ul. Sikorskiego działał 
tam natomiast sklep spożywczy. 
Niewątpliwym atutem tej lokali-
zacji jest bliskość Premium Park 
oraz targowiska. Plusem jest też 
dostępność w tym rejonie miejsc 
parkingowych, których zresztą 
przybędzie. 

Przypomnijmy, że teren ten zo-
stał wystawiony na sprzedaż przed 
około rokiem. Do licytacji przy-
stąpili również przedsiębiorcy, 
którzy prowadzili tam sklep meta-
lowy, ale zrezygnowali, gdy cena 
za nieruchomość o powierzchni 
około 2 tys. mwk. przekroczyła  
1 mln zł. – Odpuściliśmy, jak ofer-
ty przekroczyły milion złotych. Po 
prostu nas przelicytowali, ale teraz 
jesteśmy zadowoleni, że działamy 
w nowym miejscu – powiedział 
nam jeden z współwłaścicieli 
spółki ZEW Edward Chondzyń-
ski. Nieruchomość wtedy ku-
pił przedsiębiorca z Konina, ale 

niedługo później ją odsprzedał. 
Kolejny właściciel sprzedał ją – 
zapewne również z zyskiem – 
obecnemu właścicielowi. 

Teren budowy już został ogro-
dzony, a spółka TERG S.A., któ-
ra jest właścicielem sieci sklepów 
Media Expert czeka na uprawo-
mocnienie się decyzji zezwa-
lającej na rozpoczęcie budowy.  
Z naszych informacji wynika, 
że powierzchnia nowego sklepu 
nie przekroczy 1 tysiąca mkw.,  
a sama działka na której prowa-
dzona jest inwestycja nie przekra-
cza powierzchnią 2 tys. mkw. Za-
łożenia inwestora są takie, że część 

budynku od strony Pelikana zosta-
nie zachowana i zmodernizowana, 
a część bliżej ulicy Sikorskiego  
w części rozebrana i pobudowa-
na na nowo. Spółka nie udostęp-
nia wizualizacji tego, jak ma wy-
glądać ów budynek, ale – jak 
ustaliliśmy – będzie to budynek 
parterowy. – Poprawiona będzie 
estetyka budynku, przybędzie tro-
chę miejsc parkingowych. Teraz 
buduje się jak najtaniej, szczegól-
nie w takich miejscowościach jak 
Łowicz, gdzie tego typu inwesty-
cje bywają na granicy opłacalno-
ści – dowiedzieliśmy się od oso-
by, która brała udział w procesie 
projektowania budynku. Otwarcia 
należy spodziewać się nie wcze-
śniej niż wiosną przyszłego roku  
– o ile zimowe warunki atmosfe-
ryczne pozwolą na intensywne 
prowadzenie prac. 

Co ze sklepem  
przy ul. Koziej? 
Na tę chwilę nie wiadomo, 

czy sklep tej samej sieci działa-
jący przy ul. Koziej w Łowiczu 
– w wynajmowanych pomiesz-
czeniach – zostanie przeniesio-
ny do nowej lokalizacji, czy przy 
targowisku będzie działał kolejny 
Media Expert. Odpowiedzi na to 
pytanie nie udzielono nam w skle-
pie w Łowiczu, pracownicy byli 
zaskoczeni pytaniem. Przed za-
mknięciem tego numeru NŁ nie 
zdążył tego ustalić również rzecz-
nik prasowy spółki Michał Myst-
kowski. – Prowadzimy w całej 
Polsce wiele różnych inwestycji  
i muszę uzyskać informacje od 
kolegów „od ekspansji”, co z tym 
Łowiczem – tłumaczył.  mak 

W tym miejscu powstanie elektromarket Media�Expert.�
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Aktualności
Rzut okiem�|�iNtEgracja�przy�pizzy

Dużym zainteresowaniem, szczególnie ze strony najmłodszych 
mieszkańców, cieszyły się integracyjne warsztaty robienia  
pizzy w świetlicy wiejskiej w Sierżnikach 17 września.  
zajęcia�poprowadziło�troje�wolontariuszy�–�piotr�rybus,�julia�Wróbel��
oraz�Karolina�płuska.�którzy�przekazali�podstawy�na�temat�ciasta��
i�składników,�ale�każdy�z�36�uczestników�miał�pełną�dowolność��
w�komponowaniu�dodatków�według�własnych�preferencji.�Warsztaty�
zostały�zorganizowane�przez�stowarzyszenie�„KgW�razem�dla�gminy�
chąśno”�oraz�Lokalną�grupę�Działania�„ziemia�Łowicka”,�pieniądze�
pozyskano�z�programu�„Działaj�lokalnie”.�tm

dokończenie ze str. 1

Hymn w wykonaniu 
chóru 
Do odśpiewania hymnu „Gau-

deamus igitur” przygotowuje się 
nowo powstały chór pod kierun-
kiem muzycznym Ewy Smerec-
kiej, który będzie działał przy 
ŁUTW, jednak możliwość przy-
łączania się do niego mają także 
osoby spoza uniwersytetu. Do-
tychczas odbyły się dwie próby w 
auli ZSP nr 1: w pierwszej uczest-
niczyło ok. 10 osób, zaś na kolej-
nej było już prawie dwa razy tyle. 

Brały w nich udział także oso-
by spoza uniwersytetu, które śpie-
wały wcześniej np. w chórach 
kościelnych. Uczestnicy zosta-
li podzieleni przez instruktorkę  
na alty i soprany. 

– Jako dziecko śpiewałam w 
chórze kościelnym. Móc zaśpie-
wać znów po tych 50 latach, to 
było fantastyczne przeżycie – 
mówi nam Krystyna Kucharska. 
Opowiedziała, że pomysł zało-
żenia chóru narodził się podczas 
ogniska na zakończenie ubiegłe-
go roku akademickiego. Szyb-
ko znalazł swoich zwolenników, 
którzy powiedzieli, że chcieli-
by uczestniczyć w profesjonal-
nych lekcjach śpiewu. – Od razu 
pomyślałam, że mogłaby je po-
prowadzić Ewa Smerecka. Gdy 
zadzwoniłam do niej, była za-
chwycona. Powiedziała, że od 
dawna myślała o założeniu chóru 
przy jednej z łowickich instytucji 
kultury – relacjonuje. 

Na razie próby chóru skupiają 
się na jak najlepszym wykonaniu 
hymnu podczas inauguracji roku 
akademickiego. Po tej uroczy-
stości, chór rozpocznie regularną 
pracę nad repertuarem, który ma 
zostać jeszcze ustalony. – Chce-
my, aby to był chór z prawdziwe-
go zdarzenia. Mamy ambicje, by 
występować i brać udział w prze-
glądach – powiedział nam Kry-
styna Kucharska. Najbliższa pró-
ba chóru już dziś, 26 września, o 
godzinie 18. 

Zadebiutuje  
„Łowicki Odeon” 
Zaplanowano także koncert in-

auguracyjny, powstałej przy Ło-
wickim Towarzystwie Muzycz-
nym im. Mikołaja Zieleńskiego, 
orkiestry „Łowicki Odeon” pod 
kierunkiem Eugeniusza Strychar-
skiego. Orkiestra wystąpi z reper-
tuarem melodii francuskich i ope-
retkowych. Debiutująca formacja 
szykuje dla publiczności niespo-
dziankę. 

W skład 10-osobowej orkiestry 
wchodzą tak doświadczeni mu-
zycy jak Eugeniusz Strycharski 
(klarnet), Bohdan Fudała (kontra-
bas) czy Szymon Mońka (akorde-
on). 

Pod nazwą „Łowicki Odeon” 
orkiestra wystąpi po raz pierw-
szy. Zespół ma głównie charak-
ter akordeonowy – na tych in-
strumentach gra aż 6 muzyków, 
brzmienia dopełniają flet, klarnet, 
kontrabas i perkusja. 

Eugeniusz Strycharski powie-
dział nam, że pomysł stworzenia 
orkiestry o takim charakterze zro-
dził się u niego po majowym kon-
cercie z okazji 62-lecia powstania 
Społecznego Ogniska Muzyczne-
go w Łowiczu oraz 20-lecia po-
wstania Łowickiego Towarzystwa 
Muzycznego im. Mikołaja Zieleń-
skiego. Zasadniczą cechą i dumą 
tej orkiestry jest to, że wszyscy na-
leżący do niej muzycy są z Łowi-
cza, co było zawsze pragnieniem 
Eugeniusza Strycharskiego, a zde-
cydowana większość ukończy-
ła Społeczne Ognisko Muzyczne 
w Łowiczu. Orkiestra zaprasza  
w swoje szeregi także nowych 
członków, którzy potrafią grać na 
instrumentach. 

Nazwa odeon nawiązuje do 
typu orkiestry grającego muzy-
kę rozrywkową, popularnego na 
przełomie XIX i XX wieku, któ-
rego występowanie jest obecnie 
rzadkością. – Mam taki charak-
ter, że skoro czuję się jeszcze na si-
łach, to chcę coś jeszcze zrobić – 
mówi nam Eugeniusz Strycharski. 

aa 

muzeum w Łowiczu�|�inauguracja�ŁutW�

Dwie premiery jednego dnia

otwarcia�należy�
spodziewać�się�nie�
wcześniej�niż�wiosną�
przyszłego�roku��
–�o�ile�zimowe�warunki�
atmosferyczne�
pozwolą�na�intensywne�
prowadzenie�prac.�
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dokończenie ze str. 1

Jeden z naszych rozmówców 
dodał, że poprawa komfortu han-
dlujących przez nową konstruk-
cję wcale nie jest taka oczywista, 
bo wprawdzie zyskują zadasze-
nie, ale trudniej będzie podjeż-
dżać i manewrować samochoda-
mi (handlujący, w odróżnianiu 
od klientów, mogą wjeżdżać na 
plac). 

Pelikan,  
przynajmniej na razie, 
nie podniesie opłaty
Pracownik Pelikana zajmujący 

się sprawami targowiska odesłał 
nas do prezesa Zbigniewa Czerb-
niaka, mówiąc, że jest on jedyną 
w klubie osobą, która może po-
wiedzieć więcej na temat funk-
cjonowania targowiska po odbio-

rze wiaty. Prezes mówi, że przed 
odbiorem prac nie jest w stanie 
określić, gdzie dokładnie będzie 
się zaczynało i kończyło każde 
miejsce, trzeba będzie wszystko 
dopasować, ale będzie to robione 
sprawiedliwie (zwraca uwagę, że 
teren budowy zajął nie tylko całą 
pierwszą, ale też częściowo drugą 
alejkę, więc po odbiorze możliwe 
są pewne korekty w ich układzie). 

Jednego jest natomiast pewien 
– w tym roku klub nie planu-
je podnoszenia opłat za rezerwa-
cję, a są one jedynymi, na których 
wysokość ma wpływ. Wyjaśnia, 
że zostały one wprowadzone dla 
uporządkowania organizacji tar-
gowiska, o co zabiegali także sami 
sprzedający. Są wpłacane za każ-
dy miesiąc. Pierwszeństwo do re-
zerwacji miejsca mają ci, którzy 
już wcześniej je zajmowali, na 

ogół więc stanowiska są zajmowa-
ne na bardzo długo, co można po-
równać na przykład do wynajmu 
pod stały kiosk czy sklepik.

– Zasadniczo, jako zarząd klu-
bu, przyjęliśmy zasadę, że po-
stawienie wiaty nic pod tym 
względem nie zmieni, bo obowią-

zują dotychczasowe rezerwacje 
– mówi prezes Czerbniak. – Być 
może tym, którzy nie będą mieć 
teraz wiaty, nie spodoba się, że 
płacą tyle samo co ci drudzy, ale 
wszystkim trudno dogodzić.

Burmistrz: opłata 
targowa nie wzrośnie
Opłata za rezerwację jest tyl-

ko częścią kosztów, jakie pła-
cą sprzedający za swoje stoiska. 
Obowiązuje ich jeszcze opłata tar-
gowa wnoszona za każdy dzień,  
w którym rzeczywiście odbywa 
się handel. W przypadku sprze-
daży na stoisku bez pojazdu taka 
dzienna stawka to 3 zł za 1 m2 za-
jętej powierzchni na handel wa-
rzywami i owocami albo 4 zł za 
1 m2 w przypadku innych pro-
duktów. W przypadku handlu  
z wykorzystaniem pojazdu stawka 

wynosi od 6,50 zł (za samochód 
osobowy albo ciągnik rolniczy) 
do 70 zł (za samochód ponad 3,5 
t. z przyczepą).

Opłatę tę także pobiera od 
sprzedających pracownik klubu, 
ale ma ona formę inkasa – zebra-
ne pieniądze trafiają do kasy Urzę-
du Miejskiego (sprawami targowi-
ska zajmuje się Wydział Spraw 
Komunalnych). Raz w miesiącu 
klub, jako wynagrodzenie za pro-
wadzenie targowiska (utrzymanie 
czystości i porządku, organizacja 
handlu oraz prowadzenie szaletu) 
odbiera 62% zebranej w ten spo-
sób kwoty. Podział ten obowiązu-
je już niezmiennie od 2008 roku, 
choć klub czynił potem starania 
o zwiększenie przysługującej mu 
części. 

W odróżnieniu od opłaty za 
rezerwację, stawki opłaty targo-
wej wynikają z uchwały i tylko 
rada miejska może je zmieniać. 
Burmistrz Krzysztof Jan Kaliński  
w sposób zdecydowany zapew-
nia, że nie ma zamiaru dążyć do 
jej podnoszenia.  tm

Aktualności
oświadczenia majątkowe
samorządowców
z gminy Nieborów. str. 8
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Łowicz�|�premium�park

Widać już zarys
McDonald’s
W szybkim tempie toczą 
się prace nad budową 
pierwszego w Łowiczu 
baru szybkiej obsługi sieci 
McDonald’s. 

Obiekt powstaje przy galerii 
handlowej Premium Park, od stro-
ny ulic Jana Pawła II i Broniew-
skiego. Równolegle powstaje jego 

infrastruktura, w tym parking na 
30 samochodów i podjazd dla kie-
rowców korzystających z usługi 
McDrive. 

Korporacja poszukuje do nie-
go pracowników, którzy do czasu 
otwarcia obiektu w Łowiczu będą 
zatrudniani w Skierniewicach. 
Otwarcie ma nastąpić jeszcze  
w tym roku.  tm

Łowicz – Borówek |�jakie�zmiany�nastąpią�w�Mops�i�Dps�

Marek Dziedziela nowym dyrektorem DPS w Borówku 
Wieloletni dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Łowiczu, Marek Dziedziela, wygrał 
19 września konkurs na stanowisko dyrektora Domu 
Opieki Społecznej w Borówku w gminie Bielawy. 

Decyzję komisji konkursowej 
zatwierdził po kilku dniach zarząd 
powiatu łowickiego. Oznacza to 
też, że w najbliższym czasie bę-
dzie musiało dojść do zmiany na 
stanowisku dyrektorskim w łowic-
kim MOPS-ie, w którym to Dzie-
dziela był dyrektorem przez ostat-
nie 22 lata. 

Dziedziela jest osobą w ło-
wickim środowisku powszech-
nie znaną i szanowaną. Dyrekto-
rem MOPS został w 1997 roku, 
za czasów burmistrza Ireneusza 
Jabłońskiego, kojarzony jest ra-
czej z prawą stroną sceny politycz-
nej. W wyborach samorządowych  
w 2014 roku startował z listy Pra-

wa i Sprawiedliwości na wójta 
gminy Bielawy, ale nie przeszedł 
do drugiej tury tych wyborów.

Rozmowy kwalifikacyjne z 3 
osobami kandydującymi na sta-
nowisko dyrektora DPS w Bo-
rówku (były to dwie panie i wspo-
mniany Marek Dziedziela) zostały 
przeprowadzone w czwartek 19 
września. Przewodniczącym ko-
misji konkursowej był wicesta-
rosta Piotr Malczyk, a w komisji 
zasiadała również główna księgo-
wa, sekretarz powiatu, dyrektorka 
Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie i osoby z wydziału or-
ganizacyjnego i nadzorujące dzia-
łalność DPS-u ze starostwa. 

Marek Dziedziela w dniu roz-
mowy kwalifikacyjnych potwier-
dził, że kandydował w konkursie 
na to stanowisko, ale ostateczne-
go werdyktu jeszcze nie poznał. 
Nie ukrywał jednak, że startował 
po to, żeby wygrać. Jak się niedłu-
go później okazało komisja kon-
kursowa to właśnie jego kandy-
daturę rekomendowała zarządowi 
powiatu. Według niego pierw-
szym realnym terminem, od kie-
dy będzie mógł rozpocząć pracę  
w DPS-ie w Borówku jest 1 paź-
dziernika. Kilka dni później po-
twierdził w rozmowie z nami, że 
pracę w Borówku rozpocznie od 
początku października. 

Mam doświadczenie, 
będę miał blisko 
Dlaczego zdecydował się kan-

dydować w konkursie na stano-
wisko dyrektora dość odległego 
od Łowicza (ok. 30 km) DPS-u 
w Borówku? – To większa pla-
cówka od ośrodka pomocy. Mam 
doświadczenie i uważam, że pra-
cując w pomocy społecznej w 
Łowiczu za dużo nie popsułem,  
a wielu ludziom pomogłem – mó-
wił w rozmowie z nami. – Moty-
wem nie było to, że coś złego dzie-
je się w MOPS-ie, a co więcej: 
uważam, że tam nie ma potrzeby 
wprowadzania poważniejszych 
zmian. Kilka osób mówiło mi, że 
byłbym dobrym dyrektorem w tej 
daleko wysuniętej od centrum po-
wiatu placówce w Borówku, więc 

złożyłem dokumenty na konkurs 
– powiedział w rozmowie z nami. 
Powiedział też, że decydujący nie 
był również powód finansowy. 
Dziedziela liczy, że będzie zara-
biał na podobnym poziomie. 

Według niego nie bez znacze-
nia jest za to fakt, że jest mieszkań-
cem gminy Bielawy. – To dobrze, 
że będę blisko – mówi. Dyrek-
tor Dziedziela mieszka bowiem  
w Piotrowicach w gminie Bielawy 
i będzie miał kilka kilometrów bli-
żej do pracy w Borówku niż w Ło-
wiczu. – Nie było jakiejś głębszej 
motywacji by doprowadzić do tej 
zmiany. Nadal będę pracował bio-
rąc pod szczególną uwagę ustawę 
o pomocy społecznej – mówi. 

Im trzeba  
organizować życie 
Różnice pomiędzy działalno-

ścią MOPS a DPS są jednak zna-
czące i dyrektor też na nie zwraca 
uwagę. – MOPS zajmuje się po-
mocą ludziom, którzy z różnych 
względów sobie nie radzą, żeby 
nadal mogli funkcjonować w spo-
łeczeństwie, a DPS sprawuje opie-
kę całodobową, często – mówiąc 
opisowo – w pewnym sensie na-
wet organizując życie za nich – 
mówi. 

W DPS zatrudnionych jest 86 
pracowników i całą dobę przeby-

wa tam około 130 pensjonariuszy: 
przewlekle psychicznie chorych 
mężczyzn oraz kobiet. Konkurs 
na dyrektora DPS-u był związa-
ny z odejściem na emeryturę wie-
loletniego dyrektora tej placówki, 
Władysława Grzywacza. Po jego 
odejściu obowiązki dyrektora zo-
stały tymczasowo powierzone 
Agnieszce Brynkiewicz, kierow-
niczce działu terapeutyczno-opie-
kuńczego. 

Kto pokieruje  
MOPS-em? 
Oznacza to jednocześnie, że 

zwolni się stanowisko dyrektorskie 
w łowickim MOPS-ie. Według 
Dziedzieli przepisy obowiązują-
ce w tej placówce nie determinu-
ją tego, że dyrektor MOPS musi 
być wyłaniany w drodze konkur-
su. – Może to nastąpić w drodze 
tzw. awansu wewnętrznego i ży-
czyłbym burmistrzowi, żeby tak 
się w tym przypadku stało – uwa-
ża Dziedziela. Mówiąc to miał na 
myśli obecną zastępczynię dyrek-
tora MOPS Urszulę Markowicz. 

Czy wicedyrektor Markowicz 
zajmie miejsce obecnego dyrek-
tora? – Rzeczywiście rozważamy 
przesunięcie służbowe, ale decy-
zja jeszcze nie zapadła – powie-
dział nam burmistrz Krzysztof 
Kaliński. – Pani Urszula Marko-
wicz jest bardzo dobrym zastęp-
cą dyrektora, jest odpowiedzialna 
i konkretna. Tak jest w tym mo-
mencie moja odpowiedź na to py-
tanie – dodał po chwili.  mak 

obiekt, który wkrótce ma się stać barem�największej�na�świecie�sieci�
fast�food.�
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marek Dziedziela�jeszcze�jako�
dyrektor�Mops�w�Łowiczu.�
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Łowicz |�Wiata�na�targowisku

Handlarze pytają, nie tylko o termin

Powstająca wiata na targowisku miejskim w Łowiczu.��
zdjęcie�z�23�września.�
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Łowicz�|�Dotychczasowy�przetarg�podzielono�na�trzy�części

Co zrobić, by budowa oczyszczalni
nie zrujnowała fi nansowo miasta
Ratusz ogłosił pierwszy z trzech planowanych 
przetargów na modernizację komunalnej oczyszczalni 
ścieków w Łowiczu. Otwarcie ofert ma nastąpić 
8 października. Zrezygnowano więc, zgodnie z 
zapowiedziami burmistrza, z jednego dużego przetargu.

Ogłoszony właśnie przetarg 
dotyczy wyłącznie moderniza-
cji i rozbudowy części ściekowej 
oczyszczalni, która jest podstawą 
jej działania. Jej stan w ostatnim 
czasie uległ dużemu pogorszeniu, 
jak powiedział nam kierownik 
oczyszczalni Cezary Kołodziejski, 
awarie, zazwyczaj drobne, obec-
nie zdarzają się niemal codzien-
nie, modernizacja jest więc pilna. 

Kolejne dwa przetargi będą do-
tyczyć modernizacji i budowy 
części osadowej, nie tak ważnej 
dla funkcjonowania oczyszczal-
ni, ale istotnej m.in. ze względu 
na wysokie koszty utylizacji osa-
dów. Nie mniej dyrektor ZUK Ja-
nusz Michalak dopuszcza iż część 
osadowa ostatecznie nie będzie 
w całości wykonana, bo na trzeci 
przetarg może nie starczyć pienię-
dzy. Nie oznacza to jego zdaniem, 
aby miasto miało stracić 44 mln. 
zł dotacji z Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska.

Kierownik Kołodziejski, pyta-
ny przez nas, powiedział, że po-
dzielenie zakresu prac ujętego 
wcześniej w jednym dużym prze-
targu nie spowodowało usunięcia 
jakiekolwiek zadania czy zmiany 
technologii. Miasto stoi na stano-
wisku, że należy w pełni zreali-
zować wcześniejsze zamierzenia 
– choć wywoływały one kontro-
wersje, gdyż nie należą do tanich.

Kosztorysy wykonane niedaw-
no, bo w sierpniu, mówią, że re-
alizacja prac na części ściekowej 
oczyszczalni mają kosztować po-
nad 40 mln zł. Miasto ma się sta-
rać też o dodatkowe pieniądze 
np. z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska, aby ograni-
czyć wkład własny.

Przypomnijmy, że ratusz ogło-
sił pierwszy przetarg na komplek-
sową modernizację oczyszczalni 
w kwietniu 2017 roku, udało się 
go rozstrzygnąć i podpisać umowę 
z wyłonionym wykonawcą pod 
koniec tegoż roku. Niestety zwy-
cięzca, spółka Control Proces 2 
z Krakowa, zwlekała z faktycz-
nym rozpoczęciem prac, zakwe-
stionowała zastosowane w pro-
jekcie rozwiązania i technologie, 
rozpoczęło się przerzucanie pism 
z miastem, ostatecznie sprawa 
trafi ła do sądu, a w sierpniu 2018 
roku umowa została zerwana. 

Kolejny przetarg na komplek-
sowe prace na oczyszczalni został 
otwarty w grudniu 2018 roku. Naj-
tańsza oferta Inżynierii Rzeszów 
opiewała na 116 mln zł – a przy-
pomnijmy, że poprzednia oferta 
Control Proces 2 opiewała na nie-
spełna 75 mln zł. Mimo to ratusz 
zdawał się być skłonny podpisać 
umowę, ale ostatecznie zrezygno-
wał, m.in. z powodu zbyt wyso-
kich kosztów, braku możliwości 
pozyskania dodatkowego fi nan-
sowania z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska – dotacja na 
oczyszczalnię opiewa na 44 mln zł. 

Oprócz tego pojawiła się szansa 
budowy tunelu pod przejazdem 
kolejowym w ciągu ulic Mosto-
wa – Armii Krajowej, Chełmoń-
skiego, który pochłonie 20 mln zł 
z budżetu miasta i zdecydowano 
się tej szansy nie zaprzepaścić.

I choć burmistrz z początku 
twardo twierdził, że nie ma moż-
liwości podzielenia prac na części, 
zostało to ostatecznie zlecone pro-
jektantowi. Podzielono specjali-
styczne prace i otworzono tym sa-
mym drogę do startu w przetargu 
większej liczbie fi rm, które będą 
w stanie udźwignąć samodzielnie 
powierzone zlecenie, bez koniecz-
ności zatrudniania wielu podwy-
konawców. Tym samym zrobiono 
to, co sugerowaliśmy w tekstach 
w NŁ, choć tam stawialiśmy też 
znaki zapytania nad sensownością 
realizowania aż tak drogiego wa-
riantu modernizacji.

to nie będzie łatwy 
przetarg
Otwarcie ofert złożonych do 

pierwszego etapu ma nastąpić 
8 października. Warto podkreślić 
słowo „ma”, bo to już drugi ter-
min. Pierwszy wyznaczono na 30 
września, ale podobnie jak przy 
wcześniejszych dwóch dużych 
przetargach, miasto zasypywane 
jest przez oferentów pytaniami do 
specyfi kacji istotnych warunków 

zamówienia. Wśród pytających 
jest ta sama krakowska fi rma, któ-
ra z miastem spotyka się w sądzie. 
Ale dyrektor ZUK Janusz Micha-
lak podkreśla, że zadaje je jeszcze 
czterech potencjalnych oferentów, 
a pytania wskazują na głęboką 
analizę specyfi kacji przetargowej 
i projektu. Miasto musi udzielić 
odpowiedzi na pytania przed osta-
teczną datą otwarcia ofert, musi 
też dać czas potencjalnym oferen-
tom, aby zapoznali się z odpowie-
dziami. Niewykluczone więc, że 
kolejne pytania spowodują, że data 
otwarcia ofert ulegnie po raz dru-
gi, a może i trzeci zmianie. Choć, 
jak podkreśla kierownik Koło-
dziejski, są też oferenci, który byli 
na miejscu zobaczyć oczyszczal-
nię – na razie skorzystał z tego je-
den potencjalny wykonawca. 

Po otwarciu ofert i wyłonie-
niu wykonawcy można spodzie-
wać się odwołań innych oferen-
tów – tak jak przy poprzednich 
przetargach. Realizacja prac na 
oczyszczalni może realnie ruszyć 
w styczniu lub lutym 2020 roku.

Czas nagli, 
a do zrobienia jest dużo
Choć to zaledwie pierwszy 

etap, to obejmuje aż 24 zadania, 
dotyczą one tej części oczyszczal-
ni, gdzie przyjmowane są ścieki 
i gdzie są oczyszczane. Część ta 
decyduje o funkcjonowaniu cało-
ści obiektu, a właśnie na niej coraz 
częściej dochodzi do awarii. Na 

przykład w połowie sierpnia do-
szło do rozszczelnienia rurociągu 
tłocznego o średnicy 400 mm na 
głębokości 5 m, co wymusiło ko-
nieczność wymiany jego odcinka.

Wyłoniony wykonawca bę-
dzie miał zadanie wykonać nową 
halę krat i sitopiaskowniki, gdzie 
dochodzi do oddzielenia od ście-
ków płynnych wszystkich czę-
ści stałych przez nie niesionych. 
W zleceniu jest np. budowa komór 
napowietrzania wstępnego, któ-
re zostaną włączone do systemu 
już istniejących czterech komór 
nistryfi kacji, które też mają być 
zmodernizowane. Wybudowana 
zostanie pompownia do przesyłu 
ścieków na obiekt, jak i pompow-
nia wymuszająca obieg napowie-
trzanych ścieków, stacja dmuchaw 
do napowietrzania, pompownia 
wody technologicznej uzyskanej 
z oczyszczenia ścieków, jak i uję-
cie tej wody, stacja zlewna ście-
ków dowożonych, przebudowany 
zostanie kanał odpływowy. 

Zlecenie obejmuje także wyko-
nanie kompostowni, nowej stacji 
transformatorowej zapewniającej 
obiektowi większą moc, kotłowni, 
wreszcie nowych betonowych na-
wierzchni dróg technologicznych 
wraz z przebudową znajdujących 
się pod nimi instalacji. Doposażo-
ny ma być też budynek socjalno-
-administracyjny, m.in. laborato-
rium. Wykonawca będzie miał 18 
miesięcy od podpisania umowy 
na wykonanie wszystkich robót.

ZUK musiał inwestować 
przed przetargiem 
Cezary Kołodziejski powie-

dział nam, że wobec pogarszają-
cego się stanu oczyszczalni w tym 
roku zlecono na jej terenie wyko-
nanie za około 1 mln zł moderni-
zacji czterech istniejących komór 
nitryfi kacji, czyli napowietrza-
nia. Zewnętrzne fi rmy Tehaco 
z Gdańska i Wilo z Lesznowo-
li wymieniły w nich system na-
powietrzania, zastawki przelewo-
we oraz mieszadła (łącznie około
727 tys. zł), całość została też pod-
dana konserwacji. 

Jak przekonuje kierownik 
obiektu, prace te były konieczne 
i choć były ujęte w zamówie-
niu, to musiały być wykonane 
już teraz, a sfi nansowane zostały
z budżetu administratora oczysz-
czalni – Zakładu Usług Komu-
nalnych. Wszystko po to, aby 
normy oczyszczania ścieków 
były utrzymane do czasu moder-
nizacji. 

Potem przyjdzie czas 
na część osadową
Drugi przetarg będzie doty-

czył gospodarki osadowej, w tym 
modernizacji komór fermenta-
cji, budowy instalacji gazowej do 
odzyskiwania gazu powstałego 
w czasie fermentacji i systemu 
kogeneracji, który będzie spalał 
gaz wytwarzając energię elek-
tryczną wraz z energią cieplną. 
Kierownik oczyszczalni twierdzi, 
że przetarg ten zostanie ogłoszo-
ny dopiero gdy końca dobiegnie 
procedura pierwszego przetargu, 
czyli gdy uda się podpisać umo-
wę z wykonawcą, co może się 
stać pod koniec tego roku. Prace 
w ramach drugiego przetargu nie 
ruszą od razu, ale po zakończeniu 
realizacji prac z pierwszego prze-
targu. Wykonawca będzie miał 
w ten sposób czas przygotować 
potrzebne urządzenia do instalacji 
ich na terenie oczyszczalni.

Zmniejszyć 
wagę osadów 
i mniej za nie zapłacić
Trzeci przetarg obejmie zaś 

budowę systemu pras tłocznych 
i suszarni termicznych. Dzięki 
temu osady produkowane przez 
oczyszczalnię będą ją opuszczać 
ze wskaźnikiem wilgotności wy-
noszącym blisko ok. 10%, a nie 
jak obecnie 85%. Granulat bę-
dzie można dostarczać do spala-
nia do cementowni, a nie jak to 
ma miejsce obecnie – do utylizacji 
przez specjalistyczną fi rmę. Ozna-
cza to też ogromne oszczędności, 
dziś oczyszczalnia płaci za wy-
wóz osadów około 100 zł za tonę, 
ale ceny idą ostro w górę. Otwar-
ty kilka miesięcy temu długoter-
minowy przetarg (zamówienie do 
końca 2022 roku) przyniósł nową 
cenę – 378 zł za tonę, drugi, któ-
ry zostanie prawdopodobnie roz-
strzygnięty, 275 zł (na okres do 
końca 2020 roku). Roczna pro-
dukcja osadów to 10 tys. ton, co 
oznacza roczny koszt w wysoko-
ści 3 mln 304 tys. zł przy 2 mln 
916 tys. przewidzianych przez 
ZUK. Niewykluczone więc, 
że ZUK będzie wnioskował do 
Rady Miejskiej o podniesienie 
opłat za ścieki. 

MatEriaŁ�WyBorczy�spoNsoroWaNy

MatEriaŁ�WyBorczy�spoNsoroWaNy

tOMaSZ
BaRtOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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Gmina zduny |�Duże�zmiany�w�budżecie�gminy

Drogi, żłobek 
i modernizacja sali 
gimnastycznej
Zmiany w budżecie gminy na łączną kwotę ponad 
3 mln zł przegłosowała jednogłośnie na sesji 12 września 
Rada Gminy. Największą pozycją wśród tych zmian była 
kwota 2.025.000 zł pozyskana w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych na remont dróg powiatowych Wiskienica 
Dolna – Łaźniki oraz Wiskienica Górna – Wiskienica 
Dolna. Z kwoty tej 1.575.000 zł pochodzi z rządowej dotacji, 
a 450.000 zł – z budżetu powiatu łowickiego.

W dziale „drogi” wprowadzo-
no również pozyskaną z budżetu 
woj. łódzkiego kwotę 734.989 zł 
na przebudowę drogi o długości 
1.700 m w Nowych Zdunach (do-
tychczas w budżecie było na ten 
cel zapisane 225.000 zł). 

18.400 zł – to z kolei kwota 
wprowadzona do gminnego bu-

dżetu na Ochotnicze Straże Po-
żarne. Ona również pochodzi 
z budżetu woj. łódzkiego. Bę-
dzie ona przeznaczona na zakup 
sprzętu dla trzech jednostek: OSP 
Bąków Górny – na piłę do beto-
nu i stali, OSP Złaków Kościel-
ny – na zakup detektora wielo-
gazowego, OSP Złaków Borowy 
– na zakup pompy szlamowej.

Dochody gminy zwiększono 
o 80.333,10 zł – bo tyle gmina 
otrzymała tytułem zwrotu części 
wydatków wykonanych w 2018 
roku w ramach funduszu sołec-

kiego, przy czym 61.888,73 zł 
z tej kwoty stanowiły wydatki 
bieżące, a 18.444,37 zł – mająt-
kowe. 

70 tys. zł to kolejna pozyskana 
dotacja z budżetu województwa 
łódzkiego, która przeznaczona jest 
na modernizację sali gimnastycz-
nej wraz z zapleczem sanitarnym 
w Szkole Podstawowej w No-
wych Zdunach i doposażenie jej. 

Z budynkiem SP w Nowych 
Zdunach związana jest też kwota 
294.657 zł, którą gmina otrzymała 
z budżetu województwa łódzkie-
go w ramach programu Maluch+. 
Pieniądze przeznaczone będą na 
przebudowę pomieszczeń szkoły 
dla potrzeb żłobka i wybudowanie 
podjazdu dla niepełnosprawnych 
oraz nowego wejścia do budynku. 
Jednocześnie gmina zmniejszy-
ła planowane wydatki ze swojego 
budżetu na tę inwestycję, ale o nie-
co mniejszą kwotę – 244.657 zł. 

Rzut okiem |�co�sŁychaĆ�Na�BuDoWiE�DoMu�Mocarzy?�

Siostry zmartwychwstanki budują w mocarzewie w gminie Sanniki dom pomocy społecznej.�
Nazwały�go�Domem�Mocarzy�–�od�lat�tak�określają�swoich�podopiecznych�z�zespołu�szkół�i�placówek�
specjalnych.�inwestycja�zaplanowana�jest�na�5-6�lat,�ale�na�placu�budowy�ruch�nieustannie�jest�duży.�fundacja�
Bogaci�Miłosierdziem,�którą�powołały�siostry�i�rodzice,�na�bieżąco�informuje�o�stanie�robót.�Np.�w�pierwszych�
dniach�września:�–�(...)�dołożyliśmy�1.155�ton�betonu.�a�to�wszystko�dzięki�Wam�Kochani�Darczyńcy.�Dziękujemy�
–�relacjonują�siostry.�opr. mak  

ziemiary |�apel�urzędu�gminy

Trzeba pośpieszyć się z budową przyłączy
Urząd Gminy w Bolimowie 
zwrócił się w ostatnich 
dniach z apelem do 
mieszkańców Ziemiar, 
aby jak najszybciej uporali 
się z formalnościami budowy 
nowych i wymianą starych 
(jeśli jest taka potrzeba) 
przyłączy wodociągowych 
oraz przykanalików 
kanalizacji sanitarnej.

Mieszkańcy muszą ten fakt 
zgłosić w gminie, aby otrzymać 
warunki przyłączeniowe potrzeb-
ne do wykonania stosownej doku-

mentacji. Budowa przykanalików 
i przyłączy będzie możliwa do 
końca listopada. Gmina apeluje, 
aby do tego czasu uporali się też 
z innymi przyłączeniami, których 
wykonanie będzie oznaczało roz-
kopanie pasa drogowego, chodzi 
np. o przyłącza energetyczne czy 
telekomunikacyjne. Według gmi-
ny sytuacja taka dotyczy kilku po-
sesji, ale w Ziemiarach stale przy-
bywa nowych domów.

Zastępca wójta Patryk Koło-
sowski powiedział nam, że apel 
związany jest z planowaną in-
westycją, w ramach której droga 
przez Ziemiary zostanie przykry-

ta nowym asfaltem na długości 
4.850 m. Gmina chce w ten spo-
sób uniknąć rozkopywania na-
wierzchni, co będzie wiązało się 
z utratą gwarancji na zrealizowa-
ne prace. 

Warto wspomnieć, że gmina 
otrzymała na budowę drogi dota-
cję z Funduszu Dróg Samorządo-
wych w wysokości 2 mln 419 tys. 
zł. Całkowita wartość robót szaco-
wana jest na blisko 4 mln zł. 

Gmina jest obecnie przed ogło-
szeniem przetargu na wyłonienie 
wykonawcy, na placu budowy ma 
się on znaleźć z początkiem grud-
nia.  tb

kiernozia�|�gmina�odstąpiła�od�procedur�

Przedłużone dzierżawy 
ośrodka zdrowia i kiosku
Dwie uchwały o odstąpieniu 
od procedur przetargowych 
na przedłużenie okresów 
dzierżawy nieruchomości 
gminnych podjęli 
jednogłośnie 17 września 
radni gminy Kiernozia.

Pierwsza dotyczy zabudowa-
nej nieruchomości przy ul. T. Ko-
ściuszki o łącznej powierzchni 
0,4200 ha, w której działa ośrodek 
zdrowia NZOZ „Medicus”. Z pi-
smem w tej sprawie zwrócił się do 
gminy kierownik owego ośrodka 
Marcin Gudaj. Co prawda ośro-
dek ten ma podpisaną z gminą 
umowę dzierżawy do lutego 2021 
roku, ale kierownik chce moder-
nizować go korzystając z dofi nan-
sowania do remontu z rządowego 
programu Dostępność+ (ułatwie-
nia dla osób niepełnosprawnych). 
Ponieważ w przypadku ubiegania 
się o te środki zewnętrzne obowią-

zuje tzw. pięcioletnia „trwałość 
projektu”, ośrodek musi przedsta-
wić umowę dzierżawy obiektu na 
co najmniej 5 lat. – Stąd też prośba 
by gmina wydzierżawiła tę nieru-
chomość bez trybu przetargowe-
go na co najmniej taki okres – wy-
jaśniał sekretarz gminy Jarosław 
Bogucki. W związku z podjęciem 
nowej uchwały, poprzednia utraci-
ła moc prawną. 

Druga uchwała dotyczyła dużo 
mniejszej, ale dobrze rozpozna-
walnej nieruchomości, która od 
dawna jest „wpisana” w krajobraz 
centrum Kiernozi, a mianowicie 
kiosku przy przystanku autobuso-
wym na Rynku Kopernika. Kiosk 
przy PKS-ie o powierzchni 23,4 
m2 dzierżawi od lat Anna We-
sołowska. Radni zezwolili, żeby 
gmina podpisała kolejną umo-
wę dzierżawy na czas dłuższy niż 
3 lata. Bez tej uchwały byłoby to 
niemożliwe.  mak 

Nieborów�|�Wzdłuż�dawnej�DK�70

Na ścieżce rowerowej będzie asfalt
Dobrą wiadomość dla rowe-

rzystów przekazał nam wójt gmi-
ny Nieborów Jarosław Papuga. 
W ogłoszonym 12 września prze-
targu na budowę ścieżki rowero-
wej od Nieborowa do Zygmunto-
wa wzdłuż dawnej drogi krajowej 
nr 70 uwzględniono nawierzchnię 
asfaltową.

Przypomnijmy, że w projek-
cie, który był częścią wniosku 

o dofi nansowanie ze środków 
Unii Europejskiej, przewidywano 
nawierzchnię z betonowej kostki. 
Nawierzchnia taka, choć jest ła-
twiejsza w naprawie np. w przy-
padku naruszenia jej konstruk-
cji, dla jadących rowerem nie 
jest najwygodniejsza. Na zmiany 
w projekcie zgodzili się zarówno 
urzędnicy decydujący o rozdyspo-
nowaniu środków z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Łódzkiego, jak i Woje-
wódzki Konserwator Zabytków 
z Łodzi. Przypomnijmy, że RPO 
dofi nansuje inwestycję w wysoko-
ści ponad 600 tys. zł, przewiduje 
ona powstanie ścieżki pieszo-ro-
werowej o długości 1,1,km i insta-
lację wzdłuż niej 36 lamp. Ofer-
ty złożone w przetargu zostaną 
otwarte 27 września.  tb
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MIRKa wOlSKa
-KOBIeReCKa

mirka.wolska@lowiczanin.info

Sanniki
Koncert na dwa 
akordeony

Koncert w ramach XV edycji 
festiwalu muzycznego „W krainie 
Chopina” odbył się 15 września w 
pałacu w Sannikach. Wystąpił ze-
spół Harmonium Duo w składzie 
Hubert Giziewski oraz Iwo Jedy-
necki, który wykonał utwory m.in. 
Moniuszki, Chaczaturiana i Luto-
sławskiego na dwa akordeony. 

Koncert, podczas którego zde-
cydowana większość miejsc na 
widowni była zajęta, odbył się w 
ramach obchodów Europejskich 
Dni Dziedzictwa.  opr. mak 

zespół Harmonium Duo:�hubert�
giziewski�i�iwo�jedynecki.
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Łowicz�|�projekt�unijny�w�dwóch�przedszkolach

Programowanie i inne zajęcia 
dodatkowe dla dzieci
W Przedszkolu nr 5 „Jaś i Małgosia” przy ul. Chełmońskiego oraz w Przedszkolu 
Integracyjnym nr 6 „Pod Świerkami” przy ul. Księżackiej od września ruszyły 
dodatkowe, ciekawe zajęcia dla dzieci. Będą one trwały przez cały rok szkolny. 
Placówki wzbogacą się o sprzęt, a dzieci ciekawiej spędzą czas.  
Niektóre zajęcia są dla dzieci z orzeczeniami, inne – dla wszystkich.

Zajęcia te realizowane są w ra-
mach unijnego projektu wspoma-
gającego edukację integracyjną, 
którego wartość przekracza nieco 
1 mln zł, w tym ponad 900 tys. zł 
stanowi dotacja unijna. Jego głów-
ny cel to wyrównanie szans edu-
kacyjnych i rozwojowych dzieci 
w wieku przedszkolnym, w tym 
dzieci ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi. 

W ramach projektu zostanie 
rozszerzona oferta edukacyjna 
o organizację i prowadzenie do-
datkowych zajęć wspierających 
kompetencje społeczno-emocjo-
nalne (m.in. logorytmika, senso-
plastyka, dogoterapia), zajęć spe-
cjalistycznych (terapia ręki, terapia 
słuchu metodą Tomatisa), zajęć 
stymulujących rozwój psychoru-
chowy (zajęcia z elementami te-
rapii integracji sensorycznej) oraz 
zajęć rozwijających kompetencje 
komunikacyjne. 

Baza dydaktyczna każdej  
z placówek zostanie doposażona  

w specjalistyczny (a przez to kosz-
towny) sprzęt, materiały i pomoce 
dydaktyczne, m.in. urządzenie do 
terapii słuchu, testy psychologicz-
ne, tablice interaktywne, projekto-
ry i komputery. 

Skorzystają też nauczycie-
le, którzy będą mieli możliwość 
podniesienia kompetencji i kwa-
lifikacji do indywidualnej pracy 
z dziećmi na w specjalistycznych 
szkoleniach, kursach i studiach 
podyplomowych. 

Projekt realizowany będzie do 
końca kwietnia 2021 r., przy czym 
dodatkowe zajęcia dla dzieci trwać 
będą jeden rok szkolny – od wrze-
śnia 2019 do 30 czerwca 2020 r. 

Skorzystają nie tylko 
dzieci z orzeczeniami
Jak nam powiedziała Emila 

Raczek, dyrektor Przedszkola nr 
5, zajęcia, które w placówce ru-
szyły od września podzielone są 
na 9 grup tematycznych – część 
z nich jest dla wszystkich dzie-
ci, część dla dzieci z orzeczenia-
mi lub wskazaniami do terapii.  
W ofercie dodatkowych zajęć są: 
zajęcia grupowe z kompetencji 
społecznych pod nazwą „Wszyscy 
jesteśmy tacy sami” czy „Koloro-

we emocje” – prowadzone przez 
psychologa rozmowy o emocjach 
oraz o tym, jak sobie z nimi radzić, 
jest też logorytmika, czyli połą-
czenia ćwiczeń mowy z ruchem 
przy muzyce, są zajęcia psycho-
logiczne, logopedyczne, terapia 
ręki, ale też „W świecie ekspery-
mentów”, artoterapia – czyli tera-
pia przez sztukę i plastykę oraz dla 
5-6-latków – programowanie. 

Jak mówi dyrektor, we wrze-
śniu dużo było spraw organiza-
cyjnych, aby te wszystkie zajęcia 
zorganizować tak, aby nie prze-
ciążać dzieci, aby z nich jak naj-
więcej skorzystały. Pytana o to, 
czy dla placówki i jej podopiecz-
nych jest projekt, przyznaje,  
że cieszy ją możliwość pozy-
skanie nowoczesnego sprzętu na 
miarę XXI wieku, na zakup któ-
rego placówki nigdy nie było-
by stać. Na pewno w pierwszym 
okresie najbardziej docenią do-
datkowe zajęcia rodzice dzieci  
z orzeczeniami (a tych w placów-
ce jest 10), którzy dotąd zabierali 
dzieci z przedszkola, aby w różne 
miejsca jeździć z nimi na różnego 
rodzaju terapie, a teraz ich pocie-
chy będą mogły korzystać z niej 
na miejscu. 

Dzieci zdrowe – zadaniem 
Emilii Raczek też skorzystają 
dużo – i po pewnym czasie efekty 
tej pracy będą widoczne i dla na-
uczycieli, i dla rodziców.  mwk 

Łowicz |�Dzień�sportu�i�zdrowia�w�i�Lo�

Młodzież lubi sport
„W zdrowym ciele, zdrowy 

duch” – o tej starej, dobrej praw-
dzie przypomniano podczas Dnia 
Sportu i Zdrowia, który w pią-
tek, 20 września, I Liceum Ogól-
nokształcące przygotowało przy 
współpracy z Sanepidem. W ple-
nerowej imprezie na boisku szko-
ły, poza uczniami Chełmońskie-
go, brało udział 12 szkół, m.in.  
z Mastek, Domaniewic, Nieboro-
wa czy Łowicza.

Organizatorzy przygotowali dla 
uczestników bogatą ofertę atrakcji. 
W strefie „sportu” były np. trenin-
gi zumby czy fitness na trampoli-
nach, pokazy aikido i judo, a tak-
że turniej piłki siatkowej plażowej. 

– Fajny dzień, mamy w końcu 
przerwę od zajęć. Wrzesień był 
jednak dość intensywny, bo trze-
ba było się „rozpędzić”, więc taki 
dzień odpoczynku się przydaje  
– mówiły nam uczennice I LO 
Wiktoria Glazna, Paulina Pakuła  
i Milena Dudzińska. – Dziś każdy 
ma możliwość poćwiczyć to co 
chce. Możemy też spróbować cze-
goś nowego, jak np. trampoliny 
przed chwilą – przyznały zgodnie. 

Na treningu zumby z Joanną 
Gałką-Walczykiewicz świetnie 
bawiły się m.in. Julia Liberacka, 
Natalia Imiołek i Jagoda Aniszew-
ska, które był zgodne co do tego, 
że wydarzenie odbywające się na 
boisku szkoły zachęca młodych 
ludzi do aktywności fizycznej. 

W strefie „zdrowia” można 
było skorzystać z nieodpłatnych 
badań m.in. ciśnienia krwi, cukru, 
konsultacji z dietetykiem, porad  
w dermobusie (diagnostyka no-
wotworów skóry) oraz dentobu-
sie, czyli mobilnym gabinecie sto-
matologicznym. – W tej chwili są 
to głównie badania profilaktyczne  
w szkołach i przedszkolach. Za-
pisujemy wyniki na specjalnych 
kartkach, jedną kopię otrzymują 

rodzice, dzięki czemu są świado-
mi czy dziecko ma np. wadę zgry-
zu, jaką próchnicę i ile zębów do 
leczenia – powiedziała nam przyj-
mująca w dentobusie stomatolog 
Ewa Kacer.

W Polsce jest 16 dentobusów, 
a każde województwo ma swój. 
Podlegają pod Ministerstwo Zdro-
wia, a w obrębie województwa 
pod urzędy wojewódzkie. – Przy-
jeżdżamy na zaproszenie placów-
ki i badamy dzieci pod kątem pro-
filaktyki, próchnicy i ortodoncji. 
W ślad za tym idą karty badań, 
które otrzymują rodzice. Jeżeli są 
ubytki próchnicowe, to odpowied-
nio reagują – powiedział nam Mi-
rosław Barcz, koordynator świad-
czeń medycznych i kierowca 
reprezentujący Niepubliczny Sto-
matologiczny ZOZ Super-Dent  
w Łodzi. 

Zdolność percepcji po spoży-
ciu alkoholu i substancji psycho-
aktywnych można było sprawdzić 
przy stoisku policji, po włożeniu 
alkogogli i narkogogli. Policjanci 
pokazywali też młodzieży chwy-
ty, przy pomocy których obez-
władnia się przeciwnika. Bezpłat-
ne przejażdżki konne oferowało 
stowarzyszenie „Karino”. 

W związku z obchodami 
100-lecia inspekcji sanitarnej  
w Polsce, w holu I LO prezento-
wana była wystawa pt. „200 lat 
szczepień ochronnych”, zawiera-
jąca zbiór faktów i ciekawostek 
na ten temat. – Problem szczepień 
ochronnych jest w Polsce dość 
duży. Szczególnie dlatego, że  
w niektórych środowiskach wzbu-
dza kontrowersje. Dlatego tak 
ważne jest mówienie o szczepie-
niach ochronnych w profilaktyce 
chorób zakaźnych – powiedział 
nam Sławomir Mucha, dyrektor 
Powiatowej Stacji Sanitarno-Epi-
demiologicznej w Łowiczu.  aa 

Szkoła pijarska�|�Egzamin�na�kartę�rowerową�

Kto przystąpił, ten zdał 
Uczniowie dwóch klas 
piątych i dwóch szóstych 
z Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej 
Pokoju w Łowiczu 
uczestniczyli we wtorek, 
17 września, w zajęciach 
Mobilnego Miasteczka 
Ruchu Drogowego.

Prowadzili je pracownicy Wo-
jewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego w Skierniewicach, 
wespół z nauczycielką wychowa-
nia komunikacyjnego i techniki, 
Anną Rzepecką. Była to jedno-
cześnie praktyczna część egzami-
nu na kartę rowerową. 

W ramach zaliczeń ucznio-
wie na dużej sali gimnastycznej 

wykazywali się umiejętnościami 
praktycznymi jazdy na rowerze,  
z uwzględnieniem zasad ruchu 
drogowego. Niektórzy z nich 

przed przystąpieniem do jazdy 
byli podekscytowani. Jazda na 
rowerze pomiędzy pachołkami, 
słupkami oraz z uwzględnieniem 

znaków drogowych wydawała się 
prosta i łatwa z perspektywy ob-
serwatora. Podczas jazdy już tak 
łatwo nie było i trzeba było wyka-
zać się skupieniem, żeby np. nie 
przeoczyć znaku drogowego. 

Wszyscy uczniowie, którzy 
przystąpili w tym dniu do jazd, za-
liczyli je. Nie wszyscy jednak mo-
gli do niego przystąpić. – Na przy-
kład z powodu ręki w gipsie, albo 
braku pisemnej zgody podpisanej 
przez rodziców – wyjaśnił nam 
Krzysztof Osóbka ze skierniewic-
kiego WORD-u. Uczniowie tacy 
będą mieli okazję przystąpienia 
do praktycznej części egzaminu 
na kartę rowerową wraz z czwar-
toklasistami. Jak się dowiedzieli-
śmy, WORD planuje kolejny cykl 
odwiedzania szkół z MMRD już 
wczesną wiosną przyszłego roku. 

Na zakończenie spotkania 
uczniowie otrzymali od Krzyszto-
fa Osóbki odblaski w postaci róż-
nokształtnych zawieszek.  mak 

W�pierwszym�okresie�
najbardziej�docenią�
dodatkowe�zajęcia�
rodzice�dzieci��
z�orzeczeniami,��
którzy�dotąd�zabierali�
dzieci�z�przedszkola,��
aby�w�różne�miejsca�
jeździć�z�nimi��
na�różnego�rodzaju�
terapie.

Świetna zabawa podczas�zajęć�zumby�z�joanną�gałką-Walczykiewicz.
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mobilne miasteczko Ruchu Drogowego�zawitało�do�szkoły�pijarskiej.�
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Gmina Nieborów�|�oświadczenia�majątkowe�za�rok�2018

W kieszeni urzędników i radnych
W naszym cyklu 
tekstów poświęconych 
oświadczeniom 
majątkowym, które 
składali – według stanu 
na koniec grudnia 2018 
roku – samorządowcy 
naszego regionu, tym 
razem przedstawiamy 
stan posiadania wójta, 
radnych i głównych 
urzędników gminy 
Nieborów.

 Wójt gminy Nieborów Ja-
rosław Papuga nie wykazał 
zgromadzonych oszczędności, 
wykazał za to posiadanie domu 
o powierzchni 140 m², o wartości 
200 tys. zł oraz gospodarstwa rol-
nego o pow. 8,4 ha, z czego 5,79 
ha to majątek odrębny a 2,61 ha 
majątek wspólny. Wartość go-
spodarstwa ocenił na 200 tys. zł. 
W ubiegłym roku osiągnął z nie-
go przychód w wysokości 7 tys. 
zł i dochód w wysokości 5 tys. 
zł. Wykazał w oświadczeniu do-
chody w wysokości 13.663,28 zł 
z tytułu pracy na stanowisku wój-
ta, 17.864,48 zł z tytułu diet rad-
nego powiatu łowickiego oraz 
34.780,88 zł z tytułu wynagro-
dzenia nauczycielskiego w Gim-
nazjum w Dzierzgówku. Wśród 
mienia ruchomego o wartości po-
wyżej 10 tys. zł wykazał samo-
chody osobowe Skoda Octavia 
z 2010 roku oraz Skoda Octavia 
z 2018 roku (należąca do żony). 
Wójt nie wykazał zobowiązań fi-
nansowych o wartości przekracza-
jącej 10 tys. zł. 

 Sekretarz gminy Adam 
Janiak wykazał oszczędności  
w wysokości 118,5 tys. zł  
(w roku 2017 było to 107.100 zł, 
w 2016 roku –  97.600 zł), posia-

danie prawa własności do domu 
o pow. 130 m² i wartości 100 tys. 
zł oraz gospodarstwa rolnego  
o profilu mlecznym o pow. 
10,9776 ha i wartości 200 tys. 
zł, z którego osiągnął przychód 
105.700 zł (w roku 2017 – 92.400 
zł, w 2016 r. – 77.500 zł) i dochód 
w wys. 32.500 zł (w roku 2017  
– 25.200 zł, w 2016 r. – 19.300 zł).

Osiągnął dochody z tytułu za-
trudnienia w Urzędzie Gmi-
ny w Nieborowie w wysoko-
ści 140.703,54 zł (w roku 2017 
– 105.068,26 zł, w 2016 roku 
– 101.595, 98 zł, w 2015 roku  
– 98.141,25 zł).Wśród mienia ru-
chomego wymienił: samochód 
osobowy Opel Astra z 2013 roku, 
ciągnik rolniczy Case JX90 z 2011 
roku. W oświadczeniu nie ma in-
formacji o zobowiązaniach finan-
sowych.

 Skarbnik gminy Anna 
kwiatkowska-Gajda wykazała 
posiadanie, w ramach współwła-
sności małżeńskiej, oszczędności 
w wysokości 220 tys. zł (w 2017 
roku – 174 tys. zł) oraz jako oso-
bisty majątek odrębny – 580,075 
jednostek uczestnictwa w fundu-
szach inwestycyjnych o łącznej 
wartości 8.508,14 zł (w 2017 roku 
– 9.914,56 zł).

Oprócz tego posiadanie na za-
sadach własności osobistej miesz-
kania o pow. 47,77 m² i wartości 35 
tys. zł, oprócz tego gospodarstwa 
rolnego o pow. 16,26 ha i warto-
ści 550 tys. zł, z którego osiągnę-
ła przychód w wysokości 90 tys. 
zł i dochód w wysokości 30 tys. zł 
(bez zmian w porównaniu z 2017 
rokiem). 

Wykazała także posiadanie na 
własność pomieszczenia gospo-
darczego o łącznej powierzchni 
22,78 m² i wartości 4 tys. zł, na 
zasadach współwłasności nieru-
chomości o pow. 0,1535 ha pod 
budynkiem mieszkalnym wie-

lorodzinnym o wartości 6 tys. zł 
oraz własność niezabudowanej 
nieruchomości o pow. 0,1005 ha 
o wartości 21 tys. zł. Oprócz tego 
wykazała nabycie wspólnie z mał-
żonkiem dwóch nieruchomości 
łowickiego starostwa o pow. 502 
m² i 503 m².

Za rok pracy w Urzędzie Gmi-
ny skarbnik otrzymała 99.871,80 
zł. W 2017 roku, przed rozpoczę-
ciem pracy w urzędzie, skarbnik 
uzyskała wynagrodzenie w wy-
sokości 137.188,68 zł, oprócz tego 
otrzymała darowiznę w wysoko-
ści 80 tys. zł.

W oświadczeniu za 2018 rok 
nie wykazała zobowiązań kredy-
towych, wykazała za to mienie 
ruchome w postaci samochodów 
osobowych: Volkswagen Pas-
sat z 2010 roku i Honda CR-V  
z 2012 roku, oprócz tego maszy-
ny rolnicze, ciągniki: Fendt 309  
z 2009 roku, Fendt 716 z 2001 
roku i Valtra A 83 z 2012 roku, 
ponadto kombajn zbożowy Fendt 
5180E z 2012 roku, opryskiwacz 
Argo i Pług Pottinger.

 Przewodniczący Rady Gmi-
ny Nieborów krzysztof osób-
ka wykazał oszczędności w wy-
sokości 140.938,90 zł (w 2017 
roku – 112.955,45 zł, w 2016 roku 
– 90.277,82 zł), posiadanie  prawa 
własności do domu mieszkalnego 
o pow. 183,10 m² o wartości 340 
tys. zł, mieszkania o pow. 54,75 
m² o wartości 209 tys. zł, gospo-
darstwa rolnego o powierzchni 
7,22 ha i wartości 200 tys. zł.

W oświadczeniu wyka-
zał dochody: 56.129,98 zł  
(w 2017 r. – 59.066,08 zł, w 2016 
r. – 58.150,86 zł) z tytułu zatrud-
nienia w WORD Skierniewi-
ce, 851,28 zł (w 2017 r. – 731,28 
zł, w 2016 r. – 551,28 zł), z tytu-
łu pracy w Biurze Rachunkowym 
Fakt, 7.480 zł (w 2017 r. – 5.982 zł,  
w 2016 r. – 5.452 zł) z tytułu diet 

radnego, 6.388,73 zł (w 2017 roku 
– 4.095 zł, w 2016 roku – 3.885,87 
zł) z tytułu otrzymywanych do-
płat z ARiMR oraz 10.056,62 zł 
(w 2017 roku – 8.321,24 zł) z tytu-
łu najmu prywatnego mieszkania. 
Dodatkowo wykazał otrzymane 
odszkodowanie z ubezpieczenia 
w wysokości 1.962,09 zł.

Nie wykazał dochodu z tytułu 
prowadzonej jednoosobowej dzia-
łalności gospodarczej obejmującej 
m.in. szkolenia BHP. Wśród po-
siadanego mienia ruchomego wy-
kazał Hondę ST1300 z 2010 roku 
o wartości 25 tys. zł. Nie wykazał 
zobowiązań finansowych przekra-
czających 10 tys. zł.

Pozostali radni:
 tomasz Baczyński wyka-

zał oszczędności w wysokości 40 
tys. zł (bez zmian), posiadanie na 
zasadach współwłasności: domu 
mieszkalnego o powierzchni 200 
m² i wartości 300 tys. zł, miesz-
kania o pow. 42 m² o wartości 
300 tys. zł, działki o pow. 1100 m² 
o wartości 30 tys. zł oraz o pow. 
1850 m² o wartości 50 tys. zł.

Z tytułu prowadzonej jedno-
osobowej działalności gospo-
darczej uzyskał dochód w wyso-
kości 18.537,50 zł (w 2017 roku 
– 21.165 zł, w 2016 roku – 20.038 
zł), z tytułu zatrudnienia w Star-
wood Service Poland w War-
szawie – 76.113,62 zł (w 2017 
roku – 70.655,09 zł, w 2016 roku  
– 73.241,56 zł) oraz z diet rad-
nego – 4.963,33 zł (w 2017 roku  
– 5.402 zł, w 2016 roku – 5.040 
zł). Wykazał także posiadanie sa-
mochodu osobowego Honda Ci-
vic IX z 2012 roku. Nie wykazał 
zobowiązań finansowych o warto-
ści przekraczającej 10 tys. zł.

 Henryk Bakalarski  
w oświadczeniu za 2016 rok wy-
kazał oszczędności 207.212 zł  
(w 2017 r. – 195 tys. zł, w 2016 r. 

– 167.020 zł) i posiadanie obligacji 
Getin Noble Bank S.A. w ilości 47 
sztuk o wartości 47 tys. zł.

Wykazał posiadanie na pra-
wach współwłasności z żoną 
domu o powierzchni 120 m²  
o wartości 360 tys. zł, działki sie-
dliskowej o powierzchni 0,09 ha, 
budynku gospodarczego o pow. 
68 m² oraz lasu o pow. 0,43 ha.  
W oświadczeniu z 2017 roku, po-
dobnie jak rok wcześniej, nie po-
dał ich wartości, pisząc „war-
tość wg cen rynkowych”. Ale  
w oświadczeniu za 2014 rok ujaw-
nił, że wartość budynku to 68 tys. 
zł, a lasu – 15 tys. zł.

Wykazał dochody: 189.653,09 
zł (w 2017 roku – 149.281,95 zł,  
w 2016 roku – 132.494,09 zł)  
z tytułu zatrudnienia w Kole-
jach Mazowieckich Sp. z o. o.  
w Warszawie na stanowisku na-
czelnika sekcji, z tytułu otrzymy-
wanych diet radnego 5.805,34 zł 
(w 2017 r. – 5.308 zł, w 2016 r.  
– 4.872 zł). Wśród mienia rucho-
mego o wartości powyżej 10 tys. 
zł wykazał posiadanie samocho-
du osobowego Mazda 3GT z 2010 
roku, nie wykazał zobowiązań 
pieniężnych powyżej 10 tys. zł.

 małgorzata Bolimowska 
wykazała oszczędności w wyso-
kości 3,4 tys. zł w ING BŚ oraz 
11,5 tys. zł w BS ZŁ. Nie wyka-
zała natomiast posiadania domu, 
mieszkania, ani żadnej innej nie-
ruchomości. Wykazała dochody: 
69.131,83 zł z tytułu zatrudnienia 
w ZSP nr 1 w Łowiczu na stano-
wisku nauczyciela, 473,85 zł z ty-
tułu wynagrodzenia z Nestidea 
Sp. z o.o., 400 zł z Zakładu Do-
skonalenia Zawodowego w Łodzi, 
566 zł z tytułu bycia radną gminy 
Nieborów i 328 zł z Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Łodzi. 
Nie wykazała mienia ruchomego, 
jak i zobowiązań pieniężnych po-
wyżej 10 tys. zł.

 marek Jaworski wykazał 
zgromadzone oszczędności w wy-
sokości 20 tys. zł oraz 60 Euro. Nie 
wykazał posiadania żadnej nie-
ruchomości. Wykazał dochody: 
52.396,52 zł z tytułu zatrudnie-
nia w Państwowej Straży Pożarnej 
oraz 1.759,95 zł z tytułu umowy-
-zlecenia. Nie wykazał dochodu  
z tytułu diet radnego. Wśród mie-
nia ruchomego wykazał samo-
chód osobowy Opel Astra z 2011 
roku. Nie wykazał zobowiązań 
pieniężnych powyżej 10 tys. zł.

 Barbara kostusiak nie 
wykazała oszczędności. Posia-
da dom mieszkalny o pow. 290 
m² i wartości 330 tys. zł. Wy-
kazała dochód z tytułu otrzy-
mywanej emerytury w wyso-
kości 33.294,16 zł (w 2017 r. 
– 32.463,64, w 2016 r. – 32.332 
zł) oraz diet radnego 6.386,67 zł 
(w 2017 r. – 6.190 zł, w 2016 roku 
– 5.640 zł). Wśród mienia rucho-
mego wymieniła posiadanie sa-
mochodu osobowego Mercedes 
C220 z 1996 roku. Nie wykazała 
zobowiązań finansowych powy-
żej 10 tys. zł.

 Jacek makowski wy-
kazał posiadanie zgromadzo-
nych oszczędności w wysokości 
60.034,68 zł (w 2017 roku – 5.063 
zł, w 2016 roku – 15.866,22 zł), 
domu mieszkalnego o pow. 150 
m² i wartości 90 tys. zł, gospo-
darstwa rolnego o pow. 14,11 ha 
i wartości 350 tys. zł, z które-
go osiągnął przychód 212.407 zł  
(w 2017 r. – 161.589,66 zł, w 2016 
roku – 120 tys. zł) i dochód w wy-
sokości 54. tys. zł (w 2017 roku  
– 50.000 zł, w 2016 roku – 45 tys. 
zł). Wśród innych nieruchomości 
wykazał posiadanie na prawach 
współwłasności z braćmi gospo-
darstwa rolnego o pow. 8,93 ha 
wraz z zabudową o wartości 90 
tys. zł. Z gospodarstwa tego we-
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W rocznicę wielkiej 
Bitwy nad Bzurą
Około 150 osób zebrało się 
17 września na cmentarzu 
wojennym w Kompinie,  
na gminnych 
uroczystościach 
patriotycznych związanych 
z 80. rocznicą wybuchu  
II wojny światowej, Bitwy 
nad Bzurą i zdradzieckiego 
zajęcia przez Sowietów 
wschodniej części II RP. 

Na uroczystości wybrany zo-
stał cmentarz w Kompinie – nie 
bez przyczyny – jest to najwięk-
szy cmentarz żołnierski z okresu II 
wojny światowej położony na tere-
nie gminy, spoczywa na nim po-
nad 200 żołnierzy, a część z nich 
służyło w łowickim 10 Pułku Pie-
choty. Żołnierze ci zginęli w cza-

sie ataku prowadzonego z Kom-
piny, Patok i Kozłowa Biskupiego  
w kierunku Skierniewic.

W uroczystości udział wzię-
ły władze gminy oraz powia-
tu łowickiego, delegacje i poczty 
sztandarowe ze wszystkich szkół 
podległych gminie Nieborów,  
a także poczty sztandarowe jedno-
stek Ochotniczych Straży Pożar-
nych, harcerze oraz mieszkańcy. 
Uroczystość poprowadził jeden  
z instruktorów harcerskich To-
masz Fudała.

Przed spotkaniem na cmenta-
rzu uczestnicy uroczystości wzięli 
udział w mszy świętej w kościele 
parafialnym w Kompinie w in-
tencji obrońców ojczyzny z 1939 
roku, po której wystąpił Zespół 
Śpiewaczy z Bednar, który wyko-
nał pieśni patriotyczne.  tb

rEKLaMa

dług oświadczenia nie uzyskał 
dochodu.

W roku 2018 uzyskał do-
chód: z diet radnego – 5.648,67 
zł (w 2017 roku – 5.328 zł,  
w 2016 roku – 4.788 zł), dopłat  
z ARiMR – 25,271,75 zł (w 2017 
roku – 33.722,98 zł, w 2016 roku 
– 22.823,80 zł).

Radny wykazał posiadanie 
traktora Ursus 5314 na zasadach 
współwłasności z bratem, przy-
czepy rolniczej, prasy rolującej 
Sipma, miniładowarki przegu-
bowej  Avant 6300 z osprzętem. 
Wykazał także zobowiązanie kre-
dytowe w Banku Spółdzielczym 
Ziemi Łowickiej w wysokości 
105.755 zł (w 2017 roku – 114.210 
zł, w 2016 roku – 121.965 zł).

 tomasz Papiernik wy-
kazał posiadanie oszczędności  
w wysokości 45 tys. zł (w 2017 r. 
– 9 tys. zł, w 2016 r. – 8 tys. zł). 
Nie wykazał posiadania nieru-
chomości. W 2016 roku osiągnął 
dochód: 52.873,44 zł (w 2017 
roku – 43.744,57 zł, w 2016 roku 
– 37.084,73 zł) z tytułu zatrud-
nienia w Greiner Packaging Sp. 
z.o.o. w Teresinie oraz 5.309 zł  
(w 2017 roku – 5.402 zł, w 2016 
roku – 4.536 zł) z diet radnego. 
Wykazał posiadanie samochodu 
osobowego Skoda Octavia z 2006 
roku (w 2017 roku – Toyota Corol-
la z 2004 roku o wartości 12 tys. 
zł), a wśród zobowiązań finanso-
wych obciążenie kredytem hipo-
tecznym o wartości 416.263 zł.

 tomasz Pruk wyka-
zał zgromadzone oszczędności  
w wysokości 2,2 tys. zł. (współ-
własność małżeńska), posiadanie 
na prawach współwłasności domu 
o powierzchni 108 m² o wartości 
450 tys. zł, dzierżawę gospodar-
stwa rolnego o pow. 3,94 ha, po-
siadanie prawa własności do gara-
żu o pow. 55 m² i wartości 50 tys. 
zł. W 2018 roku uzyskał docho-
dy: 2.995 zł z tytułu prowadzonej 
działalności usługowej w sektorze 
rolniczym, 35.491,80 zł z umowy 
o pracę w SP Mysłaków, gdzie 
jest pracownikiem gospodarczym, 
2.930,38 zł dopłat z ARiMR oraz 
666,67 zł z diet radnego. Wśród 

mienia ruchomego wykazał po-
siadanie ciągników: Ursus C330 
z 1969 roku, Ursus C 360 z 1986 
roku, kombajnu Bizon 2056  
z 1984 roku i samochodu oso-
bowego Opel Astra z 2002 roku. 
Wśród zobowiązań finansowych 
wykazał kredyt gotówkowy  
w wysokości 45.552,29 zł.

 Arkadiusz Pudłowski  
– nie wykazał oszczędności, po-
siadania domu, mieszkania czy 
gospodarstwa, nie wykazał też 
mienia ruchomego przekracza-
jących 10 tys. zł. W oświadcze-
niu znajduje się informacja, że  
z tytułu zatrudnienia w PKP In-
tercity SA na stanowisku kon-
duktora otrzymał wynagrodzenie  
w wysokości 46.768,86 zł (w 2017 
roku – 42.484,06 zł, w 2016 roku 
– 39.706,37 zł), z tytułu otrzymy-
wanych diet radnego uzyskał do-
chód w wysokości –  5.903,33 zł 
(w 2017 roku – 5.496 zł, w 2016 
roku – 4.704 zł). Nie wykazał po-
siadania mienia ruchomego oraz 
zobowiązań pieniężnych powyżej 
10 tys. zł.

 zbigniew Szymański 
nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności, wykazał posiada-
nie na prawach współwłasności  
z żoną: domu mieszkalnego  
o pow. 140 m² i wartości 130 tys. 
zł, gospodarstwa rolnego o pow. 
1,279 ha o wartości 10 tys. zł,  
z którego nie wykazał przycho-
du ani dochodu. Ponadto wykazał 
posiadanie na prawach współwła-
sności z żoną działki o pow. 0,23 
ha i wartości 23 tys. zł.

Osiągnął dochody: 58.559,10 
zł (w 2017 roku – 52.533 tys. zł,  
w 2016 roku – 49.134,29 zł) z tytu-
łu zatrudnienia w PKP PLK oraz 
6,453,33 zł (w 2017 roku – 6.190 
zł, w 2016 roku – 5.640 zł) z tytułu 
diet radnego.

Nie wykazał mienia ruchome-
go o powyżej wartości 10 tys. zł, 
wykazał za to zobowiązanie finan-
sowe w wys. 20 tys. zł, w postaci 
kredytu konsumpcyjnego.

 Bogusława tomczak wy-
kazała posiadanie zgromadzo-
nych oszczędności w wysoko-

ści 39.877,79 zł, domu o pow. 
137,75 m² i wartości 300 tys. 
zł, na prawach współwłasności  
z synem, gospodarstwa rolnego 
o pow. 1,75 ha o wartości 50 tys. 
zł, z którego osiągnęła dochód  
w wysokości 3,5 tys. zł z tytu-
łu dopłat z ARiMR. W 2018 
roku radna uzyskała dochody: 
39.250,36 zł z tytułu umowy  
o pracę w TCL Operations Pol-
ska w Żyrardowie oraz 666,67 zł 
z tytułu otrzymywanych diet. Nie 
wykazała zobowiązań finanso-
wanych, wykazała za to posiada-
nie, na zasadach współwłasności 
z synem, samochodu osobowego 
Volkswagen Passat z 2005 roku  
o wartości 15 tys. zł.

 Janina Werle wykazała po-
siadane na zasadach współwła-
sności majątkowej oszczędności 
– 9.754,22 zł, jest też współwła-
ścicielką domu o pow. 120 m²  
i wartości 150 tys. zł, gospo-
darstwa rolnego o pow. 7,29 ha  
i wartości 194 412,40 zł, z którego 
osiągnęła przychód – 10.662,66 
zł i dochód – 8.469,47 zł.

W 2018 roku osiągnęła docho-
dy: 68.163,06 zł z tytułu zatrud-
nienia na stanowisku kierowni-
ka Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Bolimowie, 489,60 
zł z tytułu diety członka gminnej 
komisji rozwiązywania proble-
mów alkoholowych oraz 666,67 
zł z tytułu diet radnej Gminy Nie-
borów.

W oświadczeniu wymienia 
posiadanie na zasadach wspólno-
ty majątkowej mienia ruchome-
go: Fiata Punto z 2009 roku, Kia 
Picanto z 2015 roku. Nie wykaza-
ła zobowiązań pieniężnych.

 tomasz Wierzbicki wyka-
zał powiadane na prawach współ-
własności małżeńskiej: oszczęd-
ności w wysokości – 92.390,24 
zł, domu o pow. 120 m² i warto-
ści 400 tys. zł, gospodarstwa rol-
nego o powierzchni 1,31 ha i war-
tości 50 tys. zł, z którego radny 
nie uzyskał dochodu oraz garaż 
o powierzchni 50,1 m² i wartości 
20 tys. zł.

W ubiegłym roku osiągnął do-
chody: 1.078 024,44 zł (przychód 

1.531.088,08 zł) z tytułu prowa-
dzonej działalności gospodar-
czej obejmującej wykonywanie 
instalacji m.in. wodno-kanaliza-
cyjnych. Dochody te są objęte 
również wspólnością małżeńską, 
35.629,22 zł – z tytułu zatrud-
nienia w Muzeum w Nieboro-
wie, 851,78 zł z tytułu dopłat  
z ARiMR, 23 tys. zł pomocy de 
minimis refundowanej przez Sta-
rostwo w Łowiczu, 733,33 zł  
z tytułu diet radnego. 

Radny w oświadczeniu wy-
mienił powiadane mienie rucho-
me: Nissan Interstelar z 2010 
roku, Renault Master z 2006 roku 
i Mercedes-Benz GLK rocznik 
2012 (leasing). Ujawnił także 
kredyt konsumpcyjny w Banku 
Spółdzielczym Ziemi Łowickiej  
w wysokości 19.968 zł.

 tomasz zimny wykazał 
w oświadczeniu zgromadzone 
oszczędności w wysokości 34 
tys. zł, oprócz tego posiada zgro-
madzone na kontach funduszo-
wych i inwestycyjnych w PKO 
300 tys. zł oraz 30 tys. zł na loka-
cie terminowej. Radny wykazał 
posiadanie domu o powierzchni 
173 m² i wartości 500 tys. zł oraz 
nieruchomości: działkę w Beł-
chowie o pow. 0,7 ha i wartości 
ok. 70 tys. zł, działki w Dzierz-
gówku o pow. 0,2900 ha i war-
tości ok. 60 tys. zł oraz działkę 
w Wygodzie o pow. 0,2756 ha  
o wartości ok. 80 tys. zł.

Radny w 2019 roku osiągnął 
dochody: 46.722,56 zł z tytu-
łu zatrudnienia jako kierowca  
w MZK Skierniewice, 8.465,71 
zł z tytułu wynagrodzenia in-
struktora w Ośrodku Szkolenia 
Kierowców „Radar”, 14.191 zł  
z tytułu świadczeń emerytalnych 
(emeryt wojskowy), 1548 zł z ty-
tułu umów zleceń i 666,67 z tytu-
łu diet radnego gminy.

Oprócz tego radny wymie-
nił składniki mienia ruchomego: 
pasiekę pszczelarską z 48 rodzi-
nami o wartości 20 tys. zł, sa-
mochód Opel Corsa z 2008 roku  
i Opel Vectra z 1998 roku. Na ko-
niec 2018 roku radny nie posiadał 
zobowiązań finansowych prze-
kraczających 10 tys. zł. tb

moment złożenia kwiatów pod pomnikiem w kompinie��
przez�przewodniczącego�rady�powiatu�Łowickiego�Marka�jędrzejczaka.
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Punkt zapalny

rEKLaMa

śpię�spokojnie,�
bo�mamy�wszystkie�
rozliczenia.�
jeśli�sprawa�
pójdzie�dalej,�
to�je�przedstawimy.�
to�on�nas�oskarżył.�
czekamy�
do�następnej�sesji,�
żeby�przeprosił.

Józef Warzywoda

Komisji�nie�udało�się�
przeprowadzić�kontroli�
wnioskowanej�przez�
Edwarda�pierzchałę,�
ponieważ�–�gdy�
zapytała�go�o�to,�co�
ma�zbadać�dokładnie�
–�nie�umiał�na�to�
pytanie�odpowiedzieć.

MIRKa wOlSKa
-KOBIeReCKa

mirka.wolska@lowiczanin.info

Gmina zduny�|�padły�ostre�słowa�o�korupcji�i�co�dalej?�

Mieszkańcy Bogorii Dolnej 
oczekują przeprosin
Halina Masłowska – sołtys Bogorii Dolnej, na sesji Rady Gminy Zduny 12 września odczytała pismo 
przygotowane przez Radę Sołecką. W imieniu mieszkańców Rada Sołecka wyraża sprzeciw wobec 
bezpodstawnego oskarżenia o korupcję, jakie kilka miesięcy wcześniej, na sesji 30 maja, przedstawił 
Edward Pierzchała. Radny ten zarzucił nieprawidłowości przy rozliczeniach funduszy, jakie gmina 
przekazała na budowę WDK „Strażak” w tejże Bogorii. 

– Pragniemy podkreślić, 
że wszystkie dotacje na budo-
wę przyznawane były zgodnie 
z uchwałami Rady Gminy, roz-
liczane na bieżąco i terminowo 
– czytamy w piśmie. Oburzenie 
mieszkańców jest tym większe, 
że cały budynek został wykona-
ny przez nich samych, ogrom-
nym wysiłkiem pracy fi zycznej 
– przepracowali społecznie ponad 
22 tys. godzin i fi nansowym – ich 
wkład pieniężny wynosił 70 tys. 
zł. Warto dodać, że Bogoria Dolna 
nie jest dużą miejscowością, obec-
nie liczy 38 domostw. 

W związku z zaistniałą sytu-
acją, która w ocenie Rady Sołec-
kiej jest pomówieniem i oszczer-
stwem, żąda ona publicznych 
przeprosin od radnego Edwarda 
Pierzchały – na najbliższej sesji 
Rady Gminy. 

W głosie Haliny Masłow-
skiej słychać było zdenerwowa-
nie. Gdy kilka dni po sesji za-
pytaliśmy ją o odbiór tego, co 
w maju powiedział radny Pierz-
chała, odpowiedziała, że część 
osób oglądało sesję na żywo, inni 
dowiedzieli się, jakie słowa pa-
dły i później obejrzeli nagranie. 
Ta sprawa wywołała duże emo-
cje. Zwołane zostało – specjalnie 
w tej sprawie – zebranie wiejskie, 
na którym mieszkańcy zdecydo-
wali, że nie mogą tak tego zosta-
wić. Zobowiązali Radę Sołecką 
do zredagowania pisma i faktycz-
nie widnieją pod nim podpisy jej 
członków. 

Co powiedział 
edward Pierzchała
Jak sprawdziliśmy na nagra-

niu sesji z maja, Edward Pierz-
chała powiedział, że pytał kie-
dyś radnego Józefa Warzywodę 
o przekroczenie limitu wydat-
ków na budowę domu ludowe-
go w Bogorii Dolnej o około 20 
tys. zł. – To jest sprawa korupcyj-
na. Co pan zrobił? Czy pan te pie-
niądze oddał? Jest pan przewod-
niczącym Komisji Rewizyjnej... 
Jak będzie trzeba, to ja zgłoszę tą 
sprawę do komisji skarg i wnio-
sków, i spróbujemy to wyjaśnić 
– zapowiedział radny.

– Ciekawy temat. Szkoda, 
że nie wziąłem dokumentów 
z poprzednich lat, bo jak wiado-
mo pan radny z lepszego sortu 
wszystko wie najlepiej – odpo-
wiedział Warzywoda. – Z tego 
co wiem, a mam całe wykazy, 
to nawet jedna złotówka nie po-
szła poza uchwałą Rady Gminy 
na Bogorię. Ale teraz już wiem, 
dlaczego byłem straszony pro-
kuraturą. Niektórzy wiedzą, 
że mogą się prokuraturą posłu-
giwać... 

Józef Warzywoda dodał, 
że na następną sesję przyniesie 
dokumentację na temat budowy 

w Bogorii. Na to Edward Pierz-
chała ofi cjalnie, w formie ust-
nej, złożył wniosek do Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, aby 
wykazała, o jaką kwotę prze-
kroczony był budżet na budowę 
domu ludowego w Bogorii – czy 
o 20 tys. zł, czy więcej. 

Dodał, że sprawa nie nigdy nie 
została zamknięta, a Józef Wa-
rzywoda innych czepia się o zło-
tówkę lub dwie, więc i tę sprawę 
trzeba do końca wyjaśnić. 

Rzeczonych dokumentów tych 
Józef Warzywoda nie przedsta-
wił ani na sesji w czerwcu, ani 
w sierpniu, czy wrześniu. Sprawa 
nie była na forum Rady Gminy 
poruszana aż do 12 września, gdy 
odczytane zostało wspomniane 
na wstępie pismo Rady Sołeckiej. 

edward Pierzchała: 
Ja tylko przypomniałem 
Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji nie udało się przeprowa-
dzić kontroli wnioskowanej przez 
Edwarda Pierzchałę, ponieważ 
gdy komisja zapytała go o to, co 
ma zbadać dokładnie – rozlicze-
nia z którego roku i jakiej dotacji, 
to nie umiał na te pytania odpo-
wiedzieć. A trudno byłoby człon-
kom komisji szukać po omacku.

Pytany przez nas o to samo, 
Pierzchała odpowiedział, że kilka 
lat temu na budowę domu ludo-
wego miało być wydane 100 tys. 
zł z budżetu gminy, ale faktycz-
nie wydano 120 tys. zł. Skarbnik 
gminy – jego zdaniem – miała 
wtedy powiedzieć, że było „prze-
kroczenie wydatków”. Brakującą 
kwotę miał wójt przesunąć w bu-

dżecie bez zgody Rady Gminy. 
Za budowę odpowiedzialny był 
Józef Warzywoda. 

Gdy zapytaliśmy radnego, dla-
czego wcześniej nie podjął dzia-
łań w tej sprawie, bo można zro-
zumieć, iż uważa, że doszło do 
przestępstwa, z jednej strony pod-
trzymywał tezę, że w poprzed-
nich kadencjach były poważne 
nieprawidłowości i „trzeba by 
było cały czas wzywać prokura-
turę”, z drugiej – że sprawa budo-
wy w Bogorii jest już przedaw-
niona i nie ma sensu o tym dłużej 
rozmawiać. On chciał tylko przy-
pomnieć Warzywodzie, co on źle 
robił i powiedzieć, żeby zajął się 
swoimi sprawami. Przepraszać 
nikogo nie zamierza. Uważa, 
że to Józef Warzywaoda powi-
nien przeprosić. 

Co dalej? 
Sołtys Halina Masłowska, gdy 

zadaliśmy jej pytanie „Co dalej?”, 
odparła, że mieszkańcy napraw-
dę oczekują przeprosin, ponie-
waż zostali bezpodstawnie oskar-
żeni. Ona jednak nie spodziewa 
się, że słowo „przepraszam” pad-
nie. – Na jakiej podstawie zostali-
śmy pomówieni? Przecież mamy 
całą dokumentację. Co dalej – zo-
baczymy. Jesteśmy w kontakcie 
z prawnikiem.

Sołtys nie bardzo rozumie, 
skąd radny Pierzchała wziął kwo-
tę, o której mówił i kiedy miałoby 
dojść do rzekomych nieprawidło-
wości. Dom ludowy stoi od wielu 
lat, w ostatnich latach nic w nim 
nie było robione.

Józef warzywoda:
Śpię spokojnie 
Radny Józef Warzywoda rów-

nież nie wie, skąd Edward Pierz-
chała wziął kwotę 20 tys. zł. Na 
budowę WDK, trwającą od 1995 
do 2013 roku, przekazywane były 
z gminy kwoty rzędu kilku tysię-
cy złotych. Najwyższą sumą było 
15 tys. zł. W sumie na przestrzeni 
tych lat, gdy trwała budowa, było 
to 113 tys. zł i wszystkie te pienią-
dze zostały rozliczone. 

– Fakt, przewodniczyłem tej 
budowie i ją nadzorowałem. Ale 
śpię spokojnie, bo mamy wszyst-
kie rozliczenia. Jeśli sprawa pój-
dzie dalej, to je przedstawimy 
– mówi Józef Warzywoda. – To 
on nas oskarżył. Czekamy do na-
stępnej sesji, żeby przeprosił. 

Wiejski Dom kultury „Strażak” w Bogorii Dolnej budowany�był�w�latach�1995-2013.�
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Łowicz�|�spór�o�dziesiątki�tysięcy�złotych�

Szkoła wygrała w sądzie z ratuszem 
Miasto Łowicz zwróciło 
Pijarskiemu Gimnazjum 
Królowej Pokoju  
w Łowiczu kwotę  
ponad 40 tys. zł 
niesłusznie – jak się 
okazuje – odebranej 
dotacji oświatowej 
za październik 2017 roku. 
Zapadł prawomocny 
wyrok w tej sprawie.

Na sierpniowej sesji Rady Miej-
skiej w Łowiczu radny Jacek Wi-
śniewski zapytał o finał konfliktu 
toczącego się pomiędzy miastem 
a szkołą pijarską, którego przed-
miotem była „obcięta” dotacja dla 
Pijarskiego Gimnazjum Królowej 
Pokoju. 

– Jakie jest rozstrzygnięcie tej 
sprawy? Bo chyba to jeszcze na 
sesji nie wybrzmiało – pytał radny, 
przekonując, że informacja należy 
się radzie, gdyż była ona mocno 
zaangażowana w toczący się spór. 

– Miasto nie popełniło tutaj 
żadnego błędu – usłyszał w odpo-
wiedzi od burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego, który na potwierdze-
nie swoich słów przywołał wyni-
ki kontroli Regionalnej Izby Obra-
chunkowej w Urzędzie Miejskim, 
która nie miała zastrzeżeń do żą-
dań miasta odnośnie zwrotu do-
tacji. Burmistrz przekonywał, że 
był nawet gotów zawrzeć ustną 
ugodę ze szkołą pijarską, jednak 

jej przedstawiciele zdecydowali  
o wkroczeniu na drogę sądową. 

– Trochę się poprę emocja-
mi, które już we mnie może  
w tej chwili ostygły, ale trochę we 
mnie buzowały w momencie, kie-
dy zobaczyłam wyrok sądu – mó-
wiła Agnieszka Sznicer, główny 
specjalista ds. kontroli w ratuszu, 
gdy została poproszona o przed-
stawienie sprawy. Mówiła ona,  
że Wojewódzki Sąd Administra-
cyjny wydał prawomocny wyrok, 
w którym potwierdził, że wylicze-
nia miasta są prawidłowe i nie ma 
uwag merytorycznych do sposobu 
ich przeprowadzenia, jednak sens 
wyroku jest taki, że bez względu 
na to, że miasto ma rację, nie na-
leżało żądać od szkoły pijarskiej 
zwrotu tej kwoty, ponieważ w tym 
zakresie nie obowiązuje ustawa  
o finansach publicznych. 

Na pytanie radnego Michała 
Trzoski o to, jaki będzie skutek 
finansowy tego wyroku dla mia-
sta, Agnieszka Sznicer przyznała, 
że na tej podstawie szkoła pijarska 
ma prawo domagać się zwrotu do-
tacji od miasta. 

Radny Michał Trzoska nie krył 
swojego zaskoczenia, że burmistrz 
nie informował wcześniej radnych 
o wyroku, jaki zapadł w tej spra-
wie. 

Niezupełnie tak 
Wyrok i jego uzasadnienie mó-

wią jednak co innego niż chciał 
akcentować burmistrz i jego 
urzędniczka.

Przypomnijmy, że w styczniu 
tego roku burmistrz wezwał szko-
ły pijarskie do zwrotu 40.808,93 zł 
z dotacji przyznanej na częściowe 
pokrycie kosztów bieżących funk-
cjonowania. 

Sprawa dotyczy dotacji za 3 
ostatnie miesiące 2017 r. Kiedy po 
likwidacji gimnazjów zmniejszy-
ła się liczba uczniów szkół pijar-
skich, z wykonanych w Urzędzie 
Miejskim w Łowiczu rachunków 
wyniknęło, że kwota dotacji, jaką 
już wypłacono, była wyższa niż to 
wychodzi z wyliczeń. Różnica ta 
wynosiła ok. 134 tys. zł. W związ-
ku z tym, po dokonanej na począt-
ku października aktualizacji wyli-
czeń, szkoła nie otrzymała dotacji 
za listopad i grudzień, została też 
wezwana do zwrotu nadpłaty  
za październik.

Szkoła zwróciła te pieniądze, 
ale też podjęła działania dążące 
do wyjaśnienie sytuacji, licząc na 
ich odzyskanie. Dyrektor Przemy-
sław Jabłoński od początku utrzy-
mywał, że żądania miasta są bez-
podstawne, zgłosił tę sprawę do 
Samorządowego Kolegium Od-
woławczego w Skierniewicach. 

SKO uznało, że władze miasta 
nie muszą zwracać szkole żąda-
nej kwoty. 

Decyzja SKO została jednak 
zaskarżona przez szkoły pijarskie 
do Wojewódzkiego Sądu Admi-
nistracyjnego w Łodzi. Ten wydał 
wyrok, zgodnie z którym decy-
zja SKO została uchylona, a co za 
tym idzie, uchylona została rów-
nież wcześniejsza decyzja władz 
Łowicza wzywająca do spłaty. 

Skierniewicka instytucja nie 
wniosła kasacji do NSA, dlatego 
wyrok uprawomocnił się (Urząd 
Miejski w Łowiczu nie występo-
wał jako strona w tej sprawie).

Z orzeczenia WSA wynika, że 
władze miasta nie miały podstaw 
prawnych, aby domagać się zwro-
tu już wpłaconej dotacji za paź-
dziernik. WSA podkreśla, że paź-
dziernikowa aktualizacja dawała 
prawo do weryfikacji wysokości 
dotacji dopiero w kolejnych mie-
siącach, ale nie w październiku. 
W takim przypadku nie stosuje się 
bowiem zasad ustawy o finansach 
publicznych.

WSA stwierdza wprost, że  
w tej sytuacji uzasadnione jest 
stanowisko szkół pijarskich, do-

magające się określenia wysoko-
ści dotacji podmiotowej, pobranej  
w nadmiernej wysokości, jak  
i ustalenie, jakie kategorie wy-
datków bieżących i ich warto-
ści składają się na podstawową 
kwotę dotacji. „Brak odniesie-
nia się w zaskarżonej decyzji do 
kwestii prawidłowości ustalenia 
podstawowej kwoty dotacji czy-
ni zasadnym zarzut naruszenia 
wskazanych w skardze przepisów 
postępowania mających istotny 
wpływ na wynik sprawy” – czyta-
my w uzasadnieniu wyroku. 

Czy szkoła sięgnie  
po pieniądze za kolejne 
dwa miesiące? 
Dyrektor szkół pijarskich Prze-

mysław Jabłoński podkreśla, że 
wyrok wydali specjaliści, w trzy-
osobowym składzie orzekającym 
WSA było dwóch sędziów odde-
legowanych z NSA. Zauważa, że 
w uzasadnieniu nigdzie nie ma 
słowa o tym, że wstrzymanie dota-
cji za listopad i grudzień było pra-
widłowe (jak mogłoby wynikać 
z tłumaczeń przedstawicieli ratu-
sza), bo nie to było przedmiotem 
postępowania. Przeciwnie, z wy-
roku wynika, że ustalenie podsta-
wowej kwoty dotacji za 2017 rok 
jest jedną z podstawowych kwestii 
wymagających rozstrzygnięcia.

Dyrektor mówił nam, że na ra-
zie jeszcze organ prowadzący nie 
podjął decyzji o tym, czy szkoła 
będzie starała się o wypłacenie jej 
dotacji za dwa ostatnie miesiące 
2017 roku, wymaga ona przemy-
ślenia i konsultacji prawnych. Cie-
szy się, że szkoła odzyskała wpła-
cone za październik pieniądze, 
żałuje jednak, że kosztowało to tak 
wiele wysiłku i starań, bo od po-
czątku wskazywał władzom mia-
sta, że popełniają błąd.  aa, tm

Sprawę omawiano na sesji Rady miejskiej. pytania�zadawał�radny�jacek�Wiśniewski�(fotografia�z�prawej),�odpowiadał�burmistrz�Krzysztof�Kaliński�
(fotografia�z�lewej).

z�orzeczenia�Wsa�
wynika,�że�władze�
miasta�nie�miały�
podstaw�prawnych,�
aby�domagać�się�
zwrotu�już��
wpłaconej�dotacji��
za�październik.�
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Łowicz |�zsp�4
W konkursie 
na dyrektora 
Ekonomika 
startują Czapnik 
i Zielińska
Nauczyciel Ekonomika 
i była dyrektor Szkoły 
Podstawowej  
w Łyszkowicach złożyli 
oferty do ogłoszonego 
po raz drugi przez 
Starostwo Powiatowe 
konkursu na stanowisko 
dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 4  
w Łowiczu. Konkurs 
rozpocznie się w najbliższy 
poniedziałek, 30 września,  
o godzinie 10.00.

Oficjalnie dowiedzieliśmy się, 
że do konkursu wpłynęły dwie 
oferty. Dyrektor Wydziału Kon-
troli i Zarządzania Jednostkami  
w Starostwie Powiatowym w Ło-
wiczu Ilona Wężowska powie-
działa nam, że oferty wpłynęły 
ostatniego dnia, czyli w czwartek, 
19 września, po południu, pod-
czas gdy termin ich przyjmowania 
upływał o godz. 16.00. 

Drogą nieoficjalną ustaliliśmy, 
że jedna z nich należy do Woj-
ciecha Czapnika, nauczyciela re-
ligii i WOS w Ekonomiku, który 
bez powodzenia startował także  
w pierwszym konkursie na to sta-
nowisko. 

Drugą ofertę złożyła Małgorza-
ta Zielińska, była dyrektor Szko-
ły Podstawowej w Łyszkowicach, 
co potwierdziła ona w rozmowie 
z NŁ. – Decyzję podjęłam po tym 
jak przeanalizowałam swój do-
tychczasowy dorobek. Od 36 lat 
jestem związana ze szkolnictwem, 
zaś przez ostatnich 20 lat byłam 
dyrektorem różnych typów szkół  
– powiedziała, dodając, że była 
dyrektorem Szkoły Podstawowej 
w Łyszkowicach, po przekształce-
niu – zespołu szkół, w skład któ-
rego wchodziło też gimnazjum,  
a w latach 2004-2016 dyrektorem 
Liceum Ogólnokształcącego dla 
Dorosłych Bakałarz s.c. w Łysz-
kowicach. 

O Małgorzacie Zielińskiej dużo 
pisaliśmy ostatnio na łamach 
NŁ, w kontekście zawirowań w 
konkursie na dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Łyszkowicach,  
ze startu w którym ostatecznie 
zrezygnowała. 

Pod naszym artykułem na stro-
nie Łowiczanin.info, w którym 
napisaliśmy kto startuje w konkur-
sie, rozgorzała dyskusja, z której 
wynika, że oboje kandydaci mają 
swoich zwolenników i przeciwni-
ków. 

Zgodnie z wymogami usta-
wowymi konkurs przeprowadzi 
12-osobowa komisja konkursowa 
w składzie: 3 przedstawicieli ku-
ratorium; 3 przedstawicieli organu 
prowadzącego szkołę, czyli Sta-
rostwa Powiatowego w Łowiczu;  
2 osoby z ramienia związków za-
wodowych, 2 przedstawiciele 
Rady Pedagogicznej i 2 przedsta-
wiciele Rady Rodziców. 

Przypomnijmy, że będzie to 
już drugi konkurs na dyrektora tej 
szkoły. Pierwszy nie został roz-
strzygnięty, gdyż żaden z kandy-
datów nie uzyskał bezwzględnej 
większości głosów komisji.

Do czasu wyłonienia nowego 
dyrektora w konkursie, do kie-
rowania szkołą została powołana 
była wieloletnia dyrektor tej szko-
ły Zofia Szalkiewicz.  aa 
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Aktualności
150 osób bawiło się 
na Folk Night Party 
na polanie w lesie miejskim. str. 16

rEKLaMa

zabostów mały – Łódź |�apel�o�pomoc�dla�młodej�kobiety

Joanna potrzebuje krwi 
Bliscy i znajomi Joanny Okraski z Zabostowa 
Małego w gminie Łowicz apelują o oddawanie 
krwi dla niej. Młoda mężatka i mama dwójki 
małych dzieci zachorowała na wirusowe zapalenie 
mózgu. Leży w szpitalu, jej stan jest ciężki. 

Joanna Okraska ma 26 lat, jest 
mamą 4-letniej Kariny i 6-letnie-
go Wojtka. Pochodzi z osiedla 
Górki w Łowiczu, gdzie wciąż 
ma wielu przyjaciół, jednak 
obecnie mieszka w Zabostowie 
Małym. – Bardzo fajna koleżan-
ka – mówi nam jedna z mieszka-
nek Górek, która poznała Joannę 
na odbywających się na tym osie-
dlu wyprzedażach garażowych. 

Bliscy apelują o oddawanie 
krwi dla Joanny, bez której dal-

sze leczenie jest niemożliwe. 
Nieoficjalnie dowiedzieliśmy 
się, że problemy zdrowotne mło-
dej kobiety zaczęły się od zani-
ków pamięci, zaś potem zaczęła 
mieć kłopoty m.in. z chodzeniem 
i przełykaniem, aż około 2 tygo-
dnie temu trafiła do szpitala. 

– Krew można oddawać  
w każdym punkcie krwiodaw-
stwa. Liczy się każda kropla. 
Najbardziej potrzeba grupa krwi 
O – lecz każda inna też jest na 

wagę złota – apelują bliscy Jo-
anny. Wystarczy zaznaczyć, że 
krew jest dla Joanny Okraski, 
która leży w Wojewódzkim Spe-
cjalistycznym Szpitalu im. dr Wł. 
Biegańskiego w Łodzi.

– W domu na młodą mamę 
czekają mąż i kochające dzieci. 
Rodzina z góry dziękuje za ten 
bezcenny dar – mówią bliscy Jo-
anny.

Gdzie oddać krew? 
Apel o oddawanie krwi dla Jo-

anny Okraski, udostępniło z na-
szego Facebooka ponad tysiąc 
osób. Otrzymywaliśmy też licz-
ne zapytania, gdzie w najbliż-
szej okolicy można oddać krew – 
sprawdziliśmy to. 

Joanna Szymczak, koordy-
nator zbiórek krwi z Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznic-
twa w Łodzi powiedziała nam, 
że w każdy wtorek i czwar-
tek zbiórki krwi odbywają się  
przy Urzędzie Miejskim w Skier-
niewicach. Rejestracja dawców 

jest prowadzona w godzinach  
od 9 do 12. Jedna z takich  
zbiórek odbywa się dzisiaj – 26 
września. 

Mobilne centrum poboru krwi 
dwa razy w miesiącu parkuje też 
na Starym Rynku w Łowiczu. 
Najbliższa zbiórka przewidzia-
na jest w poniedziałek, 30 wrze-
śnia, w godzinach od 9 do 11. 
Joanna Szymczak powiedzia-
ła nam, że personel będzie przy-
gotowany na to, by krew mogło 
oddać więcej osób niż standar-
dowo, gdyż otrzymała telefon  
z prośbą o to. Kolejne zbiórki 
krwi pod łowickim ratuszem pla-
nowane są w terminach: 14 i 28 
października, a także 18 listopa-
da. 

Koordynatorka zbiórek krwi 
powiedziała nam, że warto śle-
dzić także akcje wyjazdowe, ja-
kie centrum organizuje w szko-
łach. Jedna z nich odbędzie się  
w niedzielę 29 września w godz. 
9-11 w Szkole Podstawowej nr 2 
w Głownie.  aa 

Łowicz�|�seniorzy�zostali�wolontariuszami�

Jeden obraz, wspólne dzieło wielu rąk 
„Nasza Ziemia” – obraz olejny o takim tytule został 
namalowany 16 września przez grupę wychowanków 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  
im. Jana Brzechwy w Łowiczu pod kierunkiem słuchaczy 
Łowickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  
Każdy mógł domalować swoją część. 

W czerwcu przedstawiciele 
ŁUTW: Anna Burzyńska, repre-
zentująca zarząd i Józef Czubak 
z grupy plastycznej „Nowa Fala” 
pojechali do Spały na szkolenie 
w ramach cyklu „Senior Wolon-
tariusz – Lider Zmian Społecz-
nych”, skierowanego do aktyw-
nych osób w wieku 60+. Anna 

Burzyńska powiedziała nam, że 
akcent na tym szkoleniu był po-
łożony na współpracę z niepeł-
nosprawną młodzieżą lub prze-
bywającą w domach dziecka, np. 
poprzez organizację dla nich kółka 
tanecznego lub teatralnego. 

Po powrocie do Łowicza, stwo-
rzyli projekt „Radość wspólne-

go tworzenia”, który polegał na 
wspólnym malowaniu obrazu 
wraz z wychowankami SOS-W  
w Łowiczu. W jego realizacji 
wsparł ich Ryszard Kolary, rów-
nież związany z grupą plastyczną 
„Nowa Fala”. 

Spotkanie w szkolnej świe-
tlicy, na które przybyło około  
30 uczniów z trzema opiekun-
kami, rozpoczęło się od zapo-
znania z warsztatem artysty pla-
styka i rozmowy o świecie – jak 
go sobie wyobrażają, z czym im 
się kojarzy: z jakimi roślinami,  
zwierzętami, krajobrazami i ko-
lorami. 

Młodzież poznała zasady łącze-
nia kolorów i sposoby nanoszenia 

farb na płótno. Malowanie obrazu 
rozpoczął Józef Czubak, zaś po 

nim każdy z uczniów miał szan-
sę domalować swoją część. Anna 
Burzyńska powiedziała nam, że 
polegało to na tym, że każdy pod-
chodził do sztalugi i mówił, co 
chce namalować, np. grzybka lub 
słońce, po czym to robił. – Oni 
byli z tego szalenie zadowoleni, 
jeden przez drugiego chciał coś 
domalować – relacjonuje. 

W wyniku blisko trzygodzinnej 
pracy twórczej, powstało dzieło o 
wymiarach 1m x 1m, które dostar-
czyło młodzieży i seniorom wie-
le radości. Podpisany nazwiskami 
wszystkich autorów obraz, zosta-
nie zgłoszony do konkursu o sta-
tuetką Marszałka Województwa 
Łódzkiego, jaka zostanie przyzna-
na podczas uroczystej Gali Wo-
lontariatu w grudniu 2019 r.  aa 

W wyniku blisko trzygodzinnej pracy twórczej, powstał obraz 
„Nasza ziemia”,�który�namalowała�grupa�wychowanków�specjalnego�
ośrodka�szkolno-Wychowawczego�w�Łowiczu�pod�kierunkiem�słuchaczy�
Łowickiego�uniwersytetu�trzeciego�Wieku.�
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Stanisławów�|�zespół�opieki�zdrowotnej

Zachęta dla pacjentów
po wszczepieniu endoprotezy
W województwie łódzkim 
średni czas oczekiwania 
na taką rehabilitację 
to około 3-4 miesięcy,  
ale na leczenie w Oddziale 
Fizjoterapii i Rehabilitacji  
w Stanisławowie, należącym 
do Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Łowiczu, 
na rehabilitację  
po wszczepieniu endoprotezy 
czas oczekiwania wynosi 
około miesiąca.

To interesująca oferta dla pa-
cjentów, bowiem zaleca się, aby 
chorzy po operacji endoprote-
zoplastyki lub innym zabiegu  
przeprowadzonym w oddzia-
le ortopedii byli przyjmowani 
przez oddziały rehabilitacji ogól-
noustrojowej w trybie pilnym, tj.  
do 6 miesięcy od zakończenia 
hospitalizacji. To daje im szansę 
na szybsze usprawnienie.

Rehabilitacja w Stanisławo-
wie prowadzona jest w stacjonar-
nym trybie ciągłym przynajmniej 
przez 3 tygodnie. Pacjenci przez 
cały czas pobytu na tym oddzia-
le mają zabiegi przez sześć dni  
w tygodniu – a więc bardziej in-
tensywnie niż w poradni.

Podstawą przyjęcia chorego do 
Oddziału Fizjoterapii i Rehabilita-
cji po operacji stawu biodrowego 
lub kolanowego jest skierowanie 

do szpitala, wydane bezpośrednio 
po zabiegu przez lekarza ortopedę 
w szpitalu lub później, w poradni 
ortopedycznej. Skierowanie jest 
ważne 30 dni od daty jego wysta-
wienia. 

Kwalifikacja do leczenia w Od-
dziale Fizjoterapii i Rehabilitacji 
jest prowadzona w każdy dzień 
roboczy w godzinach 9.00-12.00 
w siedzibie oddziału przez kieru-
jącą nim dr Martę Fiszer. Ważne 

aby, poza skierowaniem do szpi-
tala, przygotować również kartę 
informacyjną z leczenia szpital-
nego, podczas którego wykonano 
zabieg operacyjny. W przypadku 
gdy pacjent choruje na inne cho-
roby, wymagające stosowania le-
ków lub z powodu chorób prze-
wlekłych przebywał w szpitalu, 
powinien również udostępnić do-
kumentację medyczną na ten te-
mat.  opr. mwk

Łowicz |�zakład�Karny

Kolejne zmiany  
w więzieniu
Zakończono  
kolejny etap modernizacji 
Zakładu Karnego  
w Łowiczu. 

W wyremontowanych po-
mieszczeniach po dawnym am-
bulatorium znalazły się teraz 
m.in. centrum penitencjarne, biu-
ra kierowników, pokoje wycho-
wawców i inspektorów, kapelana, 
a także zakładowa biblioteka i ra-
diowęzeł.

Wcześniej takie pomiesz-
czenia już były, ale rozproszo-
ne po różnych częściach obiek-
tu. Umieszczenie ich w zwartej 
części to duże udogodnienie dla 
innych pionów służb, które na 
co dzień współpracują z działem 
penitencjarnym, chociażby przy 
zwalnianiu osadzonych z więzie-
nia. 

Decyzja o remoncie opusto-
szałych pomieszczeń zapadła 
przed rokiem. Podyktowane to 
było m.in. udoskonaleniem or-
ganizacji pracy poszczególnych 
działów. Wartym podkreślenia 

jest to, że cały remont wykonano 
środkami własnymi, na przykład 
poprzez kursy kwalifikacyjne, 
podczas których skazani uczyli 
się nowych zawodów (np. tech-
nolog wykańczania wnętrz, hy-
draulik czy glazurnik). 

To kolejna inwestycja przepro-
wadzana w łowickim zakładzie 
karnym w ciągu ostatnich kilku 
lat. 

Wcześniej jednostka wzbo-
gaciła się o nowe ambulatorium  
z izbami chorych, budynek warsz-
tatu naprawczego, generalny re-
mont przechodził jeden z oddzia-
łów mieszkalnych, zaś budynek 
administracji w ubiegłym roku 
przeszedł termomodernizację. 
Przebudowano też ogrodzenia ze-
wnętrzne więzienia, wymieniono 
automatycznie otwieraną bramę.

Niedawno do użytku oddany 
został kompleks poczekalni dla 
osób odwiedzających oraz nowe 
wejście do jednostki. Obecnie  
na ukończeniu jest budowa hali 
produkcyjnej, której oddanie za-
planowano na listopad.  oprac. tm

Gmina kiernozia�|�zmiany�w�wynagrodzeniach�dyrektorów�i�wychowawców�

Dodatki funkcyjne i za wychowawstwo po nowemu 
Uchwałę w sprawie wysokości wynagradzania nauczycieli,  
regulującą m.in. wysokość dodatków funkcyjnych dla dyrektorów placówek,  
przyjęli jednogłośnie 17 września radni gminy Kiernozia. 

W miejsce sztywnych stawek 
ustalono „widełki”, a o wysoko-
ści dodatku będzie decydowała 
wójt gminy. Uchwała wprowadza 
też zmiany w dodatkach za wy-
chowawstwo oraz minimalną pod-
wyżkę dodatku dla tzw. opieku-
nów nauczycieli stażystów. 

Ustawodawca nowelizując 
przepisy, które weszły w życie 
wraz z nowym rokiem szkolnym, 
ustalił minimalną stawkę dodat-

ku za wychowawstwo w szkołach  
w wysokości 300 zł. W przypadku 
wychowawstwa (opiekuna grupy) 
w przedszkolach pozostawił usta-
lenie wysokości takiego dodatku 
w gestii organów prowadzących 
– czyli samorządów lokalnych. 
– Trudno byłoby logicznie wy-
tłumaczyć, dlaczego ten dodatek 
wychowawcom czy opiekunom 
w przedszkolach był przyzna-
ny w innej wysokości niż wycho-

wawcom w szkołach, dlatego pro-
ponujemy by te kwoty były takie 
same – mówił omawiając projekt 
uchwały sekretarz gminy Jarosław 
Bogucki. 

To nie jedyna zmiana. W tej sa-
mej uchwale ustalono wysokość 
dodatków funkcyjnych dla kie-
rownictwa gminnych placówek 
edukacyjnych. Do tej pory były 
to dodatki „sztywne”, czyli Rada 
Gminy określała kwotę i nie było 

możliwości jej zmiany decyzją 
wójta. – Proponujemy, żeby za-
stosować „widełki”, przy czym 
dolna granica tych widełek to do-
datki, które w tej chwili otrzymu-
ją nauczyciele kierownicy. Propo-
nujemy ustalenie górnej granicy  
i w tych granicach wójt mogłaby 
się poruszać – wyjaśniał sekretarz. 

Dla dyrektora szkoły (jedynej 
w gminie – SP Kiernozia) wyso-
kość dodatku obecnie, po przyję-
ciu uchwały, wynosić będzie od 
800 zł do 1 tys. złotych brutto, 
dla dyrektora przedszkola (rów-
nież jedynego w gminie) od 400 
do 600 złotych brutto, dla wice-

dyrektora szkoły od 400 do 600 
zł brutto. 

Niejako przy okazji również 
podniesiona została stawka z 30 
na 40 złotych dla opiekuna sta-
żu i wprowadzony został dodatek 
dla kierownika świetlicy, bowiem 
zgodnie ze statutem szkoły jest to 
osoba zaliczana do kierownictwa 
szkoły. Dodatek dla kierownika 
świetlicy wynosi od 200 do 300 
zł brutto. 

Uchwała została przez radnych 
przejęta jednogłośnie i bez dys-
kusji. Sprawa jednak powróci-
ła pod koniec sesji – w sprawach 
różnych – za sprawą miejsco-
wego księdza proboszcza Ma-
ciej Zakrzewskiego, który cza-
sami przysłuchuje się obradom 
sesji. Pytał on o przyczyny róż-

nicowania dodatków dla dyrek-
torów. – Zawsze te dodatki były 
zróżnicowane – argumentowała 
wójt Beata Miazek. Wyjaśniała, 
że proponując takie, a nie inne 
„widełki”, kierowała się przede 
wszystkim wielkością placówek. 
– W szkole jest ponad 380 dzieci, 
w przedszkolu około 100. Ja nie 
mówię tu o odpowiedzialności, 
bo zarówno na barkach dyrektora 
przedszkola, jak i szkoły, jest taka 
sama – mówiła. 

Przypomniała też, że do tej 
pory były to sztywne ramy, a te-
raz są „widełki”, żeby dać orga-
nowi prowadzącemu możliwość. 
regulacji wysokości tych dodat-
ków. Poprzednia uchwała ustala-
jąca ich wysokość była z marca 
2009 roku.  mak 

Dostępna jest magnetoterapia,�czyli�leczenie�za�pomocą�pola�magnetycznego�oraz�zabiegi�hydroterapii.
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Łowicz�|�Dni�otwarte�w�Kpp
Uczniowie 2 szkół 
odwiedzili komendę 
Uczniowie z I LO z klasy o profilu 
cyberbezpieczeństwo  
oraz II LO w Łowiczu z klasy 
mundurowej mieli okazję do bliższego 
poznania służby policjantów. 

We wtorek 17 września wzięli udział w spotka-
niu w Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu 
w ramach dnia otwartego. Zwiedzili komendę, 
oglądali sprzęt używany przez funkcjonariuszy 
prewencji, ruchu drogowego czy techników kry-
minalistycznych. Policjanci opowiadali jak wyglą-
da ich służba. – W niedługim czasie zorganizo-
wane zostaną kolejne dni otwarte, o ich terminie 
poinformujemy – zapowiada rzecznik prasowa ło-
wickiej KPP kom. Urszula Szymczak.  opr. mak

rEKLaMa

Łowicz�|�absolwenci�pijarskiego�Lo�spotkali�się�z�uczniami�klas�maturalnych�

Oni już wiedzą więcej 
Ponad 20 absolwentów Pijarskiego Liceum 
Ogólnokształcącego spotkało się w piątek 20 września 
na jednej z lekcji z uczniami klas maturalnych,  
by opowiedzieć jak to jest na studiach oraz na co warto 
zwrócić uwagę przygotowując się do matury. 

Takie spotkania odbywa-
ją się w tej szkole od kilku już 
lat, ale po raz pierwszy uczest-
niczyło w nim aż tak wielu 
absolwentów. Zwykle o swo-
jej „studenckiej karierze” opo-
wiadało kilka, w ubiegłym 
roku 13 osób. – W tym roku 
na nasze zaproszenie zareago-
wało bardzo wielu naszych 
starszych kolegów. Fajnie, że 
o nas pamiętają – powiedział 
nam przewodniczący samorzą-
du szkolnego Maciej Urbański. 
Spotkania bowiem organizuje 
właśnie samorząd szkolny. 

Ich formuła jest co roku 
bardzo podobna: po krót-
kich prezentacjach absolwen-
ci przedstawiają się i mówią 
jaki kierunek studiów wybrali, 
czasami w kilku słowach mó-
wią też dlaczego. Jest to okazja 
do indywidualnych rozmów 
maturzystów z absolwentami. 
– Dzięki takim spotkaniom 
możemy rozwiać swoje wąt-
pliwości co do studiów, do-
wiedzieć się jakie rozszerzenia 
wybrać przed maturą, poroz-
mawiać o życiu studenckim  
– uważa Maciej Urbański. 

Rozmawialiśmy z nim 
chwilę po tym, jak skończył 
rozmowę ze studentem prawa 

Filipem Golędzinowskim. Co 
ciekawe, Maciej jest uczniem 
klasy o nachyleniu biologicz-

no-chemicznym – zaczynając 
naukę w liceum miał w pla-
nach jej kontynuację na kie-
runku medycznym. Ostatecz-
nie jednak zamierza studiować 
prawo. 

Przekrój kierunków oraz 
uczelni wyższych, na których 
studiują uczestniczący w spo-
tkaniu absolwenci Pijarskiego 
LO, był szeroki. Na miejscu 
byli między innymi przyszli 
prawnicy, lekarze, ekonomiści, 
inżynierowie, wojskowi, mu-
zycy i inni. Niektórzy z nich 
byli studentami II, a inni już 
V roku. O czym rozmawiano? 
Czasami były to sprawy doty-
czące miejsc w akademikach, 
opłat za studia, ale bardzo czę-
sto maturzyści pytali o to, do ja-
kich przedmiotów powinni się 
szczególnie przyłożyć, żeby 
było im później łatwiej na stu-
diach.  mak

Galeria zdjęć ze spotka-
nia na stronie www.lowicza-
nin.info

Łowicz�|�osp-rW
Kurs na sternika 
motorowodnego

Ochotnicza Straż Pożarna – Ratownictwo 
Wodne w Łowiczu przyjmuje zgłoszenie osób 
chętnych do wzięcia udziału w kursie na sternika 
motorowodnego. 

Kurs odbędzie się w październiku i zakończy 
egzaminem, w którym można zdobyć patent. 
Współorganizatorem kursu będzie Polski Zwią-
zek Motorowodny oraz Narciarstwa Wodnego. 

Więcej informacji udziela Janusz Bilczewski, 
prezes OSP-RW w Łowiczu, pod nr tel. 691-210-
912, on również (do końca września) przyjmuje 
zapisy.  mwk

Formuła jest co roku podobna:�jest�to�okazja�do�indywidualnych�
rozmów�maturzystów�z�absolwentami.�
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Rzut okiem
zsp�Nr�3�Na�targach��
W�NaDarzyNiE

Pokazy strzyżenia i formowania fryzur, 
sprzętu fryzjerskiego i kosmetycznego 
firm z całej Polski, oglądali uczniowie 
klas fryzjerskich łowickiego zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 3�na�
Międzynarodowych�targach�fryzjersko-
Kosmetycznych�„Beauty�Days”�w�Nadarzynie.�
targi�były�też�okazją�do�spotkania�z�wpływowymi�
kreatorami�mody�fryzjerskiej,�takimi�jak�znani��
z�telewizyjnego�programu�„ostre�cięcie”��
andrzej�Wierzbicki�i�tomasz�schmidt.��
chętne�uczennice�skorzystały�ze�stylizacji�bądź�
koloryzacji�włosów.�oprac. tm 
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Restauracja Polonia�|�afera�amber�gold�i�fatalny�stan�państwa�pod�rządami�po�

Wassermann i Rzymkowski 
na konferencji w Łowiczu
Małgorzata Wassermann i Tomasz Rzymkowski – prawnicy i posłowie, będący członkami 
sejmowej Komisji Śledczej do spraw Amber Gold, zaprosili w czwartek, 19 września,  
na konferencję prasową. Początkowo miała się ona odbyć na Starym Rynku w Łowiczu,  
jednak z powodu deszczu została przeniesiona do pobliskiej restauracji „Polonia”.

Poza przedstawicielami lokal-
nych mediów, w ślad za znanymi 
posłami, do Łowicza przyjecha-
ły ekipy stacji telewizyjnych TVP 
Info i TVN 24 oraz dziennikarka 
Radia Łódź. 

W konferencji uczestniczył też 
m.in. wicestarosta Piotr Malczyk, 
który wręczył – goszczącej po raz 
pierwszy w Łowiczu posłance 
– łowickie gadżety na pamiątkę. 
Wystąpienia gości zapowiedział 
krótko dziennikarz sportowy i pu-
blicysta Krzysztof Miklas, który 
dziękował też właścicielom „Po-
lonii” za gotowość udostępnienia 
sali napoleońskiej na konferen-
cję, gdyż pogoda była tego dnia 
niepewna. – To jest sala, w której 
autentycznie spożywał wieczerzę 
i poranny posiłek Napoleon Bo-
naparte – opowiedział jako cieka-
wostkę. 

Małgorzata Wassermann, która 
jest liderką krakowskiej listy PiS 
w wyborach parlamentarnych, nie 
kryła, że przyjechała do Łowicza, 
aby wesprzeć w kampanii wybor-
czej swojego sejmowego kole-
gę, z którym pracowała wspólnie  
w Komisji Sprawiedliwości i Praw 
Człowieka oraz Komisji Śledczej 
badającej aferę finansową Amber 
Gold. 

Rzymkowski startuje w wy-
borach do Sejmu w okręgu wy-
borczym nr 11 (w którym jest 
Łowicz). W lipcu opuścił klub 
parlamentarny Kukiz’15 i prze-
szedł do klubu PiS. – Byłam orę-
downikiem takiego rozwiąza-
nia. 4 lata przekomarzaliśmy się,  
że byłoby dobrze, jakbyśmy byli 
w jednym ugrupowaniu. Okazało 
się, że zwyciężyło moje – nawią-
zała do tego politycznego „trans-
feru” Wassermann. Przekony-
wała, że mimo iż w Łowiczu jest 
po raz pierwszy, to wie o naszym 
mieście bardzo dużo, gdyż Rzym-
kowski (urodzony w Kutnie) wie-
le mówi o terenie województwa,  
z którego pochodzi. 

Konferencję próbowała zdomi-
nować dziennikarka TVN 24, któ-
ra przyjechała z serią przygotowa-
nych do Małgorzaty Wassermann 
pytań o różne sprawy polityczne, 
którymi bombardowała posłankę. 
Zaczęła od pytania o ginące do-
wody ws. wypadku z udziałem 
byłej premier Beaty Szydło, na 
które zdziwiona posłanka odpo-
wiedziała, że nie ma wiedzy, aby 
tak było, dodając, że nie będzie 
wypowiadała się nt. śledztwa, do 
którego nie ma wglądu. – Proszę 
Państwa, mam taką jedną uwagę 
do wszystkich stacji, a do Państwa 
wybitnie (do dziennikarki TVN 
24 – przyp. red.): nie nagrywam 
„setek”, bo montujecie i wypacza-
cie kontekst – powiedziała po serii 
takich pytań znana „z ciętego ję-
zyka” Wassermann. 

Na naszą prośbę, posłanka od-
niosła się do tematu konferencji, 
którym był wynik prac Komisji 
Śledczej, wyjaśniającej aferę fi-
nansową Amber Gold. Został on 
przyjęty przez tę komisję, choć nie 
jednogłośnie (6:3 w głosowaniu). 
Raport służy jako materiał dowo-

dowy w szeregu postępowań, ja-
kie toczą pokrzywdzeni na terenie 
całej Polski. Ponad 20 zawiado-
mień zostało w tej sprawie zło-
żonych do prokuratury, 15 osób 
już ma postawione zarzuty, a ko-
lejna może je usłyszeć. Sprawa 

jest rozwojowa. – Myślę, że jeste-
śmy absolutnie zgodni i to zosta-
ło ponad wszelką miarę wykaza-
ne, że Marcin P. nie był w stanie 
zorganizować tego przedsięwzię-
cia samodzielnie – mówiła Was-
sermann.

Jednocześnie przekonywała, że 
zadaniem Komsiji Śledczej było 
rozliczenie instytucji publicznych, 
w zasięgu których były spółki 
Marcina P. Komisja nie zastępu-
je natomiast prokuratury, nie bada 
przestępstw prywatnych. 

Małgorzata Wassermann mó-
wiła, że raport pokazuje fatalny 
stan państwa polskiego pod rzą-
dami Platformy Obywatelskiej.  
– Najkrócej można to scharakte-
ryzować: „nic nie mogę”, „nic nie 
wiedziałem, w związku z tym nic 
nie robiłem” – mówiła posłanka. 

Wśród instytucji, których dzia-
łanie w tej sprawie komisja oceni-
ła skrajnie źle, jest policja i ówcze-
sne ministerstwo budownictwa. 
Komisja ustaliła, że jest szereg, 

głównie niejawnych tropów, wska-
zujących, kto mógł stać za Marci-
nem P., ale ze względu na to, że są 
to informacje niezweryfikowane, 
nie podano ich do opinii publicz-
nej – zajmują się nimi organy ścią-
gania.

– Przez materiały przechodzą 
nazwiska trzech posłów Platfor-
my Obywatelskiej, czynnych po-
słów. Nigdy ze strony członków 
komisji nie było najmniejszego 
śladu lub przecieku, żebyście pań-
stwo wiedzieli, kto to jest – mó-
wiła Wassermann, dodając, że 
komisja uznała, iż jest to mate-
riał wymagający analizy, a komi-
sja nie chciałaby na wyrost komuś 
zrobić krzywdy. 

– Jako ludzie odpowiedzialni 
nie pracowaliśmy na żadne zamó-
wienie publiczne. Wykonaliśmy 
bardzo duży kawał ciężkiej pracy  
– przekonywała. – Nie cofnę się 
ani o krok. (…) Ten raport nie za-
wiera ani jednego zdania naciąga-
nego – podkreślała.  aa 

Łowicz�|�Kampania�trwa�

Marek Belka robił  
zakupy na targowisku
Europoseł Marek Belka, 
były premier i prezes 
Narodowego Banku 
Polskiego, przyjechał  
w sobotę, 14 września,  
do Łowicza.  
W towarzystwie kandydata 
do Sejmu RP Cezarego 
Olejniczaka odwiedził 
targowisko miejskie.

Politycy byli obecni na targu 
w godzinach porannych, między 
9.00 a 10.00. – Muszę przyznać, 
że byłem bardzo mile zaskoczo-
ny przyjęciem przez mieszkań-

ców – mówi nam Cezary Olej-
niczak, kandydat na posła z list 
Zjednoczonej Lewicy. Dodał, 
że z wieloma rolnikami, którzy 
handlowali na targowisku, zna 
się z Technikum Ogrodniczego 
w Skierniewicach, którego sam 
jest absolwentem, więc mieli  
o czym rozmawiać. 

– Pan premier zrobił nawet na 
targowisku zakupy. Konsultował  
z żoną co kupić – opowiada Ceza-
ry Olejniczak. Żartował też, że rol-
nicy nie obrzucili ich pomidorami, 
mimo że mieli ich wiele pod ręką, 
gdyż sezon na te warzywa jest  
w pełni. – Było bardzo grzecznie  
i sympatycznie – podkreśla.  aa 

Łowicz�|�stowarzyszenie�Łowickie.pl

Zabawa w stylu folk
Stowarzyszenie Łowickie.pl 
wstrzeliło się w „dziesiątkę” 
z pomysłem na Folk Night 
Party. 22 września na 
polanę w lesie miejskim 
przybyło około 150 osób, 
aby bawić się na ludowo. 
Spotkanie rozpoczęło się  
o godz. 15.00. Trwało 
o godzinę dłużej niż 
planowano, zakończyło  
się około 20.00.

Impreza miała charakter otwar-
ty, choć była formą podsumowa-
nia projektu „Potańcujmy sobie. 
Warsztaty tańca ludowego dla 
mieszkańców powiatu łowickie-
go”. Nie zabrakło na niej uczestni-
ków projektu, choć ich było zaled-
wie 20. Każdy otrzymał poduszkę 
z motywem łowickim.

Przypomnijmy, że projekt „Po-
tańcujmy sobie”, na który stowa-
rzyszenie pozyskało grant, składał 
się z 10 dwugodzinnych lekcji tań-
ca ludowego, które odbywały się 
w wakacje. Wzięło w nich udział 
wspomnianych 20 uczestników, 
którzy uczyli się tańczyć oberka, 
polkę, kujawiaka, klapoka i ma-
zura pod kierunkiem doświadczo-
nego choreografa Stanisława Wró-
bla. Uczestnicy zajęć – niektórzy 
nieco speszeni – zatańczyli na po-
lanie w lesie, co nie było łatwe, 
pomimo że pod ich nogami była 
świeżo skoszona trawa. 

Impreza zorganizowana przez 
Stowarzyszenie Łowickie.pl mia-
ła charakter integracyjny, przy-
było na nią wiele osób z różnych 
środowisk – Łowickie.pl zaprosiło 

przedstawicieli wszystkich lokal-
nych organizacji. Na polanę przy-
były osoby w każdym wieku, rów-
nież para turystów z Warszawy, 
która o wydarzeniu dowiedziała 
się z Facebooka. 

Organizatorzy przygotowa-
li ognisko, grilla, ciasta i owoce 
(jedzenia wystarczyło dla wszyst-
kich, ponieważ zaopatrzenie,  
z typową dla łowickiego gościn-
nością, zrobiono dla 300 osób),  
a kapela Szymona Mońki przez 
ponad 2 godziny grała do tańca. 
Potem puszczano muzykę ludową 
z odtwarzacza. 

– Frekwencja przerosła nasze 
oczekiwania, ale to było bardzo 
pozytywne – mówi Mariusz Sie-
wiera, współzałożyciel stowarzy-
szenia, dodając, że trochę wysił-
ku organizacyjnego i fizycznego 
to kosztowało, ale warto było go 
ponieść, gdy tyle osób z tego sko-
rzystało. – Mieliśmy wymarzoną 
pogodę, choć mieliśmy o nią duże 
obawy, ponieważ imprezę pla-
nowaliśmy z dużym wyprzedze-
niem. Bardzo nas to cieszy, że lu-
dzie świetnie się bawili. 

Łowickie.pl nie powiedziało 
ostatniego słowa w temacie taniec. 
Jak zapowiadają prezes Katarzyna 
Skierska-Pięta i Mariusz Siewie-
ra, są plany, aby w przyszłości ro-
bić lekcje tańca, czy ludowego – to 
jeszcze nie wiadomo. Zarząd sto-
warzyszenia będzie się starał po-
zyskać na to dotacje. 

W okresie jesienno-zimowym 
wznowione będą zajęcia kom-
puterowe. Planowane jest też 
zorganizowanie zajęć z języka 
angielskiego, a może też z hisz-
pańskiego.  mwk

Małgorzata�Wassermann�
mówiła,�że�raport�
pokazuje�fatalny�stan�
państwa�polskiego�
pod�rządami�platformy�
obywatelskiej.��
–�Najkrócej�można�to�
scharakteryzować:��
„nic�nie�mogę”,�„nic�nie�
wiedziałem,�w�związku�
z�tym�nic�nie�robiłem”.

W konferencji prasowej z posłami małgorzatą Wassermann i tomaszem Rzymkowskim�udział�wziął�też�
m.in.�wicestarosta�piotr�Malczyk�(pierwszy�od�lewej).�
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Łowicz |�centrum�Kultury�turystyki�i�promocji�ziemi�Łowickiej

Kolejna zmiana dyrektora
Tylko do końca września dyrektorem Centrum Kultury 
Turystyki i Promocji Ziemi Łowickiej będzie Adrianna 
Kaczor. Pod koniec sierpnia, po niespełna 8 miesiącach 
od powołania, złożyła ona rezygnację. Zarząd Powiatu 
Łowickiego ogłosił konkurs na to stanowisko.

W ciągu tylko ostatnich 6 lat, 
Centrum z siedzibą przy Starym 
Rynku, miało już 4 dyrektorów 
(nie licząc osób tymczasowo wy-
znaczonych do zastępowania dy-
rektora). Zmiany te na ogół bu-
dziły wśród powiatowych radnych 
duże kontrowersje.

Adrianna Kaczor, powołana na 
3 lata 4 styczniu tego roku będzie 
do końca września na wypowie-
dzeniu, aktualnie jest na urlopie. 
Do czasu wyłonienia nowego dy-
rektora, jego obowiązki ma pełnić 
jeden z pracowników – Tomasz 
Dróżka. O motywach swojej re-
zygnacji mówi krótko – sprawy 
osobiste. Podobnie mówi o tym 
starostwa Marcin Kosiorek – że 

to samodzielna decyzja Adrianny 
Kaczor, w której nie należy się do-
szukiwać podtekstów. Nieofi cjal-
nie mówi się najczęściej o tym, 
że Adrianna Kaczor znalazła inną, 
lepszą pracę.

O rezygnacji dyrektor Kaczor 
jeszcze we wtorek (dzień przed 
sesją) nie widziała znaczna część 
radnych, także zasiadających w 
komisji stałej, w której kompeten-
cjach mieszczą się sprawy kultu-
ralne. Przewodniczący tej komisji 
Krystian Cipiński z Klubu „Łączy 
nas Łowicz” powiedział, że od 
pewnego czasu dochodziły go słu-
chy o tej rezygnacji, jednak drogą 
ofi cjalną nie otrzymał na ten temat 
żadnych informacji. Radny Jerzy 

Wolski z Klubu Radnych „Poro-
zumienie Łowickie” powiedział 
nam, że nie po raz pierwszy zosta-
je przez obecny zarząd zaskoczo-
ny, co staje się już praktyką wobec 
radnych klubów opozycyjnych.

Wielką niewiadomą jest przy-
szłość Centrum, już od dłuższego 
czasu padają pytania o to, czy bę-
dzie ono nadal samodzielną jed-
nostką czy też może zostanie prze-
kształcone w wydział starostwa. 
Jeśli zaś pozostanie samodzielne, 
to na jakiej zasadzie i co się stanie 
z prowadzonym przez nie domem 
wycieczkowym? Wszelkie zmia-
ny w tym zakresie jeszcze do nie-
dawna niemożliwe, ze względu 
na obowiązującą trwałość projek-
tu dofi nansowanego z pieniędzy 
unijnych. Kiedy Centrum powsta-
wało, miało z założenia samo za-
rabiać na własną działalność sta-
tutową, ale uzyskiwane przez nie 
dochodu nie wystarczają do samo-
dzielnego utrzymania – placówka 

jest dla budżetu powiatu obciąże-
niem. Na początku tego roku, co 
niemal zbiegło się z powołaniem 
Adrianny Kaczor, okazało się, że 
placówka ma także spore zaległo-
ści wobec Urzędu Skarbowego w 
Łowiczu.

Obecny zarząd powiatu nie 
ukrywał w tym roku swoich 
uwag wobec pracowników Cen-
trum, którym otwarcie zarzucano 
m.in. nie przykładanie się do obo-
wiązków, brak kreatywności. Po 
przeprowadzonym na początku 
audycie w Centrum został wpro-
wadzony program naprawczy, 
a przed wakacjami zarząd dał jej 
pracownikom swego rodzaju „ul-
timatum”, dając dwa miesiące na 
wykazanie się większą aktywno-
ścią.

Mimo to, już po rezygnacji 
z pracy dyrektor Kaczor. starosta 
Kosiorek powiedział nam, że jej 
pracę, a także jej współpracę z wła-
dzami powiatu, ocenia dobrze. tm

Łowicz�|�zniszczone�banery�kandydatów�do�sejmu�rp

Walka polityczna czy wandalizm?
Kilka dni temu nieznani 
sprawcy pomazali czerwoną 
farbą wyborcze banery 
kandydatów do Sejmu RP 
z listy PiS. 

Zauważyliśmy takie akty wan-
dalizmu w Łowiczu na ogrodze-
niu Parku Saskiego oraz przy ron-
dzie przy skrzyżowaniu ulic gen. 
Klickiego i Dmowskiego. Trud-
no wykluczyć, że w innych miej-
scach też mogły ona zostać uszko-
dzone. 

– Nie wiem czy to sprawa po-
lityczna, czy zwykły wandalizm. 
Nie rozumiem tego. Można ko-
goś nie lubić, ale jak można tak 
postąpić? – powiedział nam Wal-
demar Wojciechowski z Wicia 

w gminie Kocierzew Płd., który 
jest jedną z osób, której banery 
zostały zniszczone. Jego zdaniem  

nocą z 21/22 września część z nich 
zostało też pozrywanych. Polityk 
nie chciał nam powiedzieć, ile ba-

nerów z jego nazwiskiem zosta-
ło rozwieszonych, uszkodzonych 
jest – według niego – kilkanaście. 
Jak się zorientowaliśmy, koszt wy-
konania 1 m2 baneru to około 50 
zł, więc wartość strat nie jest mała. 

Waldemar Wojciechowski już 
w piątek, 20 września zgłosił na 
policję uszkodzenia baneru, ale 
nie w Łowiczu, lecz w Karszni-
cach. Kolejnych zgłoszeń nie ro-
bił. 

Poinformował też pozostałych 
poszkodowanych, którymi są kan-
dydaci do Sejmu spoza Łowicza, 
aby również dokonali zgłoszeń. Są 
to: Piotr Polak, Tadeusz Woźniak, 
Andrzej Górczyński i Tomasz 
Rzymowski. Na ogrodzeniu Par-
ku Saskiego, podobnie jak przy 
wspomnianym rondzie, zniszczo-
ne zostały tylko banery kandyda-
tów PiS, inne (Lewica, PSL, PO-
-KO – zostały oszczędzone).  mwk

Przed wyborami�|�prowokacyjna�akcja�

Media są wolne, 
ale są tacy, którzy chcieliby, 
żeby nie były 
W piątek, 20 września przy ul. Seminaryjnej (przy tablicy 
z logo Radia Victoria) odbyła się w Łowiczu konferencja 
prasowa Pauliny Matysiak (partia Razem), kandydatki 
Lewicy do Sejmu w okręgu 11 „sieradzkim”. 
Wraz z nią był Sebastian Walczak (numer 12 na liście), 
mieszkaniec Kutna (członek „Wiosny”). 

Konferencja dotyczyła formal-
nie postulatów świeckiego pań-
stwa. Zainteresowanie konferencją 
było żadne. Nie było też nikogo 
z radia. Jeden z przechodniów za-
trzymał się na chwilę w trakcie 
wypowiedzi kandydatki, popukał 
się w głowę i odszedł nic nie ko-
mentując. 

Faktycznie jednak pretekstem 
do zorganizowania konferencji 
akurat w tym miejscu było to, że 
radio Victoria odmówiło przed-
stawienia oferty reklamowej spo-
tu Pauliny Matysiak. W uzasad-
nieniu radio odpisało komitetowi 
kandydatki: „Z płatnego przeka-
zu audycji wyborczych w Radio 
Victoria Między Łodzią a Warsza-
wą – Katolickiej Rozgłośni Die-
cezji Łowickiej, mogą skorzystać 
wyłącznie Komitety Wyborcze, 
których program nie zawiera tre-
ści sprzecznych z nauką Kościoła 
Katolickiego, a w szczególności 
nauczaniem dotyczącym: ochro-
ny życia od poczęcia do natural-
nej śmierci, małżeństwa i rodziny, 
antykoncepcji, klauzuli sumienia, 

nauczania religii w placówkach 
oświatowych i katolickiej nauki 
społecznej.”

Paulina Matysiak twierdziła, że 
jest to decyzja dla niej niezrozu-
miała. Kandydatka puściła plano-
wany spot z telefonu komórkowe-
go. Była w nim tylko informacja o 
tym, z jakiej listy i jakiego ugru-
powania Paulina Matysiak startuje 
(ok. 15 sekund). – W moim spocie 
nie ma słowa o sprawach porusza-
nych w przytoczonej odpowiedzi 
– mówiła. 

Później jednak, przecząc nieja-
ko sama sobie, kandydatka przed-
stawiła postulaty Lewicy w zakre-
sie świeckiego państwa: koniec 
tzw. klauzuli sumienia, likwida-
cja Funduszu Kościelnego, likwi-
dacja rzekomych przywilejów po-
datkowych księży, świecka szkoła. 
Według niej lekcje religii powin-
ny odbywać się na pierwszej lub 
ostatniej godzinie lekcyjnej, a po 
renegocjacji konkordatu należy 
usunąć religię ze szkół. Po konfe-
rencji kandydatka rozdawała ulot-
ki w centrum miasta.  mak 

W okolicach ronda na skrzyżowaniu ulic Dmowskiego oraz gen. 
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radio�Victoria�jest�rozgłośnią�
katolicką,�niezależną�od�
ośrodków�władzy�świeckiej,�
działa�w�ramach�prawa�
–�i�właśnie�to�prawo�zapewnia�
mu�możliwość�realizowania�
jego�własnej�linii�programowej.�
Natomiast�coraz�częściej�
spotykamy�się�w�polsce�
z�atakami�na�tę�wolność�
sumienia�i�wolność�słowa,�
której�m.in.�niezależne�media�
są�wyrazicielem.�coraz�

częściej�lewicowe�
i�liberalne�
środowiska�chcą�
narzucać�inaczej�
myślącym�
i�wyrażającym�się�obywatelom�
konieczność�akceptacji,�
a�nawet�propagowania�ich�
poglądów�i�postulatów.�tutaj�
mieliśmy�jaskrawy�tego�
przykład.�Dobrze,�że�radio�
stanowczo�broniło�wolności.�
Wojciech Waligórski 



Okruchy życia
18 �www.lowiczanin.info26�września�2019�������nr 39   

Irena Śmiałowska (1908-2019) 
30 marca 2019 roku zmarła Irena Śmiałowska 
z Sołonowiczów. Była drugą najstarszą Polką, 
na dwa dni przed śmiercią skończyła 111 lat. 
Nabożeństwo żałobne odbyło się 10 kwietnia 
w południe na cmentarzu komunalnym 
na Powązkach. Wspominamy śp. Panią Irenę, 
ponieważ część swojego dorosłego życia spędziła 
w Sannikach, gdzie była pracownicą 
oraz kierownikiem miejscowej Gminnej Biblioteki 
Publicznej łącznie przez 30 lat. 

Ostatnie lata swojego życia spę-
dziła natomiast w Domu Pomocy 
Społecznej „Kombatant” w Le-
gionowie pod Warszawą, w któ-
rym mieszkała wraz z będącym 
również już w sędziwym wieku 
synem. Zanim trafi ła do DPS-u 
– po wyprowadzeniu się z Sannik 
– zamieszkała w Warszawie, żeby 
opiekować się chorą siostrą. 

Irena Śmiałowska z domu So-
łonowicz urodziła się 27 marca 
1908 roku w Korczewie na Pod-
lasiu. Później, wraz z rodzica-
mi i siostrami, mieszkała w Bia-
łymstoku i tam ukończyła szkołę 
średnią. Następnie przeniosła się 
do Warszawy, a okres okupacji 
razem z mężem i synem spędzi-
ła w Czerniewie pod Kiernozią. 
Po wojnie cała rodzina zamiesz-
kała właśnie w Sannikach, gdzie 
przez wiele lat pani Irena była kie-
rowniczką Biblioteki Gminnej. 
Praca dawała jej wiele satysfak-
cji, bo książki były jej wielką pa-
sją. Od czerwca 2017 roku, wraz 
z synem Andrzejem, zamieszkała 
w DPS „Kombatant” w Legiono-
wie. Była wtedy najstarszą miesz-
kanką Mazowsza. 

Z Sannik do Warszawy prze-
prowadziła się około ćwierć wie-
ku temu. – Niechętnie opuszczała 
ukochane przez nią chopinowskie 
Sanniki, gdzie pracowała jako od-
dana i lubiana przez wszystkich 
bibliotekarka – wspomina panią 
Irenę obecna kierowniczka Miej-
sko-Gminnego Ośrodka Kultu-
ry w Sannikach Barbara Golus. 
W ostatnich latach, wraz z delega-
cją gminy, odwiedzała panią Irenę 
w podwarszawskim domu pomo-
cy. – Nie odwiedzaliśmy pani Ire-

ny często, bo różnie bywało z jej 
zdrowiem oraz zdrowiem jej syna, 
który też tam przebywał, ale stara-
liśmy się być u niej przynajmniej 
raz w roku – w okolicach dnia uro-
dzin – opowiada Barbara Golus. 

Wspomina, że przed ćwierć-
wieczem – w czasie, gdy pani 
Irena postanowiła opuścić San-
niki – aby namówić panią Irenę 
do zmiany decyzji i pozostania 
w Sannikach przybyła do niej dele-
gacja z kwiatami. – Będziemy się 
panią opiekować, będziemy mieć 
dyżury. Tylko prosimy nie wyjeż-
dżać, prosimy zostać z nami – mó-
wiliśmy – opowiada. Okazało się 
wtedy jednak, że to wcale nie pani 
Irena potrzebowała wówczas opie-
ki, lecz jej poważnie chora siostra 
Klementyna Olbrychska. 

Zbieżność nazwisk z aktorem 
Danielem Olbrychskim nie jest 
przypadkowa, gdyż siostra pani 
Ireny to mama aktora. Dla pani 
Ireny decyzja mogła być więc 
tylko jedna: wracam do Warsza-
wy. Przytulne mieszkanie przy ul. 
Afrykańskiej w Warszawie słu-
żyło pani Irenie przez wiele ko-
lejnych lat. Otoczona była opieką 
przez syna Andrzeja. 

– To była prawdziwa dama, 
a mimo sędziwego wieku w bar-
dzo dobrej formie. Wyglądała 
o wiele młodziej niż na to wska-
zywała metryka – opowiada Bar-
bara Golus. Pani Irena bardzo 
często wspominała czasy, gdy 
mieszkała w Sannikach, intere-
sowała się losami biblioteki i san-
nickiego pałacu. Z sentymentem 
opowiadała o ludziach, z który-
mi przyszło jej współpracować 
na co dzień. Wspomnienia te za-

wsze wywoływały uśmiech na jej 
twarzy. 

Znajomi wspominają, że pani 
Irena lubiła i potrafi ła „kucha-
rzyć”. Uwielbiała gdy dom był pe-
łen bliskich i gości, a Boże Naro-
dzenie było zawsze prawdziwym, 
rodzinnym świętem. Odwiedzali 
ją w Sannikach najbliżsi: syn z ro-
dziną, dyskretnie i bez fl eszy Da-
niel Olbrychski z żoną Krystyną, 
kuzyni. – Wówczas było gwar-
no i tak miło – wspominała Ire-
na Śmiałowska podczas jednych 
z odwiedzin delegacji z Sannik 
w DPS-ie. Wspominała chętnie 
m.in. wigilie u teściów Daniela, 
„Andrzejostwa”, Łapickich oraz 
te zapamiętane z dzieciństwa. 

Wspominała też często swoją 
drogę do zawodu bibliotekarza. 
Początkowo była zwykłą czytel-
niczką, przychodziła często, aż 
w końcu została pracownikiem 
i kierownikiem sannickiej biblio-
teki. 

– Pani Irena była niezwykłą 
damą, wspartą na laseczce, de-
likatną, kruchą, skromną, peł-

ną osobistego uroku i tego pięk-
na wewnętrznego, które nigdy 
nie przemija – wspominają ją 
w Sannikach. – Jej opowieści były 
prawdziwą skarbnicą wiedzy. To 
był obraz dawniejszego świata 
oglądanego przez osobę o wiel-
kiej inteligencji, spostrzegawczo-
ści, takcie i wielkim sercu. Taka 
była właśnie pani Irena Śmiałow-
ska – wspomina Barbara Golus. 
– Pani Irena trafi ła do nas w wieku 
109 lat. Bardzo miło i wielokrot-
nie wspominała pracę w biblio-
tece, która mieściła się w pałacu 
w Sannikach – wspominała panią 
Irenę dyrektor DPS-u Anna Kacz-
marek. 

W czasie gdy pani Irena przeby-
wała już (wraz z synem) w domu 
pomocy społecznej, obecnej kie-
rowniczce M-GOK udało się prze-
prowadzić z nią rozmowy na temat 
Sannik oraz czasów, kiedy była tu-
taj bibliotekarką. 

– Pani Ireno, jak to się stało, 
że została pani bibliotekarką 
w Sannikach? – pytała w 2017 
roku. – To dlatego, że ja bardzo 
dużo korzystałam z tej biblioteki 
„dojazdowej”, bo nie było stałej 
biblioteki wtedy. Ciągle siedzia-
łam w tych książkach i dlatego 
potem, jak już zatwierdzili w Go-
styninie, że biblioteka w Sanni-
kach będzie na stałe, to od razu 
na mnie padło – opowiadała 
109-letnia wtedy jubilatka. 

– Jak ja przychodziłam do bi-
blioteki jako czytelniczka, to ja 
nie mogłam patrzeć jaki tam ba-
łagan był – opowiadała pani Ire-
na. – Pani Malatyńska była na-
uczycielką i nie miała czasu, żeby 
zajmować się tak dokładnie bi-
blioteką. Może jakby była to stała 
biblioteka, to by było lepiej. 

Wspominała, że jak przycho-
dziła do owej biblioteki, zapro-
ponowała, że „trochę zrobi tutaj 
porządku”. – Pani Malatyńska zo-
baczyła, że ja się dobrze bibliote-
ką zajmuję i że znam się trochę na 
literaturze. Jak zatwierdzili, że ma 
być stała biblioteka, no to od razu 
do mnie. Że ja tak dużo czytałam 
i tak się interesuję biblioteką, i tak 
oto zostałam bibliotekarką. Pierw-
szą bibliotekarką w Sannikach 

WSPomNieNiA |�pozostaNą�W�NaszEj�paMiĘci

Na�dwa�dni�przed�śmiercią�
skończyła�111�lat.�
ostatnie�lata�spędziła�
w�Domu�pomocy�
społecznej�w�Legionowie,�
w�którym�mieszkała�
wraz�z�będącym�również�
w�sędziwym�wieku�synem.�
znaczną�część�swojego�
życia�spędziła�w�sannikach,�
w�miejscowej�bibliotece�
przepracowała�30�lat.�

   irena Śmiałowska 
(1908-2019) 

oDeSzLi oD NAS�|�11.09.�–�23.09.2019

�11 września: Mirosław�
Kwiatkowski,�l�81;�robert�sękalski,�
l.53;�Wiesława�przybyłek,�l.71;

�12 września: 
zygmunt�sadowski,�l.�64;

�13 września: Marianna�Kolas,�
l.76;�Mirosław�pietrzak,�l.72;�
zofia�Wolska,�l.86.

�14 września: henryk�Michalak,�
l.84;�andrzej�Mroczek,�l.78;�
Marianna�płacheta,�l.82.

�15 września: Barbara�chirowska,�
l.70;�janina�Nowicka,�l.82.

�16 września: �
józef�Marciszewski,�l.69.

�18 września:�alicja�szkup,�l.92.
�21 września:�

Kazimiera�Markus,�l.73.
�22 września: stanisława�strajch,�

l.94;�jan�Klimczak,�l.72.
�23 września: janina�sasin,�l.100,�

głowno.
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Łowicz�|�gra�miejska

Tropem tajemniczego skarbu
Powiatowa Biblioteka Publicz-

na w Łowiczu przygotowała cie-
kawą ofertę dla młodzieży szkół 
średnich, która lubi książki i gry. 
Będzie to gra miejska pod nazwą 
„Tropem tajemniczego skarbu”, 
która zostanie rozegrana w sobotę, 
28 września. Początek o godz. 11. 

W grze mogą brać udział ze-
społy 5-osobowe, w tym musi 
być jeden dorosły opiekun. Ter-
min zgłoszeń upływa dzisiaj, tj. 26 
września. Do udziału w grze po-
trzebny będzie dobrze naładowa-
ny smartfon lub tablet z zainstalo-
waną aplikacją ActionTrack (która 
jest dostępna w Google Play i Ap-
pStore) z mobilnym dostępem do 
internetu i włączonym GPS.

Na starcie każda ekipa otrzy-
ma kartę drużyny i wyznaczone 
zdanie. Gra będzie polegała na 
przemieszczaniu się (pieszym) 

do poszczególnych punktów wy-
znaczonych na planie miasta i wy-
konanie wskazanych zadań. Za 
każde zadanie przyznawane będą 
punkty, w końcowej punktacji pod 
uwagę będzie brany również czas. 
Jak zapowiadają organizatorzy - 
liczyć się będzie szybkość, wie-
dza, kojarzenie faktów, praca ze-
społowa i orientacja w terenie. 

Wyniki gry zostaną ogłoszone 
tego samego dnia. 

Gra miejska w Łowiczu od-
będzie się w ramach cyklu tere-
nowych gier miejskich „Tajem-
nicze Łódzkie” organizowanej 
w ramach obchodów 100-lecia 
województwa łódzkiego. Honoro-
wy patronat nad tym cyklem ob-
jął marszałek Grzegorz Schreiber. 
Nagrody dla zwycięzców funduje 
Urząd Marszałkowski w Łodzi. 
 mwk   

Łowicz�|�Wyższe�seminarium�Duchowne�

Nowi klerycy 
6 nowych alumnów rozpocz-

nie naukę na pierwszym roku 
w Wyższym Seminarium Du-
chownym w Łowiczu. Uroczysta 
inauguracja roku akademickiego 
2019/2020 rozpocznie się w so-
botę 5 października, mszą św. od-
prawioną w seminaryjnej kaplicy 
o godz. 10.30. Rozpoczęcie będzie 
kontynuowane w auli. 

Rektor WSD w Łowiczu ks. 
Piotr Kaczmarek powiedział nam, 
że wśród alumnów roku pierwsze-
go są młodzi mężczyźni w prze-

dziale wiekowym od będących 
dopiero po maturze po dwudzie-
stokilkuletnich. Pochodzą z parafi i 
m.in. w Żyrardowie, Sochaczewie 
czy Skierniewicach, jednak nie 
ma pośród nich nikogo z powiatu 
łowickiego. - Są wśród nich tacy, 
którzy uczestniczyli w Dniach 
Otwartych w seminarium - doda-
je rektor.

W roku akademickim 
2019/2020 w łowickim semina-
rium będzie się kształciło 20 kle-
ryków.  aa 
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była bowiem Maria Malatyńska  
– nauczycielka w miejscowej 
szkole, w której mieściła się ta bi-
blioteka. Następną – właśnie Irena 
Śmiałowska, która przepracowała 
w bibliotece około 30 lat. 

– Poznali się na mnie w Gosty-
ninie, bo ja zawsze miałam coś do 
gadania i tak wyszło, że byłam na-
wet docenianą bibliotekarką. Do-
stawałam różne nagrody, bo pen-
sje to były takie dziadowskie. Jak 
zatwierdzili stałą bibliotekarkę, to 
pensja podskoczyła, miałam stały 
dochód i tak już zostało. 

Wspominała, że biblioteka wte-
dy zaczęła funkcjonować normal-
nie i na stałe. – Nie tylko miałam 
czytelników z Sannik, ale i z Kier-
nozi, Osmolina i innych wsi. Tak-
że miałam naprawdę dużo pracy. 
Jak zostałam już tą bibliotekar-
ką, to wszystko poustawiałam jak 
trzeba. Czytelników nawet za-
pędziłam do roboty. Tak więc ta 
moja biblioteka zaczęła dobrze 
funkcjonować. 

Biblioteka funkcjonowała wte-
dy w pomieszczeniach pałacu  
w Sannikach. – Na początku mia-
łam tylko dwie szafki. Dopiero 
później były półki na książki. Za-
częłam to porządkować: wreszcie 
ponumerowane było wszystko.  
W Gostyninie byli bardzo zado-
woleni z tego. Mówili, że te San-
niki maja takie szczęście, że mają 
taką panią Irenę. Podobno umia-
łam zachęcić do czytania – opo-
wiadała o swojej pasji. 

Przypomniała też historyjkę 
sprzed lat: – Jakaś dziewczynka 
chwaliła się, że żadnej książki nie 
przeczytała. Która to dziewczyn-
ka? – spytałam. – No dobrze, to ja 
z nią porozmawiam – odparłam. 
– Chodź no tutaj, do biblioteki  
– mówię do niej. – Ona jeszcze 
była w szkole podstawowej. Chcia-
ła wtedy wypożyczyć książkę wy-
bitnie dla dorosłych: „Zakonnica” 
– taki był tytuł książki francuskie-
go autora Denisa Diderot. To była 
zbyt drastyczna książka dla niej 
– opowiadała podczas jednego 
ze spotkań. Nie pozwoliła dziew-
czynce wypożyczyć tej książki.  
– Nie, kochanie, tej książki ty dzi-
siaj nie dostaniesz. Jak dorośniesz, 
to ci dam. Przyjdź za dwa lata  
– odparła, a dziewczynka zadekla-
rowała wtedy: – To ja będę pamię-
tać, że pani mi obiecała. – Dwa lata 
upłynęło, a ona przychodzi i pyta 
czy ja jej teraz wypożyczę tę książ-
kę. Masz, przeczytaj – mówię. 
Przeczytała, wróciła i mówi: jaka 
pani mądra, że mi wtedy tej książ-
ki nie dała, jak pani wiedziała, że 
mnie w tym wieku nie można było 
tego czytać – opowiadała. 

Pani Irena była bibliotekarką aż 
do przejścia na emeryturę w 1978 
roku. Wtedy kierownikiem biblio-
teki została Wiesława Waśniew-
ska, która w 2013 roku odeszła na 
emeryturę. Kilka razy biblioteka 
zmieniała swoje lokum. Od marca 
1990 roku Gminna Biblioteka Pu-
bliczna mieściła się w sannickim 
pałacu, od 10 października 2009 
roku mieści się w budynku przy 
ul. Wólczyńskiej 75.

Jak wspomina Sanniki? – Bar-
dzo dobrze. Moją koleżanką była 
Ola Głowacka, była też Danusia, 
z którą pracowałam na początku. 
Bardzo dobrze się czułam w śro-
dowisku i chyba Sanniki na mnie 
nie narzekały. Tęsknię za Sanni-
kami – mówiła. – Może kiedyś do 
Was wpadnę i zrobimy taki wie-
czór pożegnalny, ale nie wiem 
kiedy. Jak się będę dobrze czuła  
– mówiła w 2017 roku. Rok póź-
niej już bardzo rzadko wstawa-
ła z łóżka, opiekował się nią syn 
Andrzej – też już zaawansowany 
wiekiem, z którym przebywała 
w DPS-ie. Sannik już nie zdążyła 
odwiedzić.  mak 

Rzut okiem�|�WyciEczKa�Do�zaKopaNEgo�

od 29 do 31 sierpnia grupa  
52 osób, głównie mieszkańców 
gminy kocierzew Płd., 
uczestniczyła w wycieczce  
do zakopanego i ciekawych 
miejsc w okolicy. W�czasie�jej�
trwania�zwiedzali�z�przewodnikiem��
m.in.�Kopalnię�soli�w�Bochni,�
Krupówki,�sanktuarium�na�
zakopiańskich�Krzeptówkach,�
oglądali�też�popularną�skocznię�
narciarską�Wielką�Krokiew�oraz�
wjechali�na�gubałówkę.�odwiedzili�
także�Kraków�i�łagiewnickie�
sanktuarium�Bożego�Miłosierdzia.�
jedną�z�atrakcji�wyjazdu�była�
kolacja�przy�dźwiękach�kapeli�
góralskiej�połączona��
z�zabawą�taneczną.�Wycieczkę�
zorganizowała�jadwiga�Wróbel��
z�Wicia,�prezes�stowarzyszenia��
„Dla�Naszej�Wsi”�przy�współpracy�
z�przewoźnikiem.�już�trwają��
zapisy�na�kolejną�wycieczkę��
do�Wrocławia,�Karpacza�i�saksonii�
Niemieckiej,�która�odbędzie�się��
od�3�do�5�października.�aa 

Wędkarstwo�|�Wyjątkowy�okaz

Rekordowy karp z Guźni 
Ponad dwadzieścia kilogramów ważył karp złowiony 
na zbiorniku w Guźni przez Przemysława Jarosza, 
mieszkańca Łowicza. Choć wędkarzowi udało się 
dotychczas łowić większe ryby, wspomniany okaz jest 
dla niego wyjątkowy.

Przygoda z wędkarstwem  
w przypadku Przemysława Jaro-
sza rozpoczęła się jeszcze w dzie-
ciństwie, a kontynuowana przez 
lata przerodziła się w pasję do 
wędkarstwa karpiowego, którym 
zajmuje się od 4 lat. W poszuki-
waniu ulubionego gatunku ryb 
mieszkaniec Łowicza przemie-
rza cały kraj, łowiąc na zbiorni-
kach komercyjnych m.in. na tere-
nie Wielkopolski i Śląska. Choćby 
w tym sezonie udało mu się zło-
wić karpie ważące 20-24 kg, jed-
nak zaznacza, że w takich miej-
scach karpi jest dużo, więc szansa 
na złowienie pokaźnego okazu 
jest spora. Zupełnie inaczej dzieje 
się w przypadku łowisk Polskiego 
Związku Wędkarskiego, do jakich 
należy zbiornik w Guźni, gdzie 
pływa niewiele takich ryb.

– Okaz waży dokładnie 20,2 
kg, a z rozmów, jakie prowadzi-
łem z zaprzyjaźnionymi wędka-
rzami, którzy również specjalizu-
ją się w łowieniu karpia, wynika,  
że jest to rekord tej okolicy. To 
prawdziwie wyjątkowy okaz  
– podkreśla pan Przemysław. 

Dodajmy, że imponującego 
karpia udało się złowić dzięki 
współpracy naszego rozmówcy 
z przyjacielem Kamilem Ko-
walskim, który również jest mi-
łośnikiem tego sportu. – Było  
w tej sytuacji trochę szczęścia, ale 
na pewno nie udałoby się to bez 
Kamila, który dużo mi pomógł,  
a trzeba zaznaczyć, że hol był wte-
dy naprawdę trudny – zauważa.

Co ciekawe, wędkarską pa-
sję Przemysława Jarosza podzie-
la cała rodzina: żona Kinga oraz 

troje dzieci. W wakacyjnym cza-
sie rodzina chętnie spędza czas 
na świeżym powietrzu, wspólnie 
odwiedzając różne zakątki kraju 
w poszukiwaniu rybich okazów. 
W miesiącach letnich są to kilku-
dniowe wyjazdy, które łączą ro-
dzinną integrację z realizacją pasji. 
Podkreślmy, że nawet kiedy mał-

żonkom uda się złowić coś atrak-
cyjnego, po wykonaniu fotografii 
karpie wracają do wody.

– Łowimy, robimy zdjęcie i wy-
puszczamy rybę do wody. Na tym 
polega ten sport. To zajęcie, które 
daje mnóstwo radości, przyjem-
ności i satysfakcji – zaznacza nasz 
rozmówca.  aw

Przemysław Jarosz z rekordowym karpiem złowionym�na�guźni.�
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Stary Waliszew
Rolnicy 
dziękowali  
za plony
Parafia pw. Narodzenia 
Najświętszej Maryi Panny 
w Starym Waliszewie 
świętowała w minioną 
niedzielę podwójnie. 

Nie tylko w sanktuarium Matki 
Bożej Pocieszycielki Strapionych 
w Domaniewicach 8 września jest 
dniem odpustu, bo tak samo świę-
tują tego dnia mieszkańcy parafii 
w Starym Waliszewie, gdzie rów-
nież uroczystości odpustowe splo-
tły się z parafialnymi dożynkami.

Do parafii tej należą wsie z te-
renu gmin Bielawy i Głowno,  
a jej proboszczem jest ks. Andrzej 
Wacławiak. Tegoroczny odpust 
i dożynki stały się dobrą okazją 
do poświęcenia nowego średnie-
go samochodu ratowniczo-gaśni-
czego, zakupionego przez gminę 
Głowno dla jednostki Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Boczkach Do-
maradzkich.  ewr

Głowno�|�Nagrody
Nasi seniorzy  
na Czarze Jesieni

Chór Klubu Seniora „Radość” 
w Łowiczu zajął miejsce II, a Ze-
spół Wokalny Seniorów „Wrzos” 
z gminy Zduny – miejsce III pod-
czas 12. edycji Artystycznych 
Spotkań Seniorów „Czar Jesie-
ni”, które zostały zorganizowane  
7 września w Głownie. 

Prezentacje sceniczne senio-
rów oceniło profesjonalne jury  
w składzie: Aleksandra Guni  
– flecistka, Michał Wieczorek  
– aktor i wokalista (baryton lirycz-
ny) oraz Emilia Kudra – wokalist-
ka. Dwoje pierwszych jurorów to 
absolwenci Akademii Muzycznej 
w Łodzi, trzecia z wymienionych 
osób ukończyła Complete Vocal 
Academy w Complete Vocal In-
stitute w Danii.

Jak nam powiedziała Anna 
Bieguszewska, szefowa łowic-
kiego Klubu Seniora, klubowi-
cze chętnie biorą udział w ta-
kiej formie spotkań połączonych  
z konkursem, ponieważ daje im to 
możliwość konfrontacji twórczej  
z innymi seniorami. 

Łowicki chór w 25-osobowym 
składzie zaśpiewał dwa utwory  
– „Cygański tamburyn” oraz „Mi-
łość jak wino”. Zespół Wokalny 
„Wrzos” wykonał piosenki „Uży-
waj dziewczyno” oraz „Dawny 
czas”. 

W czasie „Czaru Jesieni” roz-
strzygnięty został również kon-
kurs literacki „Piórem Seniora”, 
w którym I miejsce zajął Stani-
sław Żak za wiersz pt. „Duch mu-
zyki”, II – Krystyna Czerwińska 
– oboje z łowickiego Klubu Ra-
dość, a Jadwiga Maria Pawłowska 
– kierownik Zespołu Wokalnego 
„Wrzos” ze Zdun – otrzymała wy-
różnienie.  mwk

Gmina zduny�|�panie�z�KgW�nad�morzem

Zwiedzenie,  
odpoczynek i integracja
40-osobowa grupa pań z kilkunastu Kół Gospodyń 
Wiejskich z gminy Zduny od 6 do 8 września 
przebywała na wycieczce na morzem. Kilkudniowa 
wycieczka integracyjna działaczek KGW 
organizowana jest co roku.

Za każdym razem wybiera-
ne jest inne miejsce, w ubiegłym 
roku panie odwiedziły Wilno,  
w latach poprzednich – Podhale 
i Mazury. Snują plany, aby za rok 
jechać w góry. 

W programie tegorocznej wy-
cieczki znalazły się: Szymbark, 
Władysławowo, Jastarnia, Chału-
py, Hel. Jastrzębia Góra, Gdynia 
i Sopot. Koszt za 1 osobę, wraz  
z posiłkami i biletami wstępu, wy-
niósł 450 zł. 

Jak nas zapewniła Jolanta 
Perzyna, przewodnicząca Gmin-
nej Rady KGW w Zdunach, pro-
gram nie był jednak napięty. Poza 

zwiedzaniem był czas na odpo-
czynek nad morzem, na czym pa-
niom zależało. Pogoda sprzyjała 
takim planom. – Odwiedziłyśmy 
wiele ciekawych miejsc, jak np. 
Muzeum Sybiraka w Szymbarku, 
fokarium na Helu i oceanarium  
w Gdyni, popłynęłyśmy na go-
dzinny rejs z Helu. 

W sobotni wieczór panie zor-
ganizowały wieczór integracyjny  
w miejscu zakwaterowania – a był 
to Pensjonat Bliźniak w Chłapo-
wie, podczas którego mąż wła-
ścicielki zagrał dla nich na żywo, 
a członkinie KGW z Urzecza po-
prowadziły kalambury.  mwk

Dożynkowy bochen.�W�parafii�
pw.�Narodzenia�N.M.p.�w�starym�
Waliszewie�niedzielne�uroczystości�
odpustowe�8�września�połączono�
z�parafialnymi�dożynkami.�
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Jedną z atrakcji wycieczki nad morze był godzinny rejs��
widocznym�za�paniami�statkiem�o�nazwie�„ocean”.

fo
t.

�j
o

La
N

ta
�p

E
r

zy
N

a

fo
t.

�s
to

W
a

r
zy

s
zE

N
iE

�„
D

La
�N

a
s

zE
j�

W
s

i”



20 �www.lowiczanin.info26�września�2019�������nr 39   

Aktualności
Domaniewice�|�aktywny�senior

O wolności nie tylko przy kawie
Nostalgiczne podróże w przeszłość odbyli w ostatnim  
czasie mieszkańcy Domaniewic ze Stowarzyszenia 
„Aktywny Senior”. Wrzesień obfitował w spotkania,  
które stały się okazją do wspomnień oraz rozmów  
o przemianach ostatniego trzydziestolecia.

„Obrazy pamięci” 
przypomniały dawne 
chwile
Po raz pierwszy seniorzy spo-

tkali się w czwartek, 12 września, 
kiedy to w ramach wydarzenia 
„Obrazy pamięci” wspólnie po-
dziwiali archiwalne zdjęcia, do-
kumentujące zmiany, jakie zaszły 
na terenie naszego kraju i w ży-
ciu jego mieszkańców. W miłej 
atmosferze i w dobrym towarzy-
stwie powrócili oni do roku 1989, 
rozmawiając o ważnych wydarze-
niach i istotnych sprawach, jakie 
w czasie ostatniego trzydziestole-
cia miały miejsce zarówno w Pol-
sce, jak i w gminie Domaniewice. 
Historyczne przemiany oraz prze-
obrażenia rzeczywistości w czasie 
stały się źródłem licznych wspo-
mnień i osobistych refleksji.

– Z nostalgią wspominaliśmy 
dawne lata. Okazało się, że mamy 
dość podobne doświadczenia, 
więc chętnie powróciliśmy pamię-
cią do tamtych zdarzeń. Najwięk-
szą radość sprawił nam powrót do 

czasów szkolnych. Dzieliliśmy się 
tym, co podpowiedziała nam pa-
mięć, czując, że był to wspaniały 
czas tylko dla nas – zauważa Anna 
Stajuda, przewodnicząca Sto-
warzyszenia „Aktywny Senior”  
z Domaniewic.

Rowerem ku wolności
Kilka dni później, 15 września, 

seniorzy wybrali się na wycieczkę 
rowerową śladami przeszłości, od-
wiedzając najważniejsze zabytki 
miejscowości. Dzięki temu przy-
pominali sobie dawne budynki, 
zauważając jak ich rodzinna gmi-
na znacząco zmieniła się w ciągu 
ostatnich trzydziestu lat. Podczas 
zwiedzania uczestnicy wycieczki 
„Rowerem ku wolności” rozma-
wiali m.in. o zniknięciu z mapy 
gminy budynku starego ośrodka 
zdrowia, który niegdyś pełnił rów-
nież funkcję przedszkola.

– Wielu miejsc nie ma już  
w okolicy, jednak pojawiły się 
nowe przestrzenie, które przesą-
dzają o tym, że gmina wspaniale 

się rozwija i wygląda coraz lepiej. 
Byliśmy pod wrażeniem nowe-
go wizerunku naszej miejscowo-
ści, bo zauważamy wiele zmian 
na lepsze. Jesteśmy szczęśliwi,  
że możemy być częścią tej spo-
łeczności, bo dobrze się tu miesz-
ka i żyje – podkreśla nasza roz-
mówczyni.

Mimo że większość osób po-
zytywnie wypowiedziała się tego 
dnia o przeobrażeniach wyglądu 
okolicy, seniorzy zwrócili uwagę 
na mocno zaniedbany budynek 
dworca PKP, który ich zdaniem 
psuje efekt wizerunkowych prze-

mian ostatnich lat. W opinii nie-
których osób budynek szpeci oto-
czenie, zwłaszcza, że sytuowany 
jest w dość malowniczej okolicy.  
– To miejsce ma potencjał i wie-
rzymy, że podobnie jak wiele in-
nych zabytków oraz budynków  
i ono zyska wreszcie nowy blask. 
Tak stało się choćby w przypadku 
stacji w Głownie, która także przez 
wiele lat czekała na pozytyw-
ne zmiany. Liczymy na to, że uda 
nam się zobaczyć kiedyś to miej-
sce w nowej odsłonie – dodaje.

W zeszłym tygodniu senio-
rzy spotkali się po raz trzeci, by 

porozmawiać o swoich przeży-
ciach i refleksjach, jakie narodzi-
ły się w trakcie wspólnie przeży-
wanych chwil. O nostalgicznych 
doświadczeniach rozmawiali oni  
w dobrym towarzystwie i przy 
aromacie kawy, bowiem wszyst-
kie wrześniowe wydarzenia zre-
alizowano dzięki projektowi  
„O wolności przy kawie”.

Projekt dofinansowano w ra-
mach programu grantowego 
Działaj Lokalnie. W październiku 
czeka uczestników kolejne, tym 
razem podsumowujące, spotka-
nie.  aw

Rzut okiem |�patriotyczNiE�Na�cMENtarzu�i�NiE�tyLKo
Patriotyczno-religijne uroczystości odbyły 
się 17 września na cmentarzu wojennym  
w kiernozi.�o�godz.�10.�proboszcz�miejscowej�
parafii�ks.�Maciej�zakrzewski�odprawił�polową�
mszę�świętą�w�intencji�ojczyzny�oraz�poległych�
i�pomordowanych�w�czasie�ii�wojny�światowej.�
W�uroczystościach�uczestniczyły�władze�
samorządowe,�przedstawiciele�osp��
oraz�dzieci�ze�szkoły�i�przedszkola.�oprawę�
mszy�zapewnił�zespół�seniorów�„jutrzenka”.��
po�złożeniu�kwiatów�i�zapaleniu�zniczy��
w�hołdzie�żołnierzom,�uczestnicy�udali�się��
na�teren�zespołu�parkowo-pałacowego��
w�Kiernozi,�gdzie�dzieci�przedstawiły�program�
patriotyczny.�piosenki�patriotyczne�zaśpiewał�
zespół�pieśni�Ludowej�„Kiernozianie”.�
spotkanie�zakończył�wspólny�plenerowy�
posiłek�przygotowany�przez�panie��
z�kół�gospodyń�wiejskich.�opr. mak 

Domaniewice 
Wernisaż prac 
Jerzego Dołhania

Malowane pejzaże, wykona-
ne w różnych porach roku, podzi-
wiać będzie można w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Domaniewi-
cach. Już jutro, w piątek, 27 wrze-
śnia, o godz. 18.00 odbędzie się 
tam wernisaż wystawy prac Je-
rzego Dołhania pt. „Kolorowe kli-
maty”.

– Widzowie będą mogli zo-
baczyć niektóre łowickie zabyt-
ki. Pojawią się również pejzaże  
i oczywiście mój ulubiony motyw, 
czyli kwiaty – powiedział nam ar-
tysta, który na co dzień zajmuje się 
malarstwem olejnym, rysunkiem  
i grafiką, a ponadto tworzy pra-
ce abstrakcyjne. W swoich dzie-
łach stosuje zróżnicowaną kom-
pozycję oraz gamę kolorystyczną  
– od chłodnych zieleni czy błęki-
tów w pejzażach po zdecydowaną 
czerwień, do której to palety barw 
nawiązuje tytuł wystawy – „Kolo-
rowe klimaty”. 

Jerzy Dołhań pochodzi z Ja-
rosławia. Jest absolwentem Wy-
działu Sztuk Pięknych Uni-
wersytetu Mikołaja Kopernika  
w Toruniu. Od wielu lat miesz-
ka w Łowiczu. Wernisaż będzie 
okazją spotkania z autorem i dys-
kusji na temat jego artystycznej 
wizji. Wstęp wolny. Wystawę po-
dziwiać będzie można do 29 listo-
pada. aw

zduny�|�Biblioteka�i�Dom�Kultury

Noc Bibliotek w pierwszy 
weekend października
Dom Kultury  
Gminy Zduny  
zaprasza dzieci  
z klas III-V ze szkół 
podstawowych  
z terenu gminy do udziału  
w kolejnej edycji  
Nocy Bibliotek. Odbędzie 
się ona 4/5 października,  
zapisy chętnych 
przyjmowane będą  
do piątku, 27 września.

Noc Bibliotek rozpocznie się 
w piątek o godz. 19, zakończy na-
stępnego dnia o godz. 8. W czasie 
jej trwania dzieci będą mieć za-
pewnione: gry i zabawy, poszu-
kiwanie skarbów i nocne mysz-
kowanie po bibliotece, warsztaty 
plastyczne, spotkania z tajemni-
czymi gośćmi oraz inne niespo-
dzianki. Wymagań dotyczących 
udziału nie ma wiele: wystarczy 
przygotować karimatę, poduszkę, 
przybory toaletowe i z dużą dozą 
dobrego humoru przybyć w pią-
tek wieczorem do placówki.  mwk

rEKLaMa

Podczas wycieczki rowerowej seniorzy odwiedzili sporo zakątków okolicy,�podziwiając�zmiany,��
jakie�się�dokonały�w�ciągu�ostatnich�lat.
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Gmina kocierzew Płd.�|�Wicie

Pożegnanie lata na imprezie 
integracyjnej
Około 100 osób bawiło 
się na integracyjnej 
imprezie na pożegnanie 
lata, zorganizowanej 
22 września w strażnicy 
OSP w Wiciu w gminie 
Kocierzew Płd.

Wzięli w niej udział mieszkań-
cy tej miejscowości oraz innych  
z tej gminy oraz zaproszeni goście 
z zaprzyjaźnionych organizacji  
i instytucji. Organizatorem spo-
tkania było lokalne Stowarzysze-
nie dla Naszej Wsi, działające  
od półtora roku.

Przybyłych gości witała prezes 
Jadwiga Wróbel, która zaprosiła 
na posiłek, w przygotowanie któ-
rego zaangażowali się panowie 
– jak sprawdziliśmy, faktycznie 

rządzili oni tego dnia w kuchni. 
Wcześniej ks. Stanisław Mocarski 
pomodlił się z zebranymi, błogo-
sławiąc potrawy. Potem była czas 
na rozmowy, biesiadę i tańce. Za-
bawa trwała od godz. 14 do 18.

Przygotowanie imprezy było 
możliwe dzięki Fundacji Orlen 
„Dar Serca”, która wsparła stowa-
rzyszenie kwotą 19.500 zł. Duża 
część tej dotacji została przezna-
czona na zakup wyposażenia 
m.in. urządzeń do popcornu, war-
ty cukrowej i gorącej czekolady,  
a także zastawy dla 250 osób oraz 
szafek i komody do ich przecho-
wywania. Z pieniędzy tych stowa-
rzyszenie zakupiło też namiot wy-
stawowy. 

Ta sama dotacja pozwoliła 
wcześniej na zorganizowanie Ma-
jówki połączonej z Dniem Dziec-
ka. W planach są kolejne przed-

sięwzięcia – może wystarczy 
funduszy na jeszcze jedną impre-
zę, np. zabawę andrzejkową, chy-
ba że zostaną one wykorzysta-
ne na te, które są już w planach  
– warsztaty robienia pizzy oraz 
spotkanie mikołajkowe z nauką 
robienia świątecznych stroików.

Następnego dnia po impre-
zie Jadwiga Wróbel powiedziała 
nam, że Stowarzyszenie dla Na-
szej Wsi będzie realizowało pro-
wadzone wcześniej kursy – kom-
puterowy i językowy i czynione 
będą starania o kolejne projekty. 
Pomysłów ma bardzo dużo.  mwk

Rzut okiem�|�pożEgNaLi�Lato�przy�NiE�NajLEpszEj�pogoDziE��
Piknik Pożegnanie Lata na 
korabce w�tym�roku�odbył�się�
18�września�w�sali�gimnastycznej�
sp�nr�3�przy�ul.�grunwaldzkiej�
w�Łowiczu.�zabawa�była�
wstępnie�planowana�na�boisku,�
ale�organizatorzy�zdecydowali�
się�ją�przenieść�do�sali�po�
wcześniejszych�opadach�deszczu.�
co�prawda�już�podczas�pikniku�
nie�padało,�ale�było�dość�chłodno.�
zabawy�animowane�przez�
Wodzireja�arka,�tańce,�malowanie�
twarzy,�rysowanie�i�malowanie�
w�„kąciku�plastycznym”�oraz�
poczęstunek�(ciasta�upiekli�
rodzice)�były�w�sali,�ale�na�
zewnątrz�rozstawione�zostały�dwa�
dmuchańce�do�skakania�oraz�grill.�
zachęcamy�do�obejrzenia�galerii�
zdjęć�na�stronie�www.lowiczanin.
info.�mak�

Rzut okiem�|�szLaKiEM�rEyMoNta

50 członków Łowickiego uniwersytetu trzeciego Wieku wyjechało 
17 września na jednodniową wycieczkę edukacyjną „Szlakiem 
ziemi obiecanej Reymonta” w�ramach�projektu�„60+�realizujemy�
nasze�marzenia”,�na�realizację�którego�stowarzyszenie�otrzymało�
dofinansowanie�z�urzędu�Marszałkowskiego�WŁ.�trasa�wycieczki�
prowadziła�przez�Lipce�reymontowskie,�gdzie�seniorzy�zwiedzili�m.in.�
Muzeum�regionalne�im.�Wł.�st.�reymonta.�W�Łodzi�odwiedzili�pałac�
herbsta,�w�którym�zgromadzone�są�zbiory�dawnego�malarstwa,�rzeźby,�
grafiki�oraz�rzemiosła�artystycznego,�a�także�dzielnicę�Księży�Młyn,�gdzie�
andrzej�Wajda�kręcił�ekranizację�„ziemi�obiecanej”.�Wyprawa�zakończyła�
się�obejrzeniem�spektaklu�pt.�„operetka”�wg�Witolda�gombrowicza��
w�teatrze�jaracza�w�Łodzi.�oprac. aa 
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Łyszkowice�|�fundusz�dla�orkiestry

Wsparcie  
z okazji jubileuszu
Mieszkańcy sołectwa 
w Łyszkowice 
zadecydowali, że pieniądze 
z tegorocznego funduszu 
sołeckiego miejscowości 
zostaną przekazane 
działającej tam orkiestrze 
dętej. Łyszkowicka orkiestra 
obchodzi w tym roku 
115-lecie istnienia.

40.439,10 zł przekazane orkie-
strze decyzją mieszkańców Łysz-
kowic posłuży na kupno nowych 
instrumentów oraz mundurów 
(jest to orkiestra strażacka). O tym, 
że wsparcie finansowe jest orkie-
strze potrzebna do dalszego funk-
cjonowania, wiadomo nie od dziś, 
mówił o tym m.in. kapelmistrz 
Stanisław Pawłowski na jednej  
z tegorocznych sesji rady gminy. 

Wykorzystanie funduszu sołec-
kiego dla wsparcia orkiestry za-
proponował Zbigniew Dąbrowski, 
jej wieloletni muzyk, były radny.

Niewiele działających do dziś 
orkiestr dętych nie tylko w regio-
nie, ale i w całej Polsce może się 
poszczycić tak długą historią jak ta 
z Łyszowic. Komitet organizacyj-
ny orkiestry otrzymał zezwolenie 
na jej utworzenie od naczelnika 
powiatu Aleksandra Budziłowi-
cza w 1904 roku. W 1905 roku 
ze składek mieszkańców kupiono 
szesnaście instrumentów. Próby 
odbywały się w sali teatralnej przy 
ul. Wolności.

Przez 115 lat orkiestra przecho-
dziła przez okresy wzmożonej, 
jak i też osłabionej działalności, 
w jej historii są kilkuletnie prze-
rwy w działaniu, na przykład pod-
czas obu wojen światowych. Była 
też ona związana z działaniem za-
kładów przemysłowych, więc kil-
kuletnie kryzysy przeżywała, gdy 
zamykano cukrownię (w latach 
1926-27 oraz w 1948). Ostatnia 
przerwa w działalności orkiestry 
to początek lat 80. Od 1985 roku 
działa już nieprzerwanie.  tm
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W kuchni rządzili tym razem mężczyźni, którzy�nie�są�członkami�
stowarzyszenia,�ale�chętnie�zaangażowali�się�w�przygotowania�do�
imprezy.�
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Łowicz�|�Muzyka�francuska�w�muzeum

Pod dachami Paryża
W klimat kulturalny Francji, 
a szczególnie Paryża, 
będą się mogli przenieść 
słuchacze koncertu 
w sobotę, 28 września, 
w Muzeum w Łowiczu. 

Wystąpią: Weronika Mońka 
(skrzypce), Michał Chwała (gita-
ra) i Maciej Drapiński (akordeon). 
Młodzi, ale już doświadczeni i do-
ceniani muzycy wykonają zróżni-
cowany repertuar, w którym znaj-

dą utwory artystów tworzących 
w Paryżu, m.in. Richarda Gallia-
no, Stephana Grappelliego, Djan-
go Reindhardta, Charlesa Gou-
noda, Astora Piazzolli czy Edith 
Piaf. Usłyszymy też słynne wal-
ce, jak „La valse d’Amelie” czy 
„Sous le ciel de Paris”.

Koncert jest organizowany 
przez Centrum Kultury Turystyki 
i Promocji Ziemi Łowickiej i Mu-
zeum w Łowiczu. Rozpocznie się 
o godzinie 17.00. Wstęp na niego 
jest wolny.  tm

muzeum w Łowiczu�|�Wystawa�prac�romana�artymowskiego�

Wernisaż w 100. rocznicę 
urodzin artysty 
W Muzeum w Łowiczu można już oglądać 
malarstwo i grafi ki Romana Artymowskiego, 
jednego z najwybitniejszych przedstawicieli 
polskiego abstrakcjonizmu. Około 40 prac, 
dla których domem na stałe jest urokliwy pałacyk 
gen. Klickiego przy ul. Pałacowej, zostało 
pokazanych z okazji 100. rocznicy urodzin artysty, 
który zmarł w 1993 roku w Łowiczu. 

Wystawę otworzyli w sobotę, 
14 września, dyrektor muzeum 
Grzegorz Dębski oraz syn nie-
żyjącego artysty – Daniel Arty-
mowski, emerytowany kustosz 
Zamku Królewskiego w Warsza-
wie. Wernisaż odbył się głównie 
z udziałem rodziny i przyjaciół 
Artymowskich, a także osób pa-
miętających postać artysty. 

Roman Artymowski urodził się 
w 1919 roku we Lwowie. W 1949 
roku ukończył Akademię Sztuk 
Pięknych im. Jana Matejki w Kra-
kowie. Zajmował się malarstwem 
sztalugowym i ściennym, a także 
grafi ką artystyczną i książkową. 

Od połowy lat 80. wraz z żoną 
Zofi ą rozpoczął remont XIX-
-wiecznego pałacu gen. Klickie-
go w Łowiczu, który stał się jego 
domem i pracownią. Wspólnie 
założyli w 1992 r. fundację „Pro-

mocja Polskiej Sztuki Wizualnej” 
z siedzibą w Łowiczu, a pałac peł-
nił rolę galerii obojga artystów. 
Na co dzień jest siedzibą kolekcji 
prezentowanej teraz na wystawie, 
a także wielu innych dzieł z dorob-
ku obojga artystów. 

– Znałam panią Zofi ę i pana 
Romana, pracowałam w budow-
nictwie w Urzędzie Miejskim, 
kiedy przyjeżdżali załatwiać prze-
różne sprawy związane z tym pa-
łacykiem. Pani Zofi a była bardzo 
przebojową kobietą – wspomi-
na Maria Milczarek, która przez 
wzgląd na pamięć o rodzicach 
i w geście sympatii wręczyła czer-
woną różę Danielowi Artymow-
skiemu. 

Daniel Artymowski powie-
dział nam, że pałac można zwie-
dzać po wcześniejszym umówie-
niu się, gdyż on wraz z małżonką 
nie mieszkają na stałe w Łowiczu. 
Wiosną tego roku z takiej moż-
liwości skorzystała wycieczka 
z ŁUTW. 

Na wystawę składa się 40 prac 
z różnych etapów twórczości ma-

larza, w tym akwarele, grafi ki, 
akryle i enkaustyki powstałe od lat 
50. po lata 80. ubiegłego wieku. 
– Retrospektywa człowieka, któ-
ry przez kilkadziesiąt lat pracował 
w sztuce nie jest łatwa – stwier-
dził syn malarza. Przyznał jedno-
cześnie, że jego ojciec był bardzo 
płodny malarsko. – Moi rodzice 
podchodzili do malarstwa jako do 
rodzaju pracy: odczuwali nie tyl-
ko potrzebę tworzenia, ale też we-
wnętrzny obowiązek. O Picassie 
też kiedyś mówiono, że on chodzi 
do swojej pracowni jakby chodził 
do pracy – mówi nam Daniel Ar-
tymowski. 

Wspólnie z pracownikami 
muzeum uznali, że na wystawie 
warto zaprezentować enkausty-

ki Romana Artymowskiego po-
chodzące z lat 50., które były bar-
dzo dobrym okresem twórczym 
w jego życiu. Jest to technika 
malarstwa znana już w starożyt-
nej Grecji i Rzymie, polegająca 
na nakładaniu farby o spoiwie 
woskowym na podobrazie (np. 
na deskę, płytę kamienną lub tyn-
kową ścienną). 

Daniel Artymowski przyzna-
je jednak, że specjalnością malar-
stwa jego taty były akwarele, któ-
re w głównym okresie twórczości 
były abstrakcyjne. – Z akwareli 
potrafi ł wyciągnąć niezwykle sub-
telne tony – opowiada. 

Wystawę prac Romana Ar-
tymowskiego można podziwiać 
w muzeum do 10 listopada. 

Bolimów�|�Koncert�z�upominkiem

Muzyka wielu kultur 
Koncert „Muzyka wielu 
kultur – spotkanie 
ze słowiańską gwiazdą” 
zabrzmiał 22 września 
w Domu Ludowym 
w Bolimowie. 

Jego wykonawcami byli ze-
spół BognaBand oraz towarzy-
szący muzykom soliści Krzysztof 
Gwiazda i Anna Cymmerman.

Artyści wykonali muzykę do-
brze znaną, a do takich utworów 
należy walc „Barbara” Waldema-
ra Kozaneckiego z fi lmu „Noce 
i dnie” czy przebój skomponowa-
ny przez Henryka Warsa, najbar-
dziej znany z wykonania Hanki 
Ordonówny „Miłość ci wszystko 
wybaczy”. Oprócz szlagierów, pu-
bliczność mogła usłyszeć muzykę 
Krzysztofa Gwiazdy z jego płyty 
„Pokochałem Ciebie”, którą każdy 
wychodzący z koncertu otrzymał 
w prezencie. Są to utwory nastro-
jowe jak tytułowy „Pokochałem 

ciebie” skomponowany do wiersza 
Konstantego Ildefonsa Gałczyń-
skiego pod takim samym tytułem, 
ale też radosne, klezmerskie, przy 
których artysta skutecznie zachę-
cił publiczność do wyklaskiwania 
rytmu „Daj mi wreszcie szansę, 
szansę”. 

8 października podobny kon-
cert, z tym samym programem, 
artyści wykonają w Bedlnie, a 27 
października – w Głownie.  mwk

aGNIeSZKa
aNtOSIewICZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Wystawę prac Romana Artymowskiego�otworzyli�dyrektor�muzeum�
grzegorz�Dębski�oraz�syn�nieżyjącego�artysty�–�Daniel�artymowski.�
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Przed publicznością 
w Bolimowie wystąpił�
m.in.�Krzysztof�gwiazda.�
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 iNFoRmAtoR�ŁoWicKi�

ważne telefony
� �infolinia PkP:�intercity�703�200�200,��

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�Kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja PkS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSm  

46-837-65-58
�taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

�taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej –�budynek�muszli�koncertowej,�
park�Błonie�w�Łowiczu,�ul.�św.�floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:�grupa�anoni-
mowych�alkoholików�–�czwartki�godz.�19,��
grupa�anonimowych�Narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�kościół o.o. Pijarów:  
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
�kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
�kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna�pon.-pt.�10.00-
22.00;�sob.-niedz.�10.00-20.00

boiska i hale 
sportowe

�Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

�Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�jana�pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46�837-42-00

muzea i wystawy
�muzeum w Łowiczu�ul.�stary�rynek�5/7�

–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa;
Wystawy stałe: „sztuka�Baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„Etnografia�Księstwa�Łowickiego”,��
izba�pamięci�Łowickich�żydów

Wystawy czasowe:
„Jeszcze słychać śpiew i rżenie koni… 
Wrzesień 1939 roku w Łowiczu”�–�
wystawa�przypominająca�tragiczne�wyda-
rzenia�wojenne,�pokazująca�życie�miasta�
w�okresie�pierwszych�tygodni�okupacji;�
czynna�do�13�października.
„Roman Artymowski 1919-1993. 
malarstwo – grafika. Wystawa  
w 100. rocznicę urodzin”�–�wystawa�
prezentuje�blisko�40�prac�z�różnych�eta-
pów�twórczości�artysty:�akwarele,�grafiki,�
akryle�i�enkaustyki�powstałe�od�lat�50.��
po�lata�80.�XX�w.,�pochodzące�ze�zbiorów�
rodzinnych;�czynna�do�10�listopada.
�Łowicki Park etnograficzny  

– Skansen w maurzycach�–�do�końca�
września�czynny�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł.�

�muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
stary�rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�
w�godz.�10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

�muzeum Guzików w Łowiczu  
–�ekspozycja�ozdobnych�i�zwyczajnych�
guzików�z�całego�świata;�czynna�od�pon.�
do�pt.�w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�galeria�Ło-
wicka,�ul.�stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

� izba Pamięci Stanisława klickiego  
w Łowiczu�–�czynna�na�i�piętrze�Baszty�im.�
gen.�Klickiego,�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
czynna:�pon.-wt.�w�godz.�12-20,�śr.-czw.�
100-18,�pt.�12-20;�gminny�ośrodek�Kultury�
w�Bolimowie,�ul.�Łowicka�9.

�motonostalgia – muzeum motory-
zacji, Nieborów 231a –�czynne:�piątek,�
sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�października�czynny:�pon.-niedz.��
w�godz.�10.00-18.00;�pon.�wstęp�wolny:�

zwiedzanie Pałacu w Nieborowie  
z przewodnikiem�dla�turystów�indy-
widualnych�codziennie�o�godz.�11.00,�
14.00,�16.00;�bilety�10�zł�(dzieci�do�12�lat�
bezpłatnie).�zbiórka�zainteresowanych��
w�szatni�wycieczkowej�w�pałacu.
�Nieborów i Arkadia: ogrody –�czynne�

codziennie�w�godz.�10-18;�pon.�wstęp�wolny.
�Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�Bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
„Sannickie inspiracje”�–�wystawa�
poplenerowa�artystów�malarzy�oraz�
dzieci�biorących�udział�w�warsztatach�
malarskich�-�piętro�i�sala�lustrzana�na�
parterze�pałacu;�czynna�do�30�września.
„Służyli Niepodległej. mieszkańcy 
Sannik w latach 1919-1939”�–�wysta-
wa�umundurowania�i�ekwipunku�wojsko-
wego�z�okresu�ii�rzeczpospolitej�polskiej,�
zorganizowana�przez�stowarzyszenie�
historyczne�im.�11�grupy�operacyjnej�
Nsz;�sala�konferencyjna�pałacu;�
czynna�do�25�października.
�Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�sromów�11,�
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  
Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�godz.�8-15;�
w�weekendy�11-17,�po�wcześniejszej�
rezerwacji�bilety:�ulgowy�10,00�zł�os.,�
normalny�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie:�indywidual-
nie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;�bilety:�ulgowy�5�
zł/os.,�normalny�8,50�zł/os.�rezerwacje�
zwiedzania:�tel.�693-422-684
�złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane�
przez�dzieci�z�sp�w�Matkach;�kościół�pw.�
Wszystkich�św.�w�złakowie�Kościelnym.

�„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�zespół�szkół�ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�podrzeczna�30.

koncerty
�Piątek, 27 września:
godz.�20.30�–�Hit Hat�w�składzie:�
Monika�sicińska�-�wokal,�Mariusz�siciński�
-�gitara,�wokal;�adam�Lis�-�gitara,�wokal;�
artpiwnica�restauracja&�Music�club,�
budynek�Muzeum�w�Łowiczu,�stary�
rynek�5/7,�wejście�od�ul.�3�Maja
�Sobota, 28 września:
godz.�17.00�–�„Pod niebem Paryża” 
–�koncert�muzyki�francuskiej;�wystąpią:�
Weronika�Mońka�(skrzypce),�Maciej�
Drapiński�(akordeon),�Michał�chwała�
(gitara);�dziedziniec�Muzeum�w�Łowiczu,�
stary�rynek�5/7.�Wstęp�wolny.
godz.�18.00�–�„od moniuszki do Nirva-
ny”�–�wystąpią:�Dombrova�piano�Duo,�
Krzysztof�Włodarczyk�i�Łukasz�szubski.�
pałac�w�sannikach,�ul.�Warszawska�142.�
Wstęp�wolny.�
�Sobota, 12 października:
godz.�19.00�–�eABS: „Slavic Spirits”�
–�koncert�inaugurujący�24.�sezon�
Dyskusyjnego�Klubu�filmowego�
„Bez�Nazwy”;�sala�Kina�fenix�w�Łowiczu,�
ul.�podrzeczna�20.�Bilety:�i�pula�–�30�zł��
(do�30.09.2019),�ii�pula�–�40�zł�(do�
11.10.),�iii�pula�–�50�zł�(w�dniu�koncertu)�
�Niedziela, 10 listopada:
godz.�19.00�–�„muzyka religijna 
moniuszki w katedrze Łowickiej”�–�
wystąpią:�chór�Kameralny�„in�Laetitia”�
pod�dyrekcją�Barbary�Kucharczyk��
oraz�młodzi�polscy�muzycy:�organista�i�
wokaliści.�Wstęp�wolny.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�Czwartek, 26 września:
godz.�15.45�–�Wyprawa magellana�–�
animacja,�przygodowy,�prod.�hiszpania,�
reż.�Ángel�alonso;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.00�–�Piłsudski /�sala�ii�–�dra-
mat�historyczny,�prod.�polska,��
reż.�Michał�rosa,�czas:�1�godz.�47�min.
godz.�17.30�–�Legiony�/premiera��
–�film�historyczny,�prod.�polska,��
reż.�Dariusz�gajewski,�czas:�2�godz.
godz.�20.00�–�Legiony�/premiera
�Piątek, 27 września  

    – czwartek, 3 października:
godz.�15:45�–�Dora i miasto złota�–�
familijny,�przygodowy,�prod.�australia,�
usa,�reżyseria:�james�Bobin,��
czas:�1�godz.�40�min.
godz.�17:00�–�(Nie)znajomi /premiera�/
sala�ii�–�dramat,�komedia,�prod.�polska,�
reżyseria:�tadeusz�śliwa,��
czas:�1�godz.�43�min.
godz.�17:30�–�Legiony�–�film�historyczny,�
prod.�polska,�reż.�Dariusz�gajewski,��
czas:�2�godz.�
godz.�19:00�–�(Nie)znajomi�/�sala�ii�
godz.�20:00�–�Legiony

Bilety: 2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D: normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

inne
�Czwartek, 26 września:
godz.�19.00-21.00�–�Warsztaty piwo-
warskie: Wspólne�warzenie�piwa;�Klub�
hopKultura,�Łowicz,�ul.�podrzeczna�20.
�Piątek, 27 września:
godz.�18.00�–�„kolorowe klimaty” –�
wernisaż�wystawy�prac�malarskich�jerze-
go�Dołhania�z�Łowicza;�gminny�ośrodek�
Kultury�w�Domaniewicach;�wstęp�wolny.�
Wystawa�będzie�czynna�do�29�listopada�
w�godzinach�pracy�goK.
�Sobota, 28 września:
godz.�10.00�–�„tropem tajemniczego 
skarbu” –�terenowa�gra�miejska�na�
smartfony�dla�uczniów�szkół�ponad-
podstawowych;�szczegóły:�powiatowa�
Biblioteka�publiczna�w�Łowiczu,�stary�
rynek�5/7�(wejście�od�ul.�3�Maja).
godz.�11.00�–�XXi zjazd koleżeński  
w�105.�rocznicę�powstania�Koła�Wycho-
wanków�i�Wychowanek�szkół�średnich�
ogólnokształcących�w�Łowiczu;�i�Liceum�
ogólnokształcące�im.�józefa�chełmoń-
skiego�w�Łowiczu,�ul.�Bonifraterska�3.
�Niedziela, 29 września:
godz.�11.00,�12.30,�14.00�–�zwiedzanie 
Arkadii z przewodnikiem Pttk.�Bilety:�
7�zł/osoba,�dzieci�do�lat�12�wstęp�wolny.�
zbiórka�przy�kasie�głównej�w�arkadii.
�Wtorek, 1 października:
godz.�12.00�–�uroczysta inauguracja 
roku akademickiego Łowickiego 
uniwersytetu trzeciego Wieku;�w�
programie�m.in.:�wykład�prof.�teresy�
zaniewskiej�(sggW�Warszawa),�koncert�
orkiestry�Łowicki�odeon;�sala�barokowa�
Muzeum�w�Łowiczu,�stary�rynek�5/7,�
wstęp�wolny.
�Piątek, 4 października:
godz.�9.00�–�Szkolenie z certyfikacji 
ekologicznej żywności –�centrum�
Kultury�i�promocji�ziemi�Łowickiej�w�
Łowiczu,�stary�rynek�17;�informacje��
i�zapisy�do�27�września:�Mariola�foks,�
LgD�„ziemia�Łowicka”.
�Niedziela, 6 października:
godz.�9.00�–�„kukurydza jest rośliną 
przyszłości” –�XXi�Dni�Kukurydzy��
i�ogólnopolska�prezentacja�odmian�–�
w�programie:�prezentacje�poletek�
herbicydowych�i�nawozowych,�firm�
branżowych�z�zakresu�produkcji�rolniczej,�
wystawa�sprzętu�rolniczego,�pokaz�
użytkowania�maszyn�rolniczych,�kiermasz�
drzewek�owocowych�i�roślin�ozdobnych,�
wiele�atrakcji�kulturalno-rozrywkowych,�
konkursy.�skrzelew,�gmina�teresin.
�Piątek, 18 października:
godz.�19.00�–�kołdżej Simpson�–�
stand-up�tomka�Kołeckiego�–�występ��
dla�osób�powyżej�16.�roku�życia;��
artpiwnica�restaurant�&�club,�Łowicz,��
ul.�stary�rynek�5/7,�wejście�od�ul.�3�
Maja;�bilety:�30�zł.
godz.�19.00�–�GRom tajne/Poufne 
Vol. 3 ,,Psy Wojny”�–�spotkanie�z�
Krzysztofem�puwalskim�–�twórcą�grupy�
przewodników�psów�bojowych�jednostki�
Wojskowej�groM;�Łowicki�ośrodek�Kul-
tury,�ul.�podrzeczna�20,�wstęp�bezpłatny.

ważne telefony
� informacja: PkS�42-631-97-06
�taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie 42-

719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury przychodni
�Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie w Strykowie: 
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

dyżury aptek
�Głowno: 

czwartek, 26 września: 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
piątek, 27 września: �
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
sobota, 28 września: 
plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
niedziela, 29 września: 
ul.�Łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
poniedziałek, 30 września:  
ul.�swoboda�17,�tel.�607-680-286
wtorek, 1 października:  
ul.�sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
środa, 2 października:  
plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�Stryków: niedziela, 29 września,��
w�godz.�9.-14.00:�pl.�Łukasińskiego�15,�
tel.�42-719-80-85

wystawy
�Portrety i pejzaże mirosława Sasina –�

wernisaż:�piątek,�27�września,�godz.�18.00;�
galeria�Bank&DM�w�głownie,�ul.�Młynarska�
5/13,�i�piętro.�

koncerty
�Piątek, 27 września:
godz.�19.00�–�„Niepodległa”�–�
nastrojowe�ballady�i�kompozycje�Lecha�
Makowieckiego�w�setną�rocznicę�odzy-
skania�Niepodległości;�wystąpią:�Lech�
Makowiecki�i�zespół�zayazd.�Miejski�
ośrodek�Kultury,�głowno,�ul.�Kopernika�
45.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 27 października:
godz.�17.00�–�„muzyka wielu kultur 
– spotkanie ze słowiańską gwiazdą 
- pokochałem ciebie”�–�tradycyjne�
utwory�słowiańskich�kompozytorów,�
współczesne�pieśni�oraz�popularne�
utwory�biesiadne.�Wystąpią:�Krzysztof�
gwiazda,�anna�cymmerman�i�Bogna�
Band.�Miejski�ośrodek�Kultury�w�głow-
nie,�ul.�Kopernika�45.�udział�bezpłatny.

inne
�Sobota, 28 września:
godz.�16.30�–�Spotkanie z teresą 
Lipowska,�aktorką,�serialową�Barbarą�
Mostowiak�z�„M�jak�Miłość”;�Dom�Kultury�
w�Niesułkowie.�Wstęp�wolny.�
�Niedziela, 29 września:
godz.�9.00-11.00�–�Akcja honorowego 
oddawania krwi –�szkoła�podstawowa�
nr�2�w�głownie,�ul.�andersa�37.�
godz.�10.30�–�80. rocznica powstania 
Polskiego Państwa Podziemnego 
i Szarych Szeregów�–�nabożeństwo�
jubileuszowe;�kościół�św.�jakuba�w�
głownie.
�Sobota – niedziela, 23-24 listopada:
godz.�10:00-17:00�–�„taneczne 
Wiktorie” –�XViii�ogólnopolski�przegląd�
zespołów�tanecznych�i�solistów�–�rywali-
zacja�w�kategoriach:�taniec�współczesny,�
taniec�nowoczesny;�hala�sportowa�przy�
szkole�podstawowej�Nr�2�w�głownie,�ul.�
gen.�andresa�37.�Wstęp�wolny.�

iNFoRmAtoR�gŁoWiEńsKi�i�stryKoWsKi�
oFeRty PRACy 
z�dnia�25.09.2019�r.

PoWiAtoWy uRząD PRACy W ŁoWiCzu:
� przedstawiciel�handlowy�-�teren�województwa�

łódzkiego�i�mazowieckiego
� Monter�ogrodzeń
� technik�weterynarii
� sprzedawca�-�doradca�klienta
� specjalista�ds.�fakturowania�i�rozliczeń
� sprzedawca
� Wykładacz�towaru
� Wulkanizator�(staż�z�up)
� operator�maszyny�rozlewniczej
� Nauczyciel�języka�obcego
� pozostali�operatorzy�maszyn�i�urządzeń�do�

obróbki�drewna�(staż�z�up)
� inżynier�technologii�żywności
� pozostali�pracownicy�obsługi�technicznej�biur,�

hoteli�i�innych�obiektów
� Laborant�mikrobiologiczny
� sprzedawca�w�branży�spożywczej
� psycholog

PoWiAtoWy uRząD PRACy W zGieRzu:
� Monter�ociepleń�budynków
� sprzedawca
� Monter�osprzętu�elektrotechnicznego
� pracownik�wykończenia�gotowych�wyrobów�w�

zakładzie�krawieckim
� pracownik�gospodarczy
� Kierowca�samochodu�osobowego
� sprzedawca
� robotnik�budowlany
� tłoczarz�wykrawacz
� sprzątaczka
� zgrzewacz�wykrawacz
� operator�urządzeń�do�cięcia�folii�i�płyt
� Lakiernik�pojazdów�samochodowych
� handlowiec
� pomocnik�piekarza
� operator�maszyn�do�stabilizacji�wyrobów�

pończoszniczych
� operator�maszyn�do�szycia

PoWiAtoWy uRząD PRACy W kutNie:
� psycholog
� Nauczyciel�języka�angielskiego
� Maszynista
� asystent�techniczno-handlowy
� specjalista�d.s�technicznej�obsługi�nieru-

chomości
� Wulkanizator
� operator�koparko-ładowarki
� pracownik�pomocniczy
� pracownik�produkcji
� ubojowy
� pomocnik�blacharza
� pomocnik�mechanika
� pomocnik�lakiernika

RoLNik SPRzeDAJe 
ceny�z�dnia�24.09.2019�r.

Żywiec wieprzowy:

� różyce:�5,40�zł/kg+Vat

� Domaniewice:�5,40�zł/kg+Vat

� chąśno:�5,30�zł/kg+Vat

� skowroda�płd.:�5,50�zł/kg+Vat

� Karnków:�5,50�zł/kg+Vat

� Kiernozia:�5,40�zł/kg�+�Vat

Żywiec wołowy:

� skowroda�płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+Vat,��
krowy�5,30�zł/kg+Vat;�byki�7,00�zł/kg+Vat

� różyce:�jałówki�6,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�6,50�zł/kg+Vat

� Domaniewice:�jałówki�6,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�6,50�zł/kg+Vat

ważne telefony
� informacja PkP�22-194-36�
� informacja PkS 609-846-204
�Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�komenda Powiatowa Policji w kutnie:�

(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:�998�alarmowy
�oSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie:�285-10-27

�Awarie oświetlenia ulicznego kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna i Świąteczna Pomoc  

Lekarska kutno, ul.�popiełuszki�1,�Nzoz�
red-Med�tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

 Apteka: kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

�Żychlin,�parafia�pw.�św.�apostołów�piotra�
i�pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

boiska sportowe
�orlik przy zS nr 1 w Żychlinie�

tel.�601-564-839�(remigiusz�Michalak)
�Stadion miejski w Żychlinie,��

ul.�Waryńskiego�8�–�boiska do piłki 
plażowej czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10-18��
(piotr�Wojciechowski,�tel.�607-574-261)

muzea i wystawy
�muzeum – zamek w oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park przy zamku w oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�muzeum Regionalne w kutnie, �
ul.�Konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�muzeum Bitwy nad Bzurą w kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�Bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

kino kDk w kutnie 
ul.�żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�Piątek, 27 września  
    – środa, 2 października:

godz.�15.30�–�Playmobil Film�–�anima-
cja,�komedia,�przygodowy,�prod.�usa,�
reżyseria:�Lino�Disalvo;�1�godz.�39�min.
godz.�17.30�i�20.00�–�Polityka�–�bezkom-
promisowy�film�o�polskiej�scenie�politycz-
nej;�reżyseria:�patryk�Vega,�scenariusz:�
olaf�olszewski;�2�godz.�15�min.

koncerty
�Czwartek, 3 października:
godz.�19.00�–�Fisz emade tworzywo;��
sala�widowiskowo-kinowa�KDK,�ul.�
żółkiewskiego�4;�bilety:�60�zł.
�Piątek, 11 października:
godz.�17.00�–�„Wiwat moniuszko”�–�

recital�aleksandra�zuchowicz,�(tenor)�
przy�akompaniamencie�szymona�atysa�
(fortepian)�–�koncert�podsumowujący�
projekt�„przyjęcie�u�pana�Moniuszki”;�
żychliński�Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�
Wstęp�wolny.

inne
�Piątek, 27 września:
godz.�18.00�–�ożenek.pl�–�spektakl�
teatru�„czemu�nie?”;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca,�Kutno,�ul.�teatralna�1,�
bilety:�7�zł.
�Niedziela, 29 września:
godz.�12.00–�mieszczanin szlachci-
cem�–�spektakl�Kutnowskiego�teatru�
amatorskiego�im�a.�fredry�na�podstawie�
komedii�Moliera;�sala�widowiskowo-kino-
wa�KDK,�żółkiewskiego�4;�bilety:�10�zł.
godz.�14.00�–�ii Piknik Narodowy�–�w�
programie:�apel�pamięci,�inscenizacja�
szpitala�polowego,�wystawy�związane�z�
ii�wojną�światową,�piknik�patriotyczny,�
pokaz�starych�samochodów�i�motocykli,�
ścianka�wspinaczkowa,�żołnierska�gro-
chówka�dla�wszystkich.�park�koło�dworu�
w�Dobrzelinie.�Wstęp�wolny.

godz.�17.00-19.00�–�„Wieczór czytania 
bajek”�–�spotkanie�dla�dzieci�w�wieku�
4-11�lat;�w�programie:�czytanie�bajek�
starych�i�nowych,�zajęcia�plastyczne,�kon-
kursy�i�zabawy�z�nagrodami,�brokatowe�
tatuaże.�żychliński�Domu�Kultury��
ul.�fabryczna�3.�Wstęp�wolny.�
�Wtorek, 1 października:
godz.�12.00�–�„Wyrwałem się z piekła” 
–�spotkanie�z�Dobromirem�„Mak”�Makow-
skim,�autorem�książki,�twórcą�programu�
profilaktyki�uzależnień�„rappedagogia”.�
żDK�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�wolny.
�Sobota, 5 października:
godz.�18.00�– iV Dni trzeźwości  
i 29. rocznica powstania Rodzinnego 
klubu Abstynenta „Przystań Życia”  
w�żychlinie;�w�programie:�msza�św.��
w�kościele�parafialnym�w�żychlinie;�część�
oficjalna�w�żDK,�godz.�20.00�-�zabawa�
taneczna�zabawa�z�zespołem�„oxer”;�
�Niedziela, 6 października:
godz.�14.00�–�iV Dni trzeźwości: ulicz-
ny Bieg trzeźwościowy (start�i�meta�
przy�stadionie�miejskim�w�żychlinie);�
Piknik Rodzinny�-�zjeżdżalnie�dla�dzieci,�
ściana�wspinaczkowa,�gry�i�zabawy,�
punkty�doradztwa,�psychologa,�terapeuty�
i�prawnika;�park�miejski�w�żychlinie;�
wstęp�wolny.

iNFoRmAtoR�DLa�żychLiNa�i�oKoLic

SkARB RoLNikA
NotoWaNia�z�targoWisKa�MiEjsKiEgo�
–�ceny�z�dnia�24.09.2019�r.

w�Łowiczu w�głownie
brokuły szt. 2,50-4,00 3,00-4,00
buraki�czerwone kg 2,50-3,50 2,50-3,50
cebula� kg 3,00 2,50-3,00
czosnek szt. 0,50-2,50 1,00-2,50
fasola�zielona kg 7,00 -
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 2,50-3,00 2,50-3,00
jaja�fermowe 15�szt. 8,00-11,00 8,00-10,50
jaja�wiejskie 15�szt. 9,00-12,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 4,00-5,00 4,00-5,00
kapusta�biała� szt. 4,00 5,00
kapusta�kiszona kg 7,00 -
koperek pęczek 1,50-2,00 1,50
maliny 0,5�kg 8,00 -
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� kg 2,50-3,00 3,00
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórek�gruntowy kg 4,00 3,50-4,50
ogórek�zielony kg 4,00-5,00 4,00
papryka�czerwona kg 4,00 3,60-4,50
papryka�zielona kg 4,00 3,60-4,50
papryka�żółta kg 4,00 3,60-4,50
pieczarki kg 8,00-10,00 8,00
pietruszka kg 10,00 10,00
pomidor�malinowy kg 6,00 5,00
pomidor�polny kg 1,50-2,50 3,00-3,50
pomidor�szklarniowy kg 3,00-4,00 -
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50-3,00 2,50
seler szt. 3,00 3,00
szczypiorek pęczek 2,00 1,50
słonecznik szt. 1,00-2,00 -
śliwki kg 3,00-4,00 2,50-3,00
włoszczyzna� pęczek 2,50-4,00 3,00-4,00
ziemniaki� kg 2,500 2,50
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PuNkty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz,�uL.�pijarsKa�3a; BeDNARy,�sKLEp�p.�papiErNiK�24a;�BoBRoWNiki 27,�sKLEp�p.�pacLEr;�BoLimóW,�uL.�farNa�1�sKLEp�
„EWa”,�p.�papiErNiK;�DomANieWiCe,�uL.�gŁóWNa�26,�sKLEp�p.�jaKuBiaK;�GąGoLiN PoŁuDNioWy,�sKLEp�„Kos”;�iŁóW:�pL.�ryNEK�staroMiEjsKi�21;�sKLEp�p.�papiEroWsKiEgo;�kieRNoziA,�ryNEK�KopErNiKa,�KiosK�p.��WEsoŁoWsKiEj;�
koCieRzeW PóŁNoCNy:�sKLEp�„Na�póŁNocNyM” kuRABkA 17A,�sKLEp�p.�topoLsKiEj;�ŁoWiCz,�os.�BratKoWicE,�KiosK�Lotto;�ŁySzkoWiCe,�sKLEp�„DuEt”,�uL.�gMiNNa�6;�NieBoRóW,�aL.�LEgioNóW�poLsKich�18,�sKLEp�p.�figata;��
NoWA SuCHA 22,�sKLEp�p.�siEWiEry;�oStRóW 20,�sKLEp�p.�BEjDy;�oSmoLiN:�uL.�ryNEK�2,�sKLEp�p.�sErWach;�uL.�ryNEK�19,�sKLEp�spożyWczo-przEMysŁoWy;�PSzCzoNóW 147,�sKLEp�p.�LipińsKiEgo;�SANNiki,�uL.�WarszaWsKa�183,��
sKLEp�p.�oLKoWicz;�SoBotA,�pL.�zaWiszy�czarNEgo�12,�sKLEp�p.�BińczaK;�SokoŁóW 19,�sKLEp�p.�gŁoWacKiEgo;�StACHLeW 113A,�sKLEp�p.�WiErzBicKiEj;�StARy DęBSk 6A,�sKLEp�spożyWczo-przEMysŁoWy,�ŚLeSzyN,�uL.�górNa�5,�
sKLEp�p.�MączyńsKiEj;�zAWADy 67,�sKLEp�p.�soKaLsKiEj;�zŁAkóW BoRoWy 139A,�sKLEp�p.�piEcKi;

„WieŚCi z GŁoWNA i StRykoWA”:�BiuRo oGŁoSzeń�GŁoWNo,�uL.�ŁoWicKa�40;�DmoSiN 1:�piEKarNia�BożENa,�KrzEszEWsKa;�StRykóW:�stary�ryNEK�1;��uL.�cMENtarNa�12.

„NoWy ŁoWiCzANiN” WyDANie DLA ŻyCHLiNA i okoLiC”: BeDLNo 28 sKLEp� MiNi-Mag;�DoBRzeLiN� sKLEp� „MagDa”,� uL.� WŁ.� jagiEŁŁy;� PACyNA,� uL.� toWaroWa� 4,� sKLEp� p.� M.� DurKi;� PLeCkA DąBRoWA,� sKLEp� „MoNiKa”;� �
PoDCzACHy 16,�sKLEp�spożyWczo-przEMysŁoWy;�ŚLeSzyN,�uL.�górNa�5,�sKLEp�p.�MączyńsKiEj;�ŻyCHLiN,�uL.�29�ListopaDa�28,�sKLEp�spożyWczo-przEMysŁoWy.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i RekLAm oPuBLikoWANyCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
�złomowanie�pojazdów-�zaświadczenia,�

auto-skup:�uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�rząśno�13,�tel.�kom.�
602-123-360.

�Dostawcze,�tel.�kom.�725-562-998.
 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.
�Busy,�całe,�uszkodzone,�tel.�kom.�

509-964-698.
�Każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�kom.�

725-361-836.

sprzedaż
�auDi�a3,�2001�rok,�bardzo�

doinwestowany,�tel.�kom.�607-244-368.

�auDi�a4,�1,6�benzyna,�1997�rok,�
230.000�km,�4.500�zł�do�negocjacji,�stan�
bdb,�tel.�kom.�606-386-636.

�auDi�a6�quattro,�3.0�tDi,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�stan�rewelacyjny,�
(w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy),�tel.�
kom.�604-706-309.

�BMW�318D,�2004�rok,�8.600�zł,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
kom.�604-706-309.

�citroËN�c5,�2,0�hDi,�2013�rok,�
pierwszy�włściciel,�tel.�kom.�508-132-455.

�DaEWoo�Lanos,�2001�rok�z�gazem�
tanio,�tel.�kom.�502-980-287.

�fiat�croma,�1.9jtD,�2010�rok,�bogate�
wyposażenie,�tel.�kom.�736-281-558.

�fiat�Ducato,�2jtD,�2006�rok,�tel.�kom.�
603-103-174.

�fiat�panda,�1.1,�2010�rok,�57.000�km,�
salon�polska,�bezwypadkowy,�tel.�kom.�
695-323-452.

�fiat�panda,�1.2,�2011�rok,�iwłaściciel,�
klimatyzacja,�kupiony�w�polskim�salonie,�
tel.�kom.�722-090-134.

�fiat�punto,�1999�rok,�tel.�kom.�
506-123-266.

�fiat�seicento,�1999�rok,�czerwony,�tel.�
kom.�669-356-363.

�fiat�seicento,�1.1B,�2002�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�fiat�ulysse,�1.8�benzyna/gaz,�1997�
rok,�tel.�kom.�660-249-375.

�ford�fiesta�2004r.,1.3�benzyna,�
62000km,�5�drzwi,�salon�polska,�
zadbany,�cena�6900zł,�tel.�kom.�
608-174-892.

�forD�fiesta,�1.3,�2000�rok,�
140.000km,�5-drzwiowy,�stan�idealny,�tel.�
kom.�513-375-786.

�forD�focus,�1.8�tDci,�2007�rok,�tel.�
kom.�796-063-760.

�Kia,�1.4,�2000�rok,�niebieski,�tel.�kom.�
727-534-449,�po�16.00.

�MErcEDEs,�2,2�diesel,�2000�rok,�tel.�
kom.�513-054-129.

�MErcEDEs�W124,�tel.�kom.�
726-390-515.

�NissaN�primera,�1.8�benzyna/gaz,�
2002�rok,�tel.�kom.�602-375-614.

�opEL�astra�3,�1.4,�2005�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�opEL�astra�h,�1.3�cDti,�2006�rok,�tel.�
kom.�511-346-140.

�opEL�astra�h�iii,�1.6�gaz,�2005�rok,�tel.�
kom.�663-766-561.

�opEL�astra�i,�1998�rok,�tel.�kom.�
669-419-342.

�opEL�astra�kombi,�1.4,�2001�rok,�tel.�
kom.�606-348-077.

�opEL�corsa,�1.2,�2012�rok,�5-drzwi,�
kupiony�w�polskim�salonie,�tel.�kom.�
600-944-728.

�opEL�corsa,�2007�rok,�tel.�kom.�
665-464-794.

�opEL�Meriva,�1.4,�2006�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�opEL�Meriva,�1.7�cDti,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�8.200zł,�tel.�kom.�513-329-718,�
513-375-786.

�opEL�Vectra�c,�kombi�diesel,�2005�
rok,�tel.�kom.�507-225-522.

�opel�Vectra�c�kombi,�2,2�Dti�125KM,�
2004�rok,�tel.�kom.�604-071-943.

�opEL�Vectra�c�kombi,�1.9�cDti�150�
KM,�2004�rok,�tel.�kom.�668-183-166.

�opEL�Vectra�c,�1.9�tDi,�2009�
rok,�skrzynia�„6”,�15.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�opEL�zafira,�1,7�cDti,�7-osobowy,�tel.�
kom.�602-595-237.

�opEL�zafira,�2.2�Dti,�2006�rok,�
7-osobowy,�bezwypadkowy,�w�rozliczeniu�
mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�kom.�
604-706-309.

�pEugEot�508�sW,�1.6�Diesel,�2011�
rok,�tel.�kom.�698-108-337.

�pEugEot�partner�tepe�benzyna/gaz,�
2011�rok,�tel.�kom.�607-264-365.

�poLoNEz,�1994�rok,�orginał,�tel.�kom.�
514-027-760.

�rENauLt�clio,�2000�rok,�tel.�kom.�
603-741-484.

�rENauLt�Laguna,�1,6�benzyna/gaz,�
1999�rok,�tel.�kom.�696-274-978.

�rENauLt�Laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�696-385-646.

�rENauLt�Megane�ii,�1.416V,�2003�rok,�
tel.�kom.�519-179-211.

�rENauLt�Megane�scenic,�2004�rok,�
170.000�km,�anglik,�zarejestrowany,�
3.600�zł�do�negocjacji,�tel.�kom.�
690-351-061.

�rENauLt�Megane,�1.5D,�2004�rok,�
2.000�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�rENauLt�twingo,�stan�idealny,�1997�
rok,�tel.�kom.�664-492-791.

�roVEr�75,�2004�rok,�tanio,�tel.�kom.�
609-855-375.

�sEat�alhambra,�150KM�1,9�tDi,�2006�
rok,�tel.�kom.�602-223-109.

�sKoDa�fabia,�1.2�benzyna/gaz,�2010�
rok,�tel.�kom.�698-108-337.

�sKoDa�felicia,�2001�rok,�tel.�kom.�
690-909-636.

�sKoDa�felicia,�1.6�benzyna/gaz,�1999�
rok,�tel.�kom.�694-146-962.

�sKoDa�octavia,�1.6�benzyna/
gaz,�2006�rok,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
604-977-491.

�sKoDa�octavia�ii,�1.6�benzyna,�tel.�
kom.�608-420-169.

�toyota�avensis,�2007�rok,�full�wypas,�
tel.�kom.�605-562-651.

�toyota�avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-cat,�15.200zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

�toyota�yaris,�1.0,�2007r.,�5-drzwiowy,�
10.200zł,�tel.�kom.�513-375-786.

�toyota�yaris,�1.4�diesel,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�zadbana,�tel.�kom.�
609-300-227.

�VoLVo�c30,�1.6�diesel,�2007�rok,�tel.�
kom.�698-108-337.

�VoLVo�s60,�2,4�diesel,�163�KM,�2006�
rok,�tel.�kom.�667-133-737.

�VW�golf�iV,�1.6�16V,�2003�rok,�
czarny�metalik,�klimatyzacja,�tel.�kom.�
604-706-309.

�VW�passat,�2.0�tDi,�2010�rok,�222.000�
km,�srebrny,�tel.�kom.�698-491-590.

�VW�passat,�2.0�tDi,�2006�rok,�tel.�kom.�
696-306-882.

�VW�passat�B6,�2005�rok,�i�właściciel,�z�
salonu,�tel.�kom.�604-529-656.

�VW�passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�7.900�zł,�(w�
zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�VW�passat,�1.6�8V,�2000�rok,�
klimatyzacja,�stan�rewelacyjny,�tel.�kom.�
513-375-786.

�VW�polo,�1.4D,�2009�rok,�tel.�kom.�
698-108-337.

�VW�polo,�1995�rok,�tel.�kom.�
723-296-983.

�VW�polo,�1.4�tDi,�2009�rok,�12.200zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

inne
�Klucze,�piloty,�stacyjki�kodowanie,�

głowno,�tel.�kom.�606-319-335.
�Montaż�instalacji�gazowych�Lpg,�tel.�

kom.�512-210-072.
�opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�

Największy�skład�w�rejonie,�klimatyzacja,�
mechanika.�Bratoszewice,�ul.�Łódzka�28,�
www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-63-
08,�tel.�kom.�505-151-701.

�przyczepka�samochodowa,�tel.�kom.�
506-355-899.

motorowe
kupno

�stare�motocykle,�motorowery,�części,�
tel.�kom.�513-185-357.

�Kupię�stare�motocykle�WsK,�shL,�Mz,�
junak,�motorynka,�komarek,�tel.�kom.�
609-942-407.

sprzedaż
�sprzedam�Quada�110,�tel.�kom.�

669-020-024.
 Sprzedam motor Gillera-Alget 50, 

tel. kom. 881-250-588.

nieruchomości
kupno

�Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�okolice,�
tel.�kom.�502-602-463.

�Kupię�ziemię�powyżej�1ha�przy�
trasie704�we�Wrzeczku�lub�gzince,�tel.�
kom.�888-431-443.

�Kupię�mieszkanie�72�mkw.,�parter,�tel.�
kom.�781-278-902.

�przyjmę�w�dzierżawę�ziemię,�łąki.�
świeryż�+15�km,�tel.�kom.�534-936-733.

�Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�kom.�
607-809-288.

�Dom�w�głownie,�tel.�kom.�502-358-304.
�Kupię�ziemię�piotrowice,�gaj�,�tel.�kom.�

663-545-018.

sprzedaż
�Dom,�stan�surowy,�zamknięty,�Łowicz�

grunwaldzka�(sprzedam�lub�zamienię�
na�mieszkanie�spółdzielcze),�tel.�kom.�
795-410-608.

�Działka�budowlana�2900�mkw.,�
Dębowa�góra,�tel.�kom.�665-220-393.

�Dom,�Łowicz-przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

�sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Lubianków,�
tel.�kom.�782-019-779.

�Działka,�pow.�3.600�mkw.,�zabrzeźnia,�
tel.�kom.�889-071-414.

�ziemia�rolna�z�możliwością�zabudowy�
2,4�ha,�gmina�Domaniewice,�tel.�kom.�
794-944-434.

�pół�bliźniaka,�stan�surowy�zamknięty,�
tel.�kom.�609-009-558,�po�16.00.

�sprzedam�działkę�około�2�ha�
położoną�w�Mocarzewie,�gmina�sanniki�
przeznaczoną�na�budowę,�dostęp�do�
drogi�publicznej,�częściowo�uzbrojoną,�
tel.�kom.�604-482-130.

�sprzedam�działki�budowlane�
strzelcew:�jedna�1300�mkw.,�oraz�trzy�po�
ok.�860�mkw.�ze�świerkami,�które�można�
usunąć�na�koszt�sprzedającego,�tel.�kom.�
501-213-061,�501-213-062.

�sprzedam�1,86�ha�łąki,�Lisiewice,�tel.�
kom.�695-243-117.

�sprzedam�działkę�budowlaną�
około�1.000�mkw.,�Mysłaków,�tel.�kom.�
691-871-532.

�Działka�budowlana�wraz�z�ziemią�3,2�
ha,�miejscowość�Bobrowniki,�tel.�kom.�
604-169-278.

�sprzedam�lub�zamienię�dom�
pod�Łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

�sprzedam�mieszkanie�w�głownie,�tel.�
kom.�698-282-978.

�Działki�budowlane�między�lasami,�
strzelcew,�tel.�kom.�781-129-200.

�Działka�1,22�ha,�zielkowice�i,�tel.�kom.�
790-537-649,�po�16:00.

�Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�polesie,�
rzeka,�możliwość�wykopania�stawu,�tel.�
kom.�603-878-783.

�gospodarstwo�7ha,�sromów,�tel.�kom.�
514-027-760.

�ziemię�rolną�10ha,�las,�220tys�zł.,�
chruślin,�tel.�kom.�695-248-808.

�Budynki�gospodarcze,�230mkw,�
320mkw,�200tys.zł,�chruślin,�tel.�kom.�
695-248-808.

�sprzedam�gospodarstwo�4ha�z�
budynkami,�Wola�Lubiankowa,�tel.�kom.�
721-075-171.

�sprzedam�lub�zamienię�dom�piętrowy�
w�zdunach�na�mieszkanie�w�blokach.�
przystępna�cena,�hipoteka�czysta,�
Łowicz,�tel.�kom.�735-480-848.

�sprzedam�6ha,�Wrzask,�gmina�
stryków,�tel.�kom.�516-129-819.

�Działka�budowlana,�głowno,�ul�
Konarskiego,�1600�mkw.,�zbrojona,�tel.�
kom.�502-140-481.

�Działkę�budowlaną,�3000�m,�
Broniewskiego�głowno,�kostka�brukowa,�
media,�tel.�kom.�502-136-403.

�Dom,�stan�surowy�zamknięty�z�
działką�1.150�mkw.,�arkadia,�tel.�kom.�
530-370-088.

�sprzedam�ziemię�w�żychlinie�7,2944�
ha�60.000�zł�za�hektar,�cena�do�
negocjacji,�tel.�kom.�780-068-254.

�Działka�budowlana�13�arów;�plecka�
Dąbrowa;�przy�trasie,�media,�prąd,�woda,�
tel.�kom.�604-529-656.

�Działka�budowlana�3000�mkw.,�
budynki�gospodarcze,�2�ha�ziemi�rolnej,�
okolice�skierniewic,�tel.�kom.�517-500-
102,�okolice�skierniewic.

�sprzedam�działki,�Bełchów,�ul.�
ogrodowa,�tel.�kom.�505-398-898.

�sprzedam�gospodarstwo�rolne�o�
powierzchni�13�ha�w�miejscowości�
orenice�gmina�piątek,�tel.�kom.�
697-118-348.

�sprzedam�56�arów�ziemi�ornej,�
jackowice,�tel.�kom.�608-116-001.

�gospodarstwo�rolne�22,13ha�klasa�
iii-Vi,�seligi�gmina�Bielawy.�Możliwość�
nabycia�placu�z�budynkami�i�przyległą�
działką�0,95ha,�tel.�kom.�535-730-887.

�sprzedam�działkę�495�mkw�w�Łowiczu,�
tel.�kom.�728-712-473,�604-607-830.

wynajem
�Wynajmę�dom�z�podwórkiem,�

najchętniej�na�kwatery�pracownicze,�tel.�
kom.�699-902-211.

�Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,�duży�plac�
parkingowy,�Łowicz�ul.�armii�Krajowej,�tel.�
kom.�601-888-400.

�Bolimowska,75�mkw,�parter,�
mieszkanie�lub�działalność,�tel.�kom.�
725-233-823.

�Łowicz�kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�
kom.�781-487-802.

�Do�wynajęcia�pokój�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�666-889-820.

�Wynajmę�3�pokoje,�Łowicz,�ul.�
Krakowska,�tel.�kom.�607-809-288.

�Do�wynajęcia�mieszkanie�w�bloku,�
głowno,�tel.�kom.�607-302-816.

�Mieszkanie�do�wynajęcia,�70�mkw.,�2�
pokoje�z�kuchnią,�wysoki�standard,�stary�
rynek,�tel.�kom.�604-908-664.

�Do�wynajęcia�36�mkw.,�os.�
Konopnicka,�tel.�kom.�661-333-323.

�udostępnimy�warsztat�do�naprawy�
samochodów�w�Bolimowie.�Bliższej�
informacji�udzielimy�telefonicznie.,�tel.�
kom.�501-568-154,�501-568-014.

�Do�wynajęcia�M-4,�1-piętro,�tel.�kom.�
605-679-749.

�Kwatery�do�wynajęcia�2-,�3-osobowe,�
tel.�kom.�604-529-656.

�Warszawa�-�nowe�mieszkanie�do�
wynajęcia,�3-pokojowe,�50�mkw.,�przy�
Dworcu�zachodnim,�bardzo�dobra�
lokalizacja�i�połączenia�komunikacyjne,�
2.800�zł+opłaty�licznikowe,�tel.�kom.�579-
001-220,�po�17.00.

kupno różne
�Bagnety,�hełmy,�medale,�starocie,�tel.�

kom.�606-941-752.
�Kupię�owoce�kasztanowca:�kasztany,�

tel.�kom.�574-827-824.
�Kupię�koparko-ładowarkę,�wywrotkę,�

tel.�kom.�607-809-288.
�Kupię�styropian,�łaty,�tel.�kom.�

607-809-288.
�Kupię�szafę�biurową�metalową�lub�

drewnianą�zamykaną�na�klucz,�tel.�kom.�
604-974-575.

sprzedaż różne
�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�

po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

rEKLaMa
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�Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry 
podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

�rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Wyprzedaż:�kamień�elewacyjny,�płytki�
do�obkładania�nagrobków,�tel.�kom.�
531-467-981.

 Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

�Namiot�handlowy�3,7x2,5.�pianino,�tel.�
kom.�577-014-868.

�tuja�szmaragd�0,62�zł�,�tel.�kom.�
518-518-835.

�sprzedam�tanio�tuje,�Łowicz�
Bolimowska�61,�tel.�(46)�837-85-84.

�sprzedam�bale�dębowe,�bardzo�suche,�
skrzynki�jedynki�i�uniwersalki,�tel.�kom.�
667-561-730.

 motopompę szlamową - silnik od 
traktorka Dzik, tel. kom. 503-044-755.

�Betoniarka,�naprawa,�wyprzedaż�śrub�i�
innych�części,�tel.�kom.�510-124-700.

�sprzedam�wyposażenie�fryzjerskie,�tel.�
kom.�501-011-198.

�sprzedam�meble�kuchenne,�tel.�kom.�
501-011-198.

�Maszyny�masarskie,�tel.�kom.�
605-884-584.

�heblarka�grubościówka,�migomat�
180a�profesjonalny,�tel.�kom.�
502-506-412.

�sprzedam�meble�pokojowe,�kuchenne,�
tel.�kom.�728-492-912.

�sprzedam�butle�gazowe�propan-butan�
pojemność�4800l,�tel.�kom.�508-188-138.

�X-BoX�360,�tel.�kom.�669-020-024.
�piec�ekogroszek,�używany,�tel.�kom.�

504-010-956.
�Drewno�opałowe,�tel.�kom.�

505-700-777.
�Drewno�opałowe,�wiśniowe,�pocięte,�

tel.�kom.�506-258-564.
�sprzedam�wełniak�łowicki�800�zł,�tel.�

kom.�691-841-556.
�sprzedam�pocięte�drzewo�na�opał,�tel.�

kom.�609-384-502.
�Kuchnia�węglowa�nowa,�tel.�kom.�

781-264-103.
�sprzedam�strój�łowicki,�stan�idealny,�tel.�

kom.�664-492-791.
�Drewno�opałowe,�bez�dowozu,�

Bednary,�tel.�kom.�791-802-482.
 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 

świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

�paleciak�elektryczny�Linde�2008r.,�
2.700�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�świerk�srebrny�różne�wysokości,�tel.�
kom.�517-160-370.

�Kosiarka�spalinowa�na�gwarancji,�
pojemność�silnika�224cm2,�szerokość�
koszenia�530mm,�włączenie�elektryczne,�
4�klatki�na�króliki,�drzewo�brzoza,�tel.�kom.�
512-862-299.

�heblarka,�kopaczka�konna,�brony�3�
zwykłe,�tel.�kom.�500-342-234.

�Krzesła-�45zł�sztuka,�tel.�kom.�
500-519-872.

�Betoniarka,�sprężarka�samoróbka,�
pojemnik�1000l,�rusztowanie�warszawskie�
22�ramki,�tel.�kom.�530-370-088.

�sprzedam�świerk�pospolity,�srebrny�z�
gruntu,�tel.�kom.�535-666-375.

�sprzedam�meble,�tel.�kom.�
695-778-924.

�sprzedam�meble�kuchenne,�piekarnik,�
lodówkę,�płytę�gazową,�tel.�kom.�
602-516-653.

�Betoniarka�używana,�tel.�kom.�
603-072-751.

praca

dam pracę
�przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�oraz�

pizzermana�z�możliwością�przyuczenia,�
praca�w�Łowiczu,�tel.�kom.�504-859-387,�
885-353-500.

�przyjmę�do�pizzerii�pomoc�kuchenną�
oraz�pomoc�na�bar�(weekendy),�tel.�kom.�
504-859-387,�885-353-500.

�apt�47�zatrudni�do�pracy�na�produkcji,�
nowe�stawki,�stryków.�Bezpłatny�dojazd,�
tel.�kom.�501-327-839,�603-207-005.

 zatrudnię tokarz- frezer lub młodą 
osobę do nauki zawodu, tel. kom. 
602-249-683.

�zatrudnię�diagnostę�samochodowego�
w�sKp�w�Łowiczu,�tel.�kom.�502-251-751.

�zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�tel.�
kom.�668-146-499.

�prezero�service�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

�prezero�service�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�Łowicza,�żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

�grupa�zdrowie�poszukuje�
pracowników�do�prac�remontowo-
budowlanych�w�okresie�jesienno-
zimowym�na�terenie�szpitala�w�głownie,�
tel.�kom.�604-591-691.

�zatrudnię�kierowcę�c+E�w�
ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�
do�35�lat.�skup�złomu,�Łowicz,�armii�
Krajowej�14,�tel.�kom.�503-347-734.

�przyjmę�do�pracy�na�stację�demontażu�
pojazdów�(rozbiórka�aut).�cV:�Łowicz,�
armii�Krajowej�14�(skup�złomu),�tel.�kom.�
503-347-734.

�firma�„Krajewski”�zatrudni�młode�
osoby,�bez�względu�na�wykształcenie�
do�pracy�na�produkcji�(możliwość�
przyuczenia,�system�zmianowy,�
wynagrodzenie�netto�w�okresie�
próbnym:�2.000�zł,�tel.�kom.�510-160-839,�
8:00-17:00.

�zatrudnimy�mechanika�i�pomocnika�
mechanika�samochodów�osobowych,�
Łowicz,�tel.�kom.�604-131-581.

�zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

�zatrudnię�kierowcę�c+E�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników z okolic Bolimowa-
Nieborowa do pracy przy 
maszynowym układaniu kostki. 
Atrakcyjne wynagrodzenie, tel. kom. 
601-593-011.

�zatrudnię�kierowców�kat.�c+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
pojedyncze/podwójne�obsady,�nowe�
stawki,�3x�weekend�wolny,�tel.�kom.�668-
575-740,�782-223-211.

�firma�Bis�w�skierniewicach�zatrudni�
do�zakładu�solarskiego�brygadzistę,�
technologa�oraz�monterów�mebli,�tel.�
kom.�601-344-142.

�firma�Bis�zatrudni�architekta,�
architekta�wnętrz�oraz�projektanta�mebli�
do�studia�meblowego�w�skierniewicach�
i�grodzisku�Mazowieckim,�tel.�kom.�
601-344-142.

�zatrudnię�elektromonterów�na�linie�NN�
i�sN,�tel.�kom.�501-036-150.

�firma�5j�zatrudni�dziewiarzy,�tel.�kom.�
660-715-473.

 zatrudnię panie do zbioru 
pieczarek. Praca całoroczna, umowa, 
tel. kom. 605-081-709, 503-158-403, 
Dąbkowice Dolne 41, gm. Łowicz.

�zatrudnimy�kelnerkę,�tel.�kom.�
604-394-133.

�zatrudnię�pracowników�do�prac�
budowlanych�z�głowna,�tel.�kom.�
601-321-914.

�szwalnia�w�głownie�zatrudni�szwaczki,�
nowy�park�maszynowy,�praca�na�stałe,�
tel.�kom.�518-203-421.

 zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. kom. 
602-457-089.

 zatrudnię pakowaczkę do prac 
wykończeniowych na szwalni, proste 
szycie, tel. kom. 602-457-089.

�zatrudnię�kierowcę�c+E,�kraj�na�
chłodnię,�tel.�kom.�605-680-709.

�przyjmę�do�pracy�do�wykończeń�
wnętrz�z�doświadczeniem�od�zaraz,�tel.�
kom.�665-678-474.

�zatrudnię�pracownika�do�montażu�
dachów,�tel.�kom.�796-485-848.

�zatrudnię�spawaczy,�ślusarzy�do�
produkcji�ogrodzeń,�bram,�balustrad,�
cV:betomet@op.pl,�tel.�kom.�508-382-120.

 zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, magazyniera, 
kierowcę kat.B lub B+C, hurtownia 
materiałów budowlanych, Stryków, 
dobre wynagrodzenie., tel. kom. 
605-086-824.

�zatrudnię�pracownika�na�stanowisko�
mechanik-wulkanizator,�od�zaraz,�tel.�
kom.�880-137-503.

�przyjmę�kierowców�w�transporcie�
międzynarodowym�kat.�c+E,�tel.�kom.�
519-077-103.

�zatrudnię�mechanika�(lub�pomocnika)�
samochodów�ciężarowych,�tel.�kom.�
730-208-588.

�zatrudnię�lakiernika�lub�pomocnika�
do�samochodów�ciężarowych,�tel.�kom.�
730-208-588.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�B,�tel.�kom.�
508-188-138.

�zatrudnię�do�sprzątania�domu,�okolice�
Łowicza,�tel.�kom.�660-083-556.

�zatrudnię�kierowcę�kuriera,�do�firmy�
spedimex.�jazda�busem�8-epal,�kraj,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�kom.�
510-380-226.

�poszukuję�hydraulika,�tel.�kom.�
607-809-288.

 zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, biustonosze,Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. kom. 
692-406-127.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

�zatrudnię�kierowcę�c+E,�transport�
krajowy,�tel.�kom.�608-067-847.

 zatrudnimy panią do pakowania 
(stroje kąpielowe), Głowno, tel. kom. 
601-204-540.

�zatrudnię�blacharza�lakiernika,�tel.�
kom.�516-489-137,�511-723-229.

 zatrudnię pracowników do firmy 
budowlanej, tel. kom. 605-051-991.

�zatrudnię�murarzy,�pomocników�z�
okolic�głowna,�tel.�kom.�515-697-643.

 zatrudnię szwaczki chałuniczki do 
szycia dzianiny, Głowno, tel. kom. 
604-475-553.

�zakład�krawiecki�w�Łowiczu�zatrudni�
krawcową�do�szycia�sukienek,�garsonek,�
żakietów,�tel.�kom.�601-694-240.

�firma�drogowa�zatrudni�pracowników�
fizycznych�do�robót�drogowych,�tel.�kom.�
604-278-466.

�zatrudnię�pracownika�na�stałe�z�
doświadczeniem�w�wykończeniach�
wnętrz.�praca�cały�rok�w�miłej�i�wesołej�
drużynie.�Możliwość�przyuczenia.,�tel.�
kom.�607-164-101.

 zlecę przeszycie podkoszulek i 
kaleson, tel. kom. 602-898-692.

�przyjmę�do�pracy�w�gospodarstwie�z�
możliwością�przekazania.�Wykształcenie�
rolnicze�mile�widziane.,�tel.�kom.�514-
058-897,�po�20.00.

�zatrudnię�kierowcę�c+E�(łódka),�1/2�
etatu,�tel.�kom.�601-239-804.

�przyjmę�kierowcę�c+E�na�rozładunki�i�
załadunki,�tel.�kom.�519-077-103.

�zatrudnię�pomocnika�na�budowę,�17-
18�zł/h,�tel.�kom.�667-324-294.

�zatrudnię�na�stanowisko�pracownik�
biurowy�-�fakturzysta,�wymagane�
doświadczenie�obsługa�programów�
magazynowych�i�programu�Excel.�
informacja�pod�numerem,�tel.�kom.�
660-943-353.

�przyjmę�do�pracy�przy�zbiorze�bobu�w�
Łowiczu,�tel.�kom.�503-956-610.

�zatrudnię�do�włoszczyzny,�tel.�kom.�
784-900-808.
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�zatrudnię�kierowcę�c�na�kraj.�
codzienne�powroty�do�sochaczewa,�tel.�
kom.�661-185-979.

�szwalnia�w�głownie�przyjmie�do�
prasowania�i�wykańczania�wyrobów,�tel.�
kom.�604-475-553.

�zatrudnię�kierowców�c+E�kraj�i�
zagranica.,�tel.�kom.�602-331-130,�
506-068-400.

szukam pracy
�szukam�pracy,�tel.�kom.�692-920-394.
�Kierowca�cE�podejmie�pracę�na�

chłodnie�w�podwójnej�obsadzie�Beneluxy�
lub�hiszpania-pL,�tel.�kom.�605-470-435.

�solidne�sprzątanie�domów�i�mieszkań,�
tel.�kom.�663-380-714.

�Kierowca�znajomość�obsługi�
samochodu�podejmę�pracę�jako�
kierowca�busa�lub�autolawety,�tel.�kom.�
725-875-566.

�podejmę�prace�chałupniczą,�tel.�kom.�
731-066-120.

remontowo-
budowlane

usługi
�układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�

724-956-210.
�tynki�maszynowe,�tel.�kom.�

796-954-454.
�Dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�

obróbki,�tel.�kom.�609-846-316.
�układanie�kostki�brukowej,�opaski�

wokół�nagrobków,�tel.�kom.�667-189-380.
�układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�

667-837-817.
�ogrodzenia�-�montaż,�panele,�siatka,�

itp.,�tel.�kom.�606-303-471.
 Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.
�usługi�kruszarką�(rozbiórki),�

przesiewaczem,�walcem,�ładowarką,�
koparko-ładowarką,�koparką�
gąsiennicowa,�wywrotką,�transport�
maszyn�budowlanych,�rolniczych,�tel.�
kom.�693-565-564.

�Budowa�domów,�docieplenia,�tel.�kom.�
572-947-448.

�tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

�tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�kom.�
532-115-111.

�Docieplenia�budynków,�tel.�kom.�
666-152-315.

�cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

 Brukarstwo, tel. kom. 791-306-104.
�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�

609-135-411.
�stawianie,�renowacja�kominów,�

wylewki,�elewacje,�tel.�kom.�739-021-981.
�remonty�wykończenia�od�a-z,�szybko,�

solidnie,�tel.�kom.�739-021-981.
�tynki�szare-mułkowane,�przeróbki,�

murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.
�parkiety:�profesjonalne�układanie,�

cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

�Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

�remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�tynki�tradycyjne,�tel.�kom.�575-661-940.
�usługi�minikoparką,�wywrotka�do�3,5�

tony,�tel.�kom.�608-632-134.
�rozbiórki,�wyburzenia,�usługi�

koparko-ładowarką,�koparką,�tel.�kom.�
721-771-517.

�układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenowe,�tel.�
kom.�782-452-548.

 Docieplanie, remonty busynków, tel. 
kom. 693-208-999.

�układanie�kostki�brukowej.�tanio,�tel.�
kom.�661-665-350.

�Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�kom.�
515-830-969.

�gładzie,�g/K,�malowanie,�tel.�kom.�
514-347-542.

�tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�tel.�
kom.�573-172-175.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

�adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
g/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.

�Malowanie,�gipsowanie,�zabudowy�
płyta�K/g,�solidnie,�tel.�kom.�667-721-956.

�układanie�kostki�brukowej,�granitowej,�
tel.�kom.�887-555-801.

�Wykończenia�wnętrz,�tel.�kom.�
534-834-223.

�Bieżące�naprawy,�wymiany,�montaże,�
hydraulika,�elektryka�i�inne,�tel.�kom.�
608-028-762.

�Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi.�
ogrodzenia,�bramy,�furtki,�tel.�kom.�
506-771-822.

�Dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�naprawy,�
konserwacje,�malowanie,�smarowanie,�
tel.�kom.�609-227-348.

�Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�g/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�glazura,�terakota,�hydraulika,�tel.�kom.�
571-373-758.

�Wykończenia�wnętrz,�K/g,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�malowanie,�tel.�kom.�
503-577-889.

 murowanie domów i obiektów 
gospodarczych, tynki tradycyjne, 
docieplenia, 10 lat doświadczenia, tel. 
kom. 605-051-991.

 murowanie domów i budynków 
gospodarczych, wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 665-163-068.

�ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy,�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

�układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

�cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

 Gładzie gipsowe 12zł/m2, tel. kom. 
531-324-392.

�rozbiórki�budynków,�tel.�kom.�
784-464-959.

�usługi�koparko-ładowarką,�usługi�
wywrotką,�tel.�kom.�784-464-959.

�Murowanie�płotów�z�klinkieru,�kominy,�
tel.�kom.�721-651-936.

�Budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�glazura,�terakota,�panele,�zabudowy�
K-g,�malowanie.�Elektryka,�hydraulika,�
montaż�mebli,�tel.�kom.�736-798-870.

�gładzie�gipsowe,�malowanie,�
zabudowy�K-g,�tel.�kom.�796-689-987.

sprzedaż
�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�producent�siatki�ogrodzeniowej,�
Mysłaków,�tel.�kom.�886-562-223.

�sprzedaż�piasku,�kruszyw,�ziemi�
ogrodowej�sortowanej,�tel.�kom.�
693-565-564.

�rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�sprzedam�suporek,�tel.�kom.�
665-220-393.

�stemple�budowlane�(2,60;�3,00�
m);�300�szt.,�5,50�zł/szt.,�tel.�kom.�
695-060-857.

�sprzedam�piec�na�ecogroszek�hEf�
20kW�+�boiler�140�l�+�wkład�kominowy�z�
wyczystką,�tel.�kom.�502-403-882.

�Wciągarka�budowlana,�tel.�kom.�
607-809-288.

�pustak�nowy,�tanio,�tel.�kom.�
603-607-929.

�sprzedam�kocioł�Eko�plus�25�KW�
ekogroszek,�stan�b.�dobry,�tel.�kom.�
697-066-018.

usługi 
instalacyjne

�hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.
�Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�kom.�

608-266-128.
�anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�

601-306-566.
�anteny,�telewizory�naprawa,�tel.�kom.�

728-188-127.
�instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�

tel.�kom.�603-446-412.
�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�

509-838-364.
�usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�

mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

�Elektryk:�usługi�elektryczne.�
Wykonywanie�instalacji�od�podstaw;�
modernizacja,�tel.�kom.�609-219-094.

�Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

�usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

usługi inne
�Masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

�Wypożyczę�napis�ledowy�LoVE,�stół�
wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�parasol,�
dowóz,�tel.�kom.�889-994-992.

�rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

�Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�kom.�601-630-882.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

�Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�obory�
oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�505-928-735.

�Wycinka�drzew,�tel.�kom.�510-052-908.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

�Naprawa�telewizorów,�Łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�kom.�
728-227-030.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. kom. 
727-534-450.

�poprawki�krawieckie,�tel.�kom.�
606-662-878.

�oferuję�sprzątanie:�mieszkań,�
po�remoncie,�mycie�okien,�klatek�
schodowych,�sal�weselnych,�biur,�
samochodów.�atrakcyjne�ceny,�tel.�kom.�
793-600-710.

�Wycinka,�pielęgnacja�drzew,�tel.�kom.�
665-463-008.

�Kamaz�-�przewóz:�piasek,�żwir,�ziemia,�
itp.,�tel.�kom.�784-464-959.

�odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�zetnę,�potnę�drzewo,�tel.�kom.�
519-356-788.

matrymonialne
�poznam�pannę�z�umiarkowaną�grupą�

inwalidzką,�37-45�l,�zgierz,�okolice,�tel.�
kom.�604-830-307,�tylko�telefon.

�pan�szuka�pani,�tel.�kom.�572-335-445.
�pan�46�lat�pozna�panią�głowno,�

okolice,�tel.�kom.�728-765-116.
�Wdowiec�59�lat�pozna�panią�

mile�widziana�pani�ze�wsi,�tel.�kom.�
733-120-416.

�Kawaler�33�lata�pozna�panią�po�
przejściach�może�być�z�dzieckiem,�
mile�widziana�pani�ze�wsi,�tel.�kom.�
733-741-895.

nauka
�prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�przepisywanie�tekstów,�
tabele,�rysunki,�wykresy�i�analizy.�
transkrypcja�nagrań,�tel.�kom.�794-
060-711,�Łowicz.

�angielski,�profesjonalnie.�Dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

�język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

�Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.
�angielski,�nauczyciel,�egzaminator�

maturalny,�tel.�kom.�662-611-189.
�Korepetycje:�fizyka,�matematyka,�

przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

�angielski�Ecs�„open�Mind”�
profesjonalnie,�komfortowo,�
nowocześnie,�tel.�kom.�519-472-153.

�Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�angielskiego�i�francuskiego,�
wszystkie�poziomy,�tel.�kom.�604-621-125.

�Nauka�i�korepetycje:�angielski,�
francuski�dla�uczniów�szkół�
podstawowych�i�średnich,�tel.�kom.�
604-621-125.

�udzielę�korepetycji�z�języka�
angielskiego,�szkoła�podstawowa,�
kontakt�po�godz.15,�certyfikat�B2,�tel.�
kom.�576-033-113.

�Nauczyciel�języka�niemieckiego�udzieli�
korepetycji,�tel.�kom.�691-715-557.

�Matematyka,�angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�zajęcia�z�matematyki�w�szkole�
Matematyka�na�5�z�plusem,�tel.�kom.�
577-499-553.

 korepetycje matematyka, tel. kom. 
574-506-095.

�Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.
�angielski:�konwersacje�dla�starszej�

młodzieży�i�dorosłych,�tel.�kom.�
732-815-424.

�Nauka�języka�angielskiego�jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.
�Matematyka,�tel.�kom.�695-537-664.
�Matematyka,�tel.�kom.�660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
�skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.
�Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

�Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

�skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�675�
zł,�pszenżyto�610�zł,�pszenica�685�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.
�zboże�paszowe,�tel.�kom.�668-478-617.
�Kupię�kilka�ton�mieszanki�zbożowej,�tel.�

kom.�600-623-430.
 Skup kukurydzy mokrej, zapewniam 

transport, tel. kom. 600-323-947.

hodowlane
 kupię byki, tel. kom. 601-307-164.
 kupię jałówki, tel. kom. 

601-307-164.
 kupię krowy, tel. kom. 601-307-164.
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

�Kupię�byki�hodowlane�do�300�kg,�
dalszy�chów,�tel.�kom.�603-802-304.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�

792-703-272.
�Kupię�Mtz82,�fortschritta,�zetora,�

ursusa,�tel.�kom.�725-361-836.
�Kupię�każdy�ciągnik,�orkana,�tel.�kom.�

607-809-288.
�Kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�

c-380,�Mtz,�Mf-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

�siewnik�poznaniak�2,70�od�2005�roku,�
tel.�kom.�600-107-937.

�Kupię�każdego�bizona,może�być�do�
remontu,�tel.�kom.�602-522-478.

inne
�przyjmę�w�dzierżawę�grunty�orne,�tel.�

kom.�663-778-632.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 zboża ozime - siewne, inne nasiona 

rolnicze. Firma nasienna GRANum, 
Łowicz ul. katarzynów 46, dostawa 
powyżej 1 tony gratis; kontraktacja 
nasion, tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01.

�sprzedam�słomę,�Wola�cyrusowa,�tel.�
kom.�515-628-911.

�obornik,�baloty�sianokiszonki,�tel.�kom.�
512-831-125.

�pszenica,�żyto�z�odnowy,�tel.�kom.�
693-830�-160.

�pszenżyto,�żyto,�tel.�kom.�792-878-658.
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

kom. 602-235-159.
�sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�

kom.�665-220-406.
�sprzedam�żyto,�tel.�kom.�692-916-507.
�jęczmień�ozimy�zenek,�pszenżyto�

probus�oczyszczone,�tel.�kom.�
603-877-390.

�jałoszki�do�chowu,�tel.�kom.�
888-031-938.

�pszenica�jara,�Mysłaków,�tel.�kom.�
605-828-245.

�sprzedam�pszenżyto�po�wymianie,�tel.�
kom.�692-629-178.

�pszenica�ozima�arkadia�po�centrali�c1,�
tel.�kom.�695-068-710.

�zboże�paszowe,�tel.�kom.�668-478-617.
�sprzedam�pszenżyto�Meloman,�

panteon,�tel.�kom.�501-713-862.
�sprzedam�pszenicę�julius,�tel.�kom.�

501-713-862.
�pszenżyto�do�siewu�po�centrali,�

czyszczone,�tel.�kom.�609-406-170.
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 Wytłoki buraczka czerwonego, 
jabłkowe, tel. kom. 600-323-947.

�sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�
słomę,�tel.�kom.�516-477-037.

�siano,�słoma,�tel.�kom.�691-411-355.
�sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�

790-365-746.
�pszenżyto�claudius,�1-rok�po�wymianie,�

agregat�uprawowy�szer.�2,10�m,�tel.�kom.�
785-520-882.

�sprzedam�słoma�okrągłe�belki,�okolice�
głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�żyto�rubin,�i�odsiew,�tel.�kom.�
500-324-646.

�sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
726-519-973.

�sprzedam�siano�w�balotach�i�pszenicę,�
tel.�kom.�508-192-016.

�Dynia,�tel.�kom.�669-419-342.
�Wysłodki�z�jabłek,�tel.�kom.�

785-240-260.
 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 

697-040-147.
�sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�

kom.�782-521-171.
�sadzonki�truskawek�azja,�roxana,�tel.�

kom.�663-428-181.
�pszenica,�mieszanka,�żyto,�tel.�kom.�

607-315-630.
�sprzedam�kukurydzę�na�kiszonkę�5ha,�

Wola�Kałkowa,�tel.�kom.�512-023-996.
�sadzonki�truskawek�roksana,�azja,�

rumba,�tel.�kom.�883-237-644.
�sprzedam�pszenicę�siewną�po�centrali,�

tel.�kom.�794-052-667.
�Wydzierżawię�3�ha�łąki,�tel.�kom.�

570-980-770.
�sprzedam�ziemniaki�odpadowe,�tel.�

kom.�606-383-995.
�Malina�owoce,�tel.�kom.�574-030-944.
�sprzedam�sianokiszonkę�z�zeszłego�

roku,�tel.�kom.�530-964-326.
�żyto�rubin,�pierwszy�odsiew,�tel.�kom.�

500-324-646.
�pszenżyto�ozime,�pierwszy�rok�po�

wymianie,�tel.�kom.�692-375-540.
 Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 

dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

�pszenica,�jęczmień,�tel.�kom.�692-
101-976,�Mysłaków.

�pszenżyto�ozime,�ok.�8�t,�tel.�kom.�
696-007-763.

�sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
534-331-065.

�sadzonki�truskawek�sprzedam,�tel.�
kom.�668-478-617.

�ziemniaki�jadalne�Lord,�tel.�kom.�
781-006-432.

�pszenżyto�paszowe,�tel.�kom.�
888-822-173.

�sadzonki�truskawek�kilka�odmian,�tel.�
kom.�600-876-355.

�sprzedam�sadzonki�truskawek,�
odmiana�roksana,�tel.�kom.�608-109-956.

�sprzedam�pszenżyto�odmiana�
Melamon,�tel.�kom.�516-955-541.

�sprzedam�żyto,�pszenżyto,�i�odsiew,�tel.�
kom.�695-027-515.

�pszenżyto�15t,�żyto�do�siewu�5t,�tel.�
kom.�509-838-266.

�sprzedam�dynię,�tel.�kom.�
503-638-538.

�pszenica�ozima,�tel.�kom.�723-296-983.
�ziemniaki�od�kombajnu,�tel.�kom.�

608-702-276.
�owies�z�przyczepą,�tel.�kom.�

506-123-266.
�pszenżyto�Borwo�pierwszy�odsiew,�tel.�

kom.�607-109-599.
�pszenżyto�Borowik�pierwszy�odsiew,�

sanniki,�tel.�kom.�697-689-901.
�żyto�po�centrali,�tel.�kom.�667-988-983.
�sprzedam�siano�w�balotach,�pszenicę,�

tel.�kom.�605-266-154.

�żyto,�tel.�kom.�512-544-156.
�sprzedam�dynię�na�paszę,�gmina�

pacyna,�tel.�kom.�726-767-915.
�sprzedam�pszenicę�ozimą�Wilejka�po�

centrali,�tel.�kom.�692-365-635.
�sprzedam�pszenżyto�do�siewu�orginał,�

tel.�kom.�603-523-912,�661-318-826.
�sprzedam�8�t�pszenicy�jarej,�12�

t�pszenżyta�zimowego,�tel.�kom.�
602-321-014.

�siano�w�balotach�suche,�baloty�
sianokiszonki,�lucerna,�koniczyna,�tel.�
kom.�698-532-474.

�zboże,�owies�i�pszenżyto,�tel.�kom.�
698-023-262.

�sprzedam�ziemniaki�jadalne,�tel.�kom.�
600-190-757.

�żyto,�tel.�kom.�791-785-230.
 Pszenżyto, żyto, szkoła na Blichu, 

tel. kom. 784-602-809, 608-686-489.
�sprzedam�żyto,�pszenicę,�tel.�kom.�

784-368-431.
�sianokiszonka�w�balotach,�tel.�kom.�

660-181-910.
�pszenica�ozima,�tel.�kom.�692-375-540.
�sprzedam�dynię�paszową,�tel.�kom.�

662-048-031.
�sprzedam�jęczmień�jary,�tel.�kom.�

600-608-287.
�sprzedam�pszenicę�ozimą,�tel.�kom.�

600-608-287.
�sprzedam�pszenicę�ozimą�Wilejka.�i�

rok�po�centrali,�tel.�kom.�609-241-555.
�żyto,�kukurydza,�owies,�mieszanka,�

pszenżyto,�pszenica,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

�sprzedam�zboże,�tel.�kom.�501-
630-255,�po�16.00.

�sprzedam�dynie�ozdobne,�tel.�kom.�
669-090-926.

�jęczmień,�owies,�tel.�kom.�
886-488-950.

hodowlane
�sprzedam�jałówkę�cielną�23.10.2019,�

tel.�kom.�518-360-010.
�sprzedam�10�prosiąt�i�maciorę,�tel.�

kom.�660-128-576.
�sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�

888-953-006.

�sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
662-142-726.

�sprzedam�krowę�i�jałówkę�wycielenie-�
4�październik,�tel.�kom.�691-753-439.

�sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�511-536-205.

�Dojenie�krów,�tel.�kom.�726-811-028.

�Byczek�i�jałówka,�tel.�kom.�
691-640-389.

�Byczek,�ok.�150�kg,�czarno-biały,�tel.�
kom.�691-610-713.

�sprzedam�ładną�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�783-066-397,�Dąbkowice�Dolne.

�sprzedam�jałoszkę�4�miesiące,�tel.�
kom.�514-514-734.

�jałówka�wysokocielna�z�obory�pod�
oceną,�wycielenie�8.11.2019�r.,�tel.�kom.�
668-814-105.

�cielaki�3-tygodniowe,�tel.�kom.�
728-894-563.

�sprzedam�jałówkę,�termin�-5.10.2019r,�
tel.�kom.�501-220-604.

�Byczki�do�dalszego�chowu,�tel.�kom.�
607-244-368.

�sprzedam�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�698-728-250.

�prosięta,�tel.�kom.�607-150-316.

�sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
725-402-590.

�sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
wycielenie�6.10.2019r�grzybów�Dolny�22,�
tel.�(24)�285-42-88.

�Warchlaki,�tel.�kom.�795-629-994.
�trzy�byczki�mięsne,�czarno-białe�i�

cieliczki,�tel.�kom.�600-193-311.

�sprzedam�2�jałówki,�wycielenie�
10.10.19,�tel.�kom.�721-296-923.

�sprzedam�byczka�simentala,�tel.�kom.�
510-158-246.

�jałówka�wysokocielna,�termin�22.10,�
tel.�kom.�503-696-557.

�sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin:�30.10.2019,�tel.�kom.�886-591-787.

�sprzedam�7�prosiąt,�400�zł,�goleńsko,�
tel.�kom.�782-233-997.

�sprzedam�byczka�czarno-białego�
(odchowany),�tel.�kom.�725-566-358.

�jałówka�termin�wycielenia�1.11.2019�
r.,�sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
601-962-832.

�sprzedam�jałówki�cielne�cB,�2�sztuki,�
wycielenie�15�października,�tel.�kom.�
663-491-136.

�jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
785-577-409.

�sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
503-784-574.

�jałówka�hf,�wycielenie:�30.09,�tel.�kom.�
515-837-676.

�sprzedam�krowę�z�trzecim�cielakiem,�
termin�6.10,�tel.�kom.�502-436-234.

�sprzedam�cieliczkę�i�byczka�130�kg,�tel.�
kom.�515-894-790.

�sprzedam�3�jałówki�wysokocielne,�tel.�
kom.�733-110-844.

�Byczki�4-tygodniowe,�
tel.�(46)�838-25-79.

�sprzedam�jałówkę�5�miesięcy�cielna,�
tel.�(24)�285-96-01.

�ogierek�wielkopolski�srokaty�16�
miesięcy,�tel.�kom.�509-459-028.

�Byczek�hf,�tel.�kom.�667-759-986.
�prosiaki�4�sztuki,�tel.�kom.�575-429-669.
�sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�

792-288-773.
�sprzedam�jałówki�hodowlane�cielne,�

tel.�kom.�889-722-699.

maszyny
�Kupię�kombajn�(Bolko,�anna,�Karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�kom.�
511-713-596.

�orkan,�zgrabiarka�5-gwiazdowa,�
schładzalnik�do�mleka�550�litrów�
alfalawal,�tel.�kom.�607-889-775.

�sprzedam�obciążnik�350�kg,�tel.�kom.�
530-342-110.

�rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�kom.�
514-518-658.

�sprzedam�siewnik�punktowy�
samobieżny�do�wysiewu�rzodkiewki,�tel.�
kom.�782-019-779.

�siewka�nawozowa�2-talerzowa�
amazone,�tel.�kom.�601-272-521.

�agregat�uprawowy,�5-metrowy�
Konskilde,�tel.�kom.�663-931-810.

�pług�Kverneland�zagonowy�i�obrotowy,�
tel.�kom.�601-272-521.

�przyczepa�18,�3-stronny�wywrot,�tel.�
kom.�601-272-521.

�Wały�posiewne,�zawieszane,�tel.�kom.�
601-272-521.

�Władimirec�t-25,�i�właściciel,�1900�mtg,�
stan�bdb,�tel.�kom.�693-207-144.

�sprzedam�siewnik,�zgrabiarkę,�tel.�kom.�
695-243-117.

�ursus�c-360�1977�rok;�ursus�
c-360/3p�1988�rok;�talerzówka�1986�rok;�
siewnik�„poznaniak”�2003�rok,�tel.�kom.�
504-890-095.

�sprzedam�kombajn�Karlik,�tel.�kom.�
888-114-186.

�Kombajn�anna,�Dmosin,�tel.�kom.�
663-722-485.

�zetor�7211,�1991�rok,�pług�-2�
grudziądz,�kultywator,�13�zębów,�kosiarka�
rotacyjna,Meduza”,�669-439-117.

�Maszyna�od�obcinania�cebuli,�
tel.�(24)�277-94-00.

�rozrzutnik�dwuosiowy,�tel.�kom.�
603-741-484.

�sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

�siewnik�poznaniak�2,7m�na�docisku�
sprężynowym,1988r,�stan�bdb,�tel.�kom.�
608-580-044.

�siewnik�poznaniak,�talerzówka,�
glebogryzarka,�agregat,�c-330,�c-360,�
przyczepa,�Karlik,�tel.�kom.�509-853-384.

�talerzówka�duża�na�kółkach,�rozrzutnik�
fortschritt�objętościowy,�tel.�kom.�
665-103-042.

�przyczepa�objętościowa�Krone�titan�
tandem,�siewnik�„poznaniak”,�cyklop�
2002�rok,�tel.�kom.�500-225-198.

�sprzedam�siewnik�poznaniak�2,7m,�
przyczepę�do�bel,�słomy,�siana,�tel.�kom.�
606-753-417.

�sprzedam�ursus�c-385,�tel.�kom.�
516-477-037.

�siewnik,�tel.�kom.�664-837-390.
�sprzedam�przyczepę�4�tony�wywrotka,�

tel.�kom.�721-105-235.
�rozrzutnik�1-osiowy,�agregat�brona�

2,10m,�tel.�kom.�693-286-129.
�sprzedam�2�przyczepy�1-osiowe�

wywrotki,�okolice�sannik,�tel.�kom.�
789-254-159.

�agregat�uprawowo-siewny�z�
hydropakiem,�tel.�kom.�605-884-584.

�pługi�obrotowe�resor,�Kverland�3,�
4-skibowe,�tel.�kom.�605-884-584.

�słoneczko�5-gwiazdowe,�śrutownik�na�
kamienie,�słoma�w�balotach,�tel.�kom.�
798-726-769.

�sprzedam�pszenicę�julius,�pszenżyto�
Meloman,�tel.�kom.�782-650-798.

�sprzedam�prasę�rolującą�sipma�
z279/1�farma,�1998�rok,�Meskorol�
przetrząsarko-zgrabiarka�2002�rok,�tel.�
kom.�667-349-210.

�Brona�talerzowa�z�wałem�packera;�
wałki�rozrzucające�rozrzutnika�fortschritt,�
tel.�kom.�692-146-594.

�sprzedam�kosiarkę�rotacyjną,�tel.�kom.�
604-866-936.

�pług�3-skibowy�(2+1),�tel.�kom.�
691-753-414.

�sprzedam�talerzówkę�2x8,�gruber�5�łap�
do�c-360,�pług�2-skibowy�po�renowacji,�
tel.�kom.�516-856-315.

�sprzedam�orkana,�jamno�85,�tel.�kom.�
607-809-288.

�zetor�7245,�1985r,�tel.�kom.�
696-886-742.

�sprzedam�ciągnik�samoróbkę�z�
silnikiem�30,�tel.�kom.�513-981-547.

�cyklop,�schładzalnik�do�mleka,�tel.�
kom.�880-438-146.

�sprzedam�kopaczkę�ciągnikową,�
sadzarkę�zgrabiarkę�4,�dmuchawę�do�
siana,�tel.�kom.�729-304-322.

�ciągnik�Władymirec�t25,�1977�rok,�tel.�
kom.�666-667-804.

�sprzedam�gniotownik�sipma�i�prasę�
kostkująca�sipma,�tel.�kom.�725-834-224.

�ciągnik�c-360/3p,�przetrząsaczo-
zgrabiarka�5,�tel.�kom.�510-514-012.

�ciągnik�changfa,�80�KM,�2008�rok,�tel.�
kom.�669-020-024.

�sprzedam�agregat�podorywkowy,�
szerokość�3m,�7łap�na�sprężynach,�mało�
używany,�tel.�kom.�608-022-269.

�Ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

�przyczepa�samozbierająca�do�siana-�
czeska�pionierka,�dwukółka�ciągnikowa,�
sadzarka�czeska�do�ziemniaków.

�sprzedam�siewnik�poznaniak�2,70m,�
tel.�kom.�798-826-705.

�sprzedam�cyklop�i�pług�4-skibowy�
standrol,�stan�bdb,�tel.�kom.�600-193-311.

�tur�dwusekcyjny,�tel.�kom.�515-236-142.

�Kombajn�Bizon�zo56,�tel.�kom.�
888-822-173.

�sprzedam�niską�dwukółkę�ciągnikową�
4,20x2,25,�tel.�kom.�727-538-966.

�chłodnia�do�mleka�430l,�rozrzutnik�
2-osiowy,�pług�4-skibowy�zagonowy,�tel.�
kom.�509-838-266.

�przyczepa�rolnicza�zarejestrowana�
3,5�tony,�kultywator�grudziądzki�2,10�
szerokość�nowe�zęby�i�wialnia�do�zboża,�
tel.�kom.�698-038-765.

�Dwukółka�ciągnikowa�165�na�300�cm�
po�cenie�złomu,�tel.�kom.�517-160-370.

�ciągnik�c-360,�gniotownik�do�zboża,�
tel.�kom.�512-279-318.

�pług�zagonowy�3+1�na�sprężynie,�tel.�
kom.�668-347-212.

�c-360,�wóz�konny,�tel.�kom.�
506-355-899.

�sprzedam�opryskiwacz,�tel.�kom.�
605-266-154.

�sprzedam�deszczownię�rurową,�beczki�
na�ogórki,�tel.�(42)�719-61-97.

�sortownik�do�ziemniaków�bębnowy,�
tel.�(42)�716-95-44.

�sprzedam�suszarnię�do�kukurydzy�na�
olej�opałowy,�tel.�kom.�696-463-410.

�sprzedam�ursus�c-360,�1982�rok,�tel.�
kom.�669-299-001.

�sprzedam�ciągnik�t-25�bez�
dokumentów,�1980�rok,�tel.�kom.�
506-731-625.

�ciągnik�ursus�c-330,�1983�rok,�
zarejestrowany,�stan�bdb,�cena�13500zł,�
tel.�kom.�732-701-203.

�prasa�kostka�sipma�z-224,�
brona�aktywna�3�metrowa,�tel.�kom.�
692-481-645.

�sprzedam�śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
509-499-907.

�Kabina�do�fergusona�lub�c-360,�tel.�
kom.�509-459-028.

�siewnik�poznaniak,�rozrzutnik,�tel.�kom.�
887-380-863.

�sadzarkę�i�kopaczkę�do�ziemniaków,�
tel.�kom.�501-923-115.

�ciągnik�t-25,�opryskiwacz�sadowniczy�
pilmet,�tel.�kom.�790-398-998.

�przyczepy�wywrotki:�D-55�6t,�pronar�6t,�
D-47,�inne�4t,�tel.�kom.�608-686-489.

�siewnik�konny�2m,�rozrzutnik�1-osiowy,�
lejek�do�nawozu,�tanio,�tel.�kom.�
608-686-489.

�siewnik�zbożowy�3�metry,�agregat�
uprawowy�3�metry,�tel.�kom.�880-090-717.

�sprzedam�agregat�uprawowy,�tel.�kom.�
880-762-565.

�sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
ładowacz,�cyklop,�tel.�kom.�602-628-670.

�rozrzutnik�fortschritt�joskin,�tel.�kom.�
506-115-015.

�Kultywator�2,5m,�zboże,�Klewków�30.

inne
�Wapno�nawozowe,�różne�rodzaje,�

różne�opakowania,�możliwy�transport.�
zabostów�Mały�34a,�tel.�kom.�
505-068-787.

�obornik,�tel.�kom.�603-243-414.
�sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�

665-287-647.
�Dojarka�przewodowa�alfa-Laval,�

zbiornik�na�mleko�z�odzyskiem�ciepła�
1.000�l,�tel.�kom.�793-594-338.

�obornik,�tel.�kom.�665-220-406.

�Basen�do�mleka�300�litrów,�tel.�kom.�
697-388-326.

�schładzalnik�do�mleka�520l,�1999�rok,�
tel.�kom.�691-610-713.

�Waga�do�ważenia�żywca,�tel.�kom.�
508-317-721.

�sprzedam�gnojowicę�od�krów�
zagęszczoną�obornikiem�(okolice�
Łowicza,�zduny)�z�dowozem�
beczkowozem�18�tys.litrów,�tel.�kom.�605-
938-319,�600-817-944.

�schładzalnik�mleka�525,�rozrzutnik�
obornika,�tel.�kom.�696-425-192.

rolnicze - usługi
�Białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.
�transport�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�

665-734-042.
�serwis�-�naprawy:�john�Deere,�New�

holland,�zetor,�Deutz-fahr,�Kubota,�tel.�
kom.�697-778-780.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�siew�zbóż�zestawem�uprawowo-
siewnym�talerzowym�pneumatycznym,�
głęboszowanie.�gruberowanie,�
talerzowanie,�orka�faktury�Vat,�tel.�kom.�
606-294-284.

�Koszenie�kukurydzy�na�ziarno�
kombajnem�claas,�przystawką�6-rzędową�
z�docinaczem,�tel.�kom.�661-624-916.

�Dojenie�krów,�tel.�kom.�726-811-028.
 Naprawa ciągników i maszyn 

rolniczych z dojazdem na miejsce, tel. 
kom. 782-273-568.

�Koszenie�kukurydzy�na�ziarno,�tel.�kom.�
721-737-343.

�zbiór�kukurydzy�na�ziarno�kombajnami�
New�holland,�tel.�kom.�695-052-735.

�usługi�rolnicze�talerzowanie,�orka,�
głęboszowanie,�siew�zboża,�tel.�kom.�
509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
�oddam�3�małe�kotki,�skaratki�54,�

tel.�(46)�838-35-42.

�Kózka�i�kozioł,�tel.�kom.�783-858-282,�
696-836-896.

�sprzedam�gołębie�różnej�rasy,�tel.�kom.�
721-557-754.

�sprzedam�kaczki,�tel.�kom.�
601-831-647.

�sprzedam�owczarki�niemieckie�
7-tygodniowe,�tel.�kom.�669-394-419.

�suczkę�ratlerkę�miniaturkę,�9�
tygodni,�pinczerek�10�miesięcy,�tel.�kom.�
512-624-763.

�oddam�kocięta,�tel.�kom.�880-233-777.

�ryby�do�stawu,�karp�kroczek,�
szczupak,�amur,�tel.�kom.�506-671-456.

�oddam�szczeniaki�kundelka,�tel.�kom.�
604-713-410.

�suczka�owczarka�niemieckiego,�
czarna,�tel.�kom.�515-132-167.

rEKLaMa
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Sport
Piłka nożna�|�relacja�z�meczu�pelikan�–�concordia

Efektowne przełamanie
PelIKaN ŁOwICZ  4�(2)
CONCORdIa  1�(0)

1:0�–�piotr�piekarski�(7),�2:0�–�Da-
mian�Warchoł�(33),�3:0�–�filip�Ko-
walczyk� (54),� 4:0� –� Damian� War-
choł� (59� –� karny),� 4:1� –� Konrad�
Wira�(81).
Pelikan: Maciej� humerski� –� Kac-
per� Kaczorowski� (83� Damian�
Kozieł),� grzegorz� Wawrzyński,�
Michał� żółtowski,� Maciej� Wyszo-
grodzki� –� piotr� piekarski,� patryk�
pomianowski�–�filip�Kowalczyk�(74�
Dawid� Kieplin),� Damian� Warchoł,�
Kamil�Woźniak�(68�Kuba�jóźwiak)�
–� Damian� szczepański� (65� Kry-
stian�Białas).
Concordia: paweł� Łakota� –� ra-
fał� Maciążek,� tomasz� szawara,�
Michał� Lewandowski,� radosław�
Bukacki,� paweł� pelc� (46� adam�
skierkowski),� Damian� Kozak� (57�
Konrad�Wira),�Dominik�pawłowski,�
sebastian�tomczuk�(46�radosław�
Lenart),�rafał�Lisiecki�(79�cyprian�
Maciejewski),�adam�Duda.
Sędziował: Krzysztof� Mandes�
(Warszawa).� Żółte kartki:� Dawid�
Kieplin� (1)� –� pelikan� oraz� paweł�
pelc� (3),� sebastian� tomczuk� (3),�
Damian� Kozak� (2),� Dominik� paw-
łowski� (3),� rafał� Maciążek� (4)� –�
wszyscy�concordia.

Nie mogli w dobrych humo-
rach do rywalizacji z Concordią 
Elbląg przystępować łowiczanie. 
Pelikan nie potrafił wygrać od 
trzech kolejek, a do tego tydzień 
wcześniej przegrał derby z Unią 
Skierniewice. Humorów nie mo-
gła poprawić nawet wygrana z Ju-
trzenką Drzewce. Choć efektow-
na – to była obowiązkiem. Do to 
nie zapominajmy, że podopieczni 
Dremliuka wciąż nie zanotowali 
wygranej na Starzyńskiego.

Szkoleniowiec Ptaków zdecy-
dował się na zmiany w stosunku 
do ostatniego meczu ligowego. 
Miejsce na środku obrony za-
miast Krystiana Stolarczyka zajął 
Michał Żółtowski, a na boku wo-
bec tego operował Maciej Wy-
szogrodzki. W środku pola zabra-
kło miejsca dla Krystiana Mycki.  
Od początku grał za to Piotr Pie-
karski, a partnerował mu lepiej 
operujący piłką Damian Warchoł. 
Wobec tego w ataku znalazło się 
miejsce dla Damiana Szczepań-
skiego. 

Zmiany były również na skrzy-
dłach, gdzie pojawili się Filip Ko-
walczyk i Kamil Woźniak. I nie 

przedłużając – zmiany okazały się 
trafione.

Chociaż wydawać się mogło, 
że łowiczan może czekać trud-
ny mecz. W końcu to Concordia 
przed tą rywalizacją była wyżej 
w tabeli, do tego elblążanie przy-
jeżdżali do grodu Pelikana pod-
budowani triumfem nad Świtem 
i wcześniejszą wygraną 8:1 w pu-
charze. Początek rzeczywiście 
wskazywał na to, że to goście chcą 
utrzymywać się przy piłce i nie 
boją się prowadzić gry. Ich zapę-
dy zostały jednak szybko ostudzo-
ne. Już w 7. minucie Piotr Piekar-
ski wykorzystał dziury w obronie 
i podholował piłkę w okolice pola 
karnego. Zszedł na lewą nogę i 
uderzył z około 20 metrów – Pa-
weł Łakota nie miał szans na obro-
nę precyzyjnego strzału.

Od tego momentu gra biało-
-zielonych zaczęła się zazębiać. 
Potrafili rywala skontrować, potra-
fili przeprowadzić atak pozycyjny, 
a także stałe fragmenty gry były 
zagrożeniem dla gości. W 15. mi-
nucie z rzutu rożnego dośrodko-
wał Wyszogrodzki, a główka Żół-
towskiego zatrzymała się dopiero 
na poprzeczce.

Pelikan grał cierpliwie i rozsąd-
nie. Niemal całkowicie zneutra-
lizował Concordię, która w ofen-
sywie nic nie potrafiła zdziałać. 
W ten sposób stwarzał sobie ko-

lejne sytuacje, ale przed przerwą 
udało się wykorzystać tylko jedną 
z nich. Po niewiele ponad półgo-
dzinie Filip Kowalczyk posłał pił-
kę z prawej strony w „szesnastkę” 
w kierunku Damiana Warchoła. 
Z pozoru mogło się wydawać, że 
napastnik Ptaków ma problemy z 
opanowaniem piłki, ale w prakty-
ce nic nie robił sobie z obecności 
obrońców i przy trzecim kontak-
cie z futbolówką uderzył precy-
zyjnie z powietrza przy samym 
słupku.

Gospodarze prowadzili jak naj-
bardziej zasłużenie. Goście raz 
zmusili do poważniejszej inter-
wencji Macieja Humerskiego, ale 
bramkarz Ptaków nie miał więk-
szego problemu z odbiciem strza-
łu Rafała Lisieckiego oddanego 
z ostrego kąta. Trener gości zare-
agował w przerwie logicznie do-
konując od razu dwóch zmian, ale 
to na niewiele się zdało.

Concordia próbował przejąć 
inicjatywę, zaatakować, a to ło-
wiczanie robili swoje. Nie minę-
ło dziesięć minut po wznowieniu 
gry, a było już 3:0. Akcję świet-
nym przechwytem zapoczątko-
wał Kamil Woźniak, który pognał 
lewą stroną i podał w pola karne. 
Największe pochwały za akcję na-
leżą się jednak Damianowi War-
chałowi, który stał tyłem do bram-
ki, był osaczony przez dwóch 

obrońców i leżąc już na murawie 
odegrał na prawo. Tutaj nadbiegał 
Filip Kowalczyk, który bez namy-
słu posłał piłkę obok bramkarza 
podwyższając prowadzenie.

Pięć minut później gospoda-
rze zadali rywalom kolejny cios. 
Szczepański dobrze podał na 
prawo do Kowalczyka, który zo-
stał sfaulowany w polu karnym. 
„Jedenastkę” pewnie wykorzy-
stał Damian Warchoł zdobywa-
jąc swoją dziesiątą bramkę w tym 
sezonie. Pomimo wysokiego pro-
wadzenie łowiczanie nie zwalnia-
li tempa. Concordia nadal miała 
niewiele do powiedzenia, a bli-
sko skompletowania hat-tricka był 
Warchoł, który kropnął z dystan-
su, ale tylko trafił w poprzeczkę.

W końcówce rozluźnił się Ma-
ciej Humerski. Bramkarz Pelikana 
zaliczył niepewne wyjście z bram-
ki przy rzucie rożnym, a skorzystał 
z tego Konrad Wira, który uderzył 
na pustą bramkę ustalając wynik 
rywalizacji na 4:1. Poza tą jedną 
sytuację łowiczanie udowodnili, 
że potrafią grać w piłkę. Pokazali, 
że nie mają problemów z docho-
dzeniem do sytuacji strzeleckich 
i wykorzystywaniem ich. Głów-
nym kłopotem pozostaje regu-
larność – biało-zieloni nie mogą 
utrzymać wysokiej formy w kilku 
następujących po sobie meczach z 
rzędu. mateusz Lis

Piłka nożna�|�puchar�polski

Niespodzianki nie było, 
awans odhaczony

Pucharowe zmagania w sezo-
nie 2019/2020 rozpoczęli w środę 
piłkarze Pelikana Łowicz. Biało-
-zieloni w środku tygodnia zmie-
rzyli się z grającą na co dzień  
w klasie okręgowej (szósty po-
ziomy rozgrywkowy) Jutrzenką 
Drzewce. 

W lidze piłkarze z Drzewiec 
spisują się naprawdę dobrze – na 
pięć meczów wygrali cztery i raz 
przegrali. Zmagania pucharowe 
nie były jednak dla nich zbyt wy-
magające. Poprzez walkower wy-
grali w pierwszej rundzie z Lak-
tozą Łyszkowice, następnie 2:0  
z rezerwami Unii Skierniewice,  
a w III rundzie znów poprzez wal-
kower wyeliminowali Wołuczę. 

Niezależnie od tego, jak dobrze 
piłkarze Jutrzenki graliby w lidze 
czy dotychczasowych meczach 
pucharu, to Pelikan był zdecydo-
wanym faworytem meczu i bia-
ło-zieloni nie mają prawa takich 
spotkań przegrywać. Przy całym 
szacunku dla rywala – czasem 
mecze sparingowe zapowiadają 
się na bardziej wyrównane i mogą 
budzić większe emocje. 

I zgodnie z oczekiwaniami na 
murawie niepodzielnie rządzili ło-
wiczanie. Trzeba jednak oddać, że 
Mykola Dremliuk nie zamieszał 
przesadnie ze składem i wystąpi-
ło wielu piłkarzy grających na co 
dzień w III lidze. W tym gronie 
wyróżniali się przede wszystkim 
bramkarz Patryk Orzeł, obrońca 
Damian Kozieł i napastnik Kry-
stian Białas.

Do przerwy łowiczanie prze-
ważali, ale można powiedzieć, że 

dla rywali byli jeszcze dość litości-
wi – tę odsłonę wygrali 3:0. 

Po zmianie stron Jutrzenka zo-
stała już rozstrzelana i rywaliza-
cja zakończyła się rezultatem 9:0. 
W drugiej połowie przypomniał  
o sobie Damian Szczepański 
(ostatnio dostawał mniej minut) 
i ustrzelił dublet. Pokazali się też 
młody Kuba Jóźwiak (w tym se-
zonie w III lidze jeszcze nie grał) 
i powracający po kontuzji Dawid 
Kieplin – obaj zdobyli po bramce.

Ćwierćfinał to etap, w którym 
do gry dołączyli trzecio– i czwar-
toligowcy. Wśród nich były rezer-
wy Pelikana, które mocno rozcza-
rowały i przegrały z liderem A 
klasy – GKS Bedlno 0:1. Mecz 
derbowy odbył się w Skierniewi-
cach, gdzie nie było jednak nie-
spodzianki i Unia wygrała z Wi-
dokiem Skierniewice 9:0.

mateusz Lis

�Jutrzenka Drzewce – Pelikan 
Łowicz 0:9� (0:3);� br.:� 0:1� –� filip�
Kowalczyk,�0:2�–�Michał�żółtowski,�
0:3�–�Damian�Warchoł,�0:4�–�piotr�
piekarski,� 0:5� –� Damian� szcze-
pańśki,�0:6�–�Damian�szczepański,�
0:7� –� Damian� Kozieł,� 0:8� –� Kuba�
jóźwiak,�0:9�–�Dawid�Kieplin.
Pelikan: patryk� orzeł� –� Damian�
Kozieł,� grzegorz� Wawrzyński� (65�
Krystian�Mycka),�Michał�żółtowski,�
Maciej�Wyszogrodzki�(46�Dominik�
głowiński)� –� filip� Kowalczyk,� pa-
tryk� pomianowski� (65� Kuba� jóź-
wiak),�piotr�piekarski,�Damian�War-
choł� (46� Damian� szczepański),�
Kamil�Woźniak�(46�Dawid�Kieplin)�
–�Krystian�Białas�(46�filip�Bućko).

Łowiczanie udowodnili, że�potrafią�grać�w�piłkę.�
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Piłka nożna |�Komplet�wyników�9.�kolejki�iii�ligi

Ostródzianie nie do zatrzymania
Nie do zatrzymania jest Sokół 

Ostróda. Faworyt do awansu w 
tym sezonie tylko dwukrotnie tra-
cił punkty, a na początek kolejki 
wygrał w Nowym Dworze Mazo-
wieckim ze Świtem, który do tej 
pory był na swoim obiekcie nie-
pokonany. 

Dość niespodziewanie kroku 
faworytowi może dotrzymać Le-
gia II, która ma trzy punkty mniej, 
ale do rozegrania jeszcze mecz 
zaległy. Najwięcej bramek padło  

w tej serii gier w Tomaszowie 
Mazowieckim. Lechia wygrała z 
Unią Skierniewice 5:3 i chociaż 
wynik wskazywałby na wyrówna-
ny bój, to zwycięstwo gospodarzy 
ani przez chwilę nie było zagrożo-
ne. mateusz Lis

�komplet wyników 9. kolejki iii 
ligi: świt�Nowy�Dwór�Mazowiecki�
–� sokół� ostróda� 0:1� (0:0);� znicz�
Biała� piska� –� polonia� Warszawa�
2:1� (1:0);� pogoń� grodzisk� Ma-

zowiecki� –� ursus� Warszawa� 1:0�
(0:0);� sokół� aleksandrów� Łódzki�
–�rKs�radomsko�1:0�(1:0);�olim-
pia�zambrów�–�Legia�ii�Warszawa�
1:3� (1:0);� Lechia� tomaszów� Ma-
zowiecki� –� unia� skierniewice� 5:3�
(3:0);�pelikan�Łowicz�–�concordia�
Elbląg� 4:1� (2:0);� Ks� Wasilków� –�
huragan� Morąg� 0:2� (0:1);� ruch�
Wysokie� Mazowiecki� –� Broń� ra-
dom�1:4�(1:2).

1.�sokół�ostróda� 9� 22� 18-9

2.�Legia�ii�Warszawa� 8� 19� 18-6

3.�sokół�aleksandrów�Łódzki� 9� 18� 19-12

4.�świt�Nowy�Dwór�Mazowiecki� 9� 17� 13-9

5.�huragan�Morąg� 9� 15� 15-10

6.�pelikan�Łowicz� 9� 14� 22-13

7.�znicz�Biała�piska� 9� 13� 13-12

8.�unia�skierniewice� 9� 13� 18-19

9.�Broń�radom� 8� 13� 13-11

10.�Lechia�tomaszów�Mazowiecki� 8� 12� 12-9

11.�concordia�Elbląg� 9� 12� 9-14

12.�polonia�Warszawa� 9� 11� 10-14

13.�ursus�Warszawa� 9� 9� 8-11

14.�olimpia�zambrów� 8� 8� 14-15

15.�ruch�Wysokie�Mazowieckie� 9� 7� 13-17

16.�rKs�radomsko� 9� 7� 11-15

17.�pogoń�grodzisk�Mazowieckie� 9� 6� 10-21

18.�Ks�Wasilków� 9� 3� 3-22

Piłka nożna�|�przed�10.�kolejką�iii�ligi

W oczekiwaniu  
na potknięcie lidera

Teoretycznie – w najbliższy 
weekend – najtrudniejsze zadanie 
będzie stało przed liderem. Sokół 
Ostróda na koniec soboty podej-
mie Pelikana Łowicz. Pozosta-
łe ekipy plasujące się za plecami 
ostródzian zagrają z rywalami zaj-
mującymi niższe pozycje w tabeli. 

Legia II podejmie przedostatnią 
Pogoń, Sokół Aleksandrów Łódz-
ki zagra w Radomiu z Bronią 
znajdującą się pod koniec pierw-
szej „dziesiątki”. Z kolei Świt uda 
się do Radomska, gdzie zmierzy 
się ze znajdującym się w strefie 

spadkowej RKS, a Huragan po-
dejmie Olimpię.  mateusz Lis

�10. kolejka iii ligi: polonia� War-
szawa�–�ruch�Wysokie�Maz.;�rKs�
radomsko� –� świt� Nowy� Dwór�
Maz.;� huragan� Morąg� –� olimpia�
zambrów;�ursus�Warszawa�–�znicz�
Biała�piska;�Sokół ostróda – Peli-
kan Łowicz / 28.09.2019, godz. 
18;�unia�skierniewice�–�concordia�
Elbląg;� Lechia� tomaszów� Maz.� –�
Ks�Wasilków;�Legia� ii�Warszawa�–�
pogoń�grodzisk�Maz.;�Broń�radom�
–�sokół�aleksandrów�Łódzki.
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kibice Ptaków mają nadzieję,�że�łowiczanie�utrzymają�formę�i�w�sobotę�
napsują�krwi�liderowi�iii�ligi.
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Lekka atletyka�|�XXXViii�Łowicki�półmaraton�jesieni�o�puchar�Burmistrza�Miasta�Łowicza

Łowicki Półmaraton przebiegł przez miasto 
Raz w roku Łowicz staje się 

stolicą biegania w regionie łódz-
kim. W niedzielę. 22 września, 
już po raz 38. ulicami naszego 
miasta pobiegli zawodnicy, którzy 
rywalizowali w ramach Łowickie-
go Półmaratonu Jesieni. Organi-
zatorzy czyli OSiR Łowicz mają 
już duże doświadczenie w prze-
prowadzeniu tej masowej impre-
zy, zatem po zawodach większość 
biegaczy chwaliła łowicki bieg 
i zapowiadała powrót za rok. 

do rekordu frekwencji 
trochę zabrakło 
W tamtym roku w Łowiczu 

była rekordowa edycja: 527 za-
wodników. W tym roku organiza-
torzy spodziewali się pobicia re-
kordu, bo na listach zgłoszonych 
było ponad 550. Jednak rekord 
nie został pobity. Na starcie Ło-
wickiego Półmaratonu, w niedzie-
lę, punktualnie o godzinie 11:15,  
ze stadionu im. 10 Pułku Piechoty 
na trasę biegu wyruszyło 489 bie-
gaczy. To i tak imponująca ilość, 
która świadczy o randze tych za-
wodów. 

dla biegaczy trochę  
z ciepło 
W tym roku pogoda do biega-

nia nie była najlepsza, choć wyda-
wało się, że nie ma upału. Jednak 
zawodnicy podkreślali, że w połu-
dnie w słońcu było już dużo ponad 
20 stopni, a to nie sprzyja szybkie-

mu bieganiu. Biegacze wolą tem-
peratura ok 15 stopni, która jest 
wymarzona do osiągania dobrych 
wyników. Najważniejsze jednak, 
że nie padał deszcz i nie było wia-
tru. 

Kenijczycy  
nie dali szans 
Atestowaną trasę 21,0975 km 

(cztery pętle ulicami miasta), bie-
gnącą prze Nowy Rynek, Błonie, 
Browarną, ulicę Zduńską, Stary 
Rynek. najszybciej pokonali Ke-
nijczycy, którzy zawsze są poza za-
sięgiem naszych reprezentantów. 
Bieg zwyciężył CHERUIOT LA-
BAN z czasem 01:06:51. Drugi na 
mecie był TANIU EVANS KIPN-
GETICHT z czasem 1:07,18. Ko-
lejne miejsca zajmowali Polacy, 
którzy mocno walczyli o 3. miej-
sce na podium. Ostatecznie trzeci 
do mety dobiegł Jan Wychowałek 

(Piotrków Trybunalski) z wyni-
kiem 1:13,27, czwarty był Krzysz-
tof Pietrzak (Koluszki, 1:14:05), 
piąty był Tomasz Blados (Warsza-
wa – 1:13,37), a tuż za nim dobiegł 
reprezentant naszego powiatu To-
masz Kunikowski (Placencja) 
z czasem 1:14,57. Tym samym To-
mek został najszybszym biega-
czem z Ziemi Łowickiej. 

wśród kobiet również 
najszybsze Kenijki 
W rywalizacji kobiet faworyt-

kami były Kenijki i to one były 
najszybsze. Wygrała CHRISTI-
NE MORAA z czasem 1:18, 52, 
druga na mecie z czasem 01:21:12 
zameldowała się KIMUTAI 
HELLEN. 

Na trzecim miejscu finiszowa-
ła Martyna Wychowałek (Zduń-
ska Wola) z wynikiem 1:22,46, 
czwarta była Barbara Szelset 

(Mysłowice – 1:29,56), a piąta 
była łowiczanka Urszula Przygo-
da (Just Hero Team) z super cza-
sem 1:31,32. 

Blisko 100 biegaczy  
z Ziemi Łowickiej 
W naszym półmaratonie licz-

nie wystartowali biegacze z Zie-
mi Łowickiej, którzy biegają już 
bardzo szybko. Niektórzy chcie-
li tu pobić rekordy, a niektórzy 
chcieli po prostu pokonać własne 
słabości i zaliczyć kolejną fajną 
biegową przygodę. W tym roku 
kilka osób złamało barierę 1:30, 
co wymaga wielu godzin trenin-
gów. 

Najszybszym biegaczem z po-
wiatu łowickiego został, podobnie 
jak rok temu, Tomasz Kunikow-
ski z Placencji (Akademiabiega-
cza.Pl S.L. Salos‐Wodna Łódź), 
który był 6. w klasyfikacji open i 

2. w kategorii M-30 z wynikiem 
1:14,57 min. Najszybszą zawod-
niczką w tej kategorii była Urszula 
Przygoda (Just Hero Team) z su-
per czasem 1:31,32. 

Swój rekord życiowy ustanowił 
Konrad Wolski (Zduny), który za-
jął 10. miejsce z czasem 1:19,34. 
Warto dodać, że Wolski tydzień 
wcześniej przebiegł maraton  
we Wrocławiu i złamał barierę 3 
godzin. 

Najszybszymi mieszkańcami 
Łowicza okazali się Artur Bla-
dowski (Seba Team) z wynikiem 
1:27,53 (29. miejsce), oraz wspo-
mniana wcześniej Urszula Przy-
goda. 

W gronie panów drugi z Ło-
wicza był Zbigniew Ambroziak 
(Seba Team – 1:30,37, 49. miej-
sce), a trzeci Łukasz Tomszkie-
wicz (Just Hero Team, 1:32,45, 
55. miejsce). 

W grupie łowiczanek drugie 
miejsce wybiegała Sylwia Am-
broziak (Seba Team, 1:40,47, 12. 
kobieta), a trzecia była Katarzyna 
Słoma (Fit and Jump) z czasem 
1:52, 47. 

dobra atmosfera
Na trasie łowickiego biegu 

była dobra atmosfera, a to dzię-
ki młodym kibicom z łowickich 
szkół, którzy swoimi okrzykami 
wspierali i dodawali przysłowio-
wych skrzydeł. Na trasie dopin-
gowali uczniowie z SP 1, SP 2, 
SP 4. O dobrą atmosferę zadbały 
też dziewczyny z ZSP nr 3, które 
wcieliły się w rolę cheerliderek. 
Tuż przed biegiem Aneta Walkie-
wicz przeprowadziła solidną roz-
grzewkę, która dodała energii za-
wodnikom.

Koszulka, medal  
i pakiet startowy 
Na mecie burmistrz Krzysztof 

Jan Kaliński wraz Barbarą Dymek 
wręczali biegaczom medale, które 
miały łowickie akcenty. Wszyscy 
uczestnicy otrzymali również pa-
miątkowe koszulki i pakiety star-
towe. Te elementy doceniają bie-
gacze, którzy wrócą do Łowicza 
za rok, a może już wcześniej, bo 
10 listopada odbędzie się Bieg 
Niepodległości na 10 km. zł

Szczegółowe wyniki bie-
gu dostępne są na stronie: 
http://sts-timing.pl

Piłka nożna |�skierniewicka�liga�okręgowa�młodzików�D1

Championsi-2007 zasiedli na fotelu lidera
Po 3. kolejce skierniewickiej 

ligi okręgowej młodzików D1 
drużyna trenera Konrada Ścibo-
ra awansowała na pierwsze miej-
sce w rozgrywkach, wygrywając 
z MGKS Białka Biała Rawska 4:1 
(1:0). MUKS Pelikan-2007 II Ło-
wicz nie ma natomiast powodów 
do zadowolenia, przegrywając  
z SKS Astra Zduny 2:5 (1:2).

Skrajnie różnie układają się 
losy łowickich zespołów w skier-
niewickiej lidze okręgowej. Po 
trzech kolejkach UKS AP Cham-
pions-2007 Łowicz zachowu-
je komplet punktów i najwięcej 
strzelonych goli, co daje mu pro-
wadzenie w rozgrywkach, zaś 
podopieczni trenera Przemysława 
Plichty nie dorobili się żadnego 
punktu i okupują ostatnie miejsce 
w tabeli.

W meczu z Białką, zawodni-
cy Akademii wykazali się bardzo 
dobrą grą, od początku przejmu-
jąc dowodzenie na boisku. Słab-
szą stroną była natomiast skutecz-
ność, bo cztery gole, które udało 
się zdobyć były namiastką odda-
nych strzałów na bramkę. Ważne 
jednak, że zwycięstwo jest zasłu-

żone, mimo straty jednej bram-
ki. Na listę strzelców dla Akade-
mii dwukrotnie wpisał się Michał 
Pawlina oraz Kacper Tomaszkie-
wicz i Maja Kubel.

– Podejmowaliśmy u siebie li-
dera po dwóch kolejkach, czy-
li drużynę Białka Biała Rawska. 
Można bardzo komplementować 
tę drużynę, widać rękę trenera Mi-
chała Filipczaka, który ją prowa-
dzi. W poprzedniej rundzie była 
to drużyna, która zajęła ostatnie 
miejsce w lidze. Teraz, po dwóch 
kolejkach, widać było u nich po-

prawę w wielu aspektach gry. W 
pierwszej połowie udało się nam 
zdominować grę. Zagraliśmy wy-
sokim pressingiem. Oddaliśmy 
sporo strzałów na bramkę, ale tak 
naprawdę strzeliliśmy tylko jed-
ną bramkę, więc na ilość stwo-
rzonych sytuacji, to można powie-
dzieć, że mało wykorzystaliśmy. 
W drugiej połowie dołożyliśmy 
trzy bramki, straciliśmy jedną, 
mieliśmy jeszcze trzy poprzeczki, 
z czego dwa razy trafił Kuba Ba-
rański, a raz Oliwier Pietrzak, tak 
że wynik spotkania mógł być tro-

chę wyższy. Ale jestem bardzo za-
dowolony z tego, że gra była bar-
dzo kombinacyjna, bardzo dużo 
urody miała szczególnie bramka 
Pawliny, gdzie po wymianie oko-
ło dziesięciu podań, zakończyli-
śmy akcję strzałem na bramkę zza 
pola karnego. Była to naprawdę 
świetna akcja i wielkie brawa dla  
chłopaków. Dlatego jestem z tego 
meczu bardzo zadowolony – opo-
wiedział AP, trener Ścibor.

Jeszcze do przerwy można było 
oczekiwać, że jednobramkową 
przewagę Astry można odrobić. 
Niestety druga odsłona rozwia-
ła te nadzieje. Błędy popełniane 
przez zawodników Pelikana po-
wodowały, że coraz bardziej od-
dalali się od remisu. Swoje okazje 
skutecznie wykorzystywali nato-
miast rywale, dzięki czemu zapra-
cowali na zwycięstwo.

– Byliśmy zespołem , któ-
ry miał optyczną przewagę na 
boisku. Niestety zbyt poważ-
ne indywidualne błędy technicz-
ne sprawiły, że przegraliśmy ten 
mecz. Przy wyniku 0:0 nie po-
trafimy trafić do pustej bramki.  
Astra prostymi środkami, poprzez 

długie podania, stwarzała sobie 
sytuacje bramkowe, które skutecz-
nie wykorzystała – skomentował 
trener drużyny Pelikana II, Plich-
ta.  Gogo

3. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików D1:

�ukS AP Champions-2007 Ło-
wicz – mGkS Białka Biała Raw-
ska 4:1 (1:0);� br.:�Michał�pawlina�
2�(15�i�39),�Kacper�tomaszkiewicz�
(33)�i�Maja�Kubel�(54)�–�(46).

�SkS Astra zduny – mukS Peli-

kan-2007 ii Łowicz 5:2�(2:1);�br.:�
Krystian�roliński�2�(11�i�15),�Mate-
usz�Błaszczyk�2�(32�i�39)�i�Marcel�
Wojda�(45)�–�Kamil�firak�(26)�i�Bar-
tłomiej�Wróbel�(54).

�GkS Bedlno – mLkS Widok ii 
Skierniewice 5:1

1. ukS AP Champions (2) 3 9 15-4

2.�gKs�Bedlno�(3) 3 9 8-2

3.�MgKs�Białka�Biała�rawska�(1) 3 6 13-6

4.�sKs�astra�zduny�(5) 3 3 9-12

5.�MLKs�Widok�ii�skierniewice�(4) 3 0 2-12

6. mukS Pelikan-2007 ii (6) 3 0 3-14

zespół trenera konrada Ścibora�z�dumą�prezentował�się�po�wygranym�
meczu�z�Białką. Wychodząc na boisko zawodnicy�pelikana-2007�ii�nie�wiedzieli,�

jak�potoczą�się�losy�meczu.�
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Burmistrz krzysztof kaliński (z prawej) pełnił�rolę�startera.
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Piłka nożna�|�ii�liga�woj.�młodzik�D1

Dwa remisy Pelikana 2007
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz 2007 zdobyli dwa punkty 
w dwóch meczach II ligi woje-
wódzkiej młodzik D2. Podopiecz-
ni trenera Michała Adamczyka 
zremisowali w zaległym meczu 
z RAP-em Radomsko 2:2 oraz  
w takim samym stosunku bram-
kowym z Orlikiem Ujazd. Oba 
mecze łowiczanie rozegrali na 
wyjazdach.

W Radomsku Pelikan szybko 
wyszedł na dwubramkowe prowa-
dzenie. Karol Cywiński, najsku-
teczniejszy gracz „Biało-Zielo-
nych”, pokonał bramkarza rywali 
w 1. i 4. minucie. W kolejnych to 
gospodarze zdobyli gole i Pelikan 
wracał z jednym punktem. 

W meczu z Orlikiem Ujazd 
gracze Pelikana mogą żałować 
wielu niewykorzystanych okazji 
do strzelenia gola. Dwa gole Cy-
wińskiego po raz kolejny dały tyl-
ko jedno „oczko” Pelikan zajmuje 
czwarte miejsce w tabeli ze stratą 
czterech punktów do lidera Górni-
ka Łęczyca.  ever

�zaległy mecz 5. kolejki ii liga 
wojewódzkiej młodzików D1: 
RAP Radomsko – mukS Peli-
kan-2007 Łowicz 2:2;� br.:� Karol�
cywiński�2�(1,�4)

�7. kolejka ii liga wojewódzkiej 
młodzików D1: orlik ujazd – 
mukS Pelikan-2007 Łowicz 2:2;�
br.:�Karol�cywiński�2�(8,�46)

Piłka nożna |�Liga�łódzka�orlik�E1�–�gr.�1

Pelikan 2009 wreszcie z wygraną
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2009 mają za sobą dwa 
kolejne mecze w rozgrywkach 
łódzkiej ligi Orlik E1. Zespół tre-
nera Macieja Grzegorego prze-
grał z Łódzką Akademią Futbo-
lu 8:11 oraz wygrał w zaległym 
meczu z MKS Diament Zduńska 
Wola 11:4.

W meczu z ŁAF łowiczanie 
mimo niezłej gry często „nadzie-
wali” się na kontrataki rywali. 
Przez 3/4 mecze wynik był spra-
wa otwartą, a obie drużyny raz  
za razem doprowadzały do wyrów-
nania stanu rywalizacji. Rywale  
z Łodzi w samej końcówce strze-
lili trzy gole i prowadzenia nie od-
dali już do końca meczu. 

W zaległym meczu z rywalami 
ze Zduńskiej Woli zespół Pelikana 

zagrał bardzo dobrze i zasłużenie 
pokonał rywali 11:4.  ever

�3. kolejka łódzkiej ligi orlik e1 
– grupa 1: mukS Pelikan-2009A 
Łowicz – Łódzka Akademia Fut-
bolu 8:11;� br.:� franciszek� uczci-
wek� (3),�fabian�chlebny�3� (4,�19,�
24),� gabriel� Majcher� (22),� Maciej�
Majchrzak� 2� (27,� 45),� Kryspin� ja-
giełło�(44)

�zaległy mecz 1. kolejki łódz-
kiej ligi orlik e1 – grupa 1: 
mukS Pelikan-2009A Łowicz 
– mkS Diament zduńska Wola 
11:4�br.:�Maciej�Majchrzak�4�(2,�18,�
29,�45),�fabian�chlebny�2�(23,�24),�
adrian�Koper�2�(27,�50),�Wojciech�
żyto� (10),� jakub� Dudziński� (13),�
franciszek�uczciwek�(57)

Drużyna Pelikana 2009�wygrała�z�MKs�Diament.
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Piłka nożna�|�Liga�żak�f1�i�żak�f2

Kolejne mecze najmłodszych
Kolejne mecze mają za sobą 

drużyny z Łowicza występujące  
w rozgrywkach skierniewickiej 
ligi Żak F1 oraz Żak F2. 

W lidze Żak F1 tym razem 
pauzowała drużyna Champions 
Łowicz, zaś drugi zespół UKS 
Soccer Kids Łowicz przegrał wy-
jazdowe starcie z Unią Skiernie-
wice 3:7. W spotkaniu do przerwy 
był remis, jednak w drugiej części 
gry lepiej spisali się gospodarze. 

– Mimo porażki jestem zado-
wolony z chłopaków. Graliśmy 
z dużym zaangażowaniem, ale po 
tym meczu chłopcy nie musieli 
schodzić z boiska ze spuszczoną 
głową – ocenił Filip Ziółkowski.

W rozgrywkach dla rocznika 
2012 w „hitowym” meczu Soc-
cer Kids pokonało na wyjeździe 
Widok Skierniewice aż 6:1. Ze-
spół z Łowicza od początku po-
kazał, że będzie bardzo trudnym 
rywalem dla gospodarzy zysku-

jąc od pierwszego gwizdka sporą 
przewagę. Zespół ze Skierniewic 
miał problemy z zatrzymaniem 
trio Krystian Chojnacki, Ksawier 
Kruk i Alan Lasota. Wydarze-
niem meczu był gol tego ostat-
niego, który pięknym strzałem 
w okienko bramki rywali nie dał 
szans bramkarzowi. 

– Było to bardzo dobre spo-
tkanie. Zagraliśmy ofensywnie  
z dużą pasją i miło oglądało się na-
sze akcje czy to zespołowe czy in-
dywidualne poszczególnych gra-
czy – dodał Ziółkowski.  ever

�3. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej Żak F1: unia – Soc-
cer kids-2011B Łowicz 7:3

�  2. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej Żak F2: Widok Skier-
niewice – ukS Soccer kids-
2012 1:6; br.:�Krystian�chojnacki�
2,�Ksawier�Kruk,�gabriel�stępniew-
ski,�alan�Lasota.

Piłka nożna |�50-Lecie�Dar�placencja

LKS Dar Placencja ma 50 lat
Niecodzienna impreza odby-

ła się przy wspaniałej słonecznej 
pogodzie w niedzielne popołu-
dnie 15 września na boisku w Pla-
cencji. Miejscowy klub obchodził 
50-lecie powstania.

Na początek przemówienie 
okolicznościowe wygłosił obec-
ny Prezes Klubu Dariusz Szyma-
nik. Wśród zaproszonych gości 
były władze i radni gminy Ło-
wicz, przedstawiciele Związku 
Piłki Nożnej, OZPN Skierniewi-
ce, Powiatowej Rady LZS, preze-
si okolicznych klubów piłkarskich 
i przede wszystkim byli działacze  
i zawodnicy klubu z Placencji. 

Oczywiście nie mogło zabrak-
nąć kibiców miejscowego klu-
bu, którzy przyszli uczcić ten ju-
bileusz i pokibicować piłkarzom  
„z brzuszkami” podczas 50-minu-
towego (na 50-lecie) meczu daw-
nych gwiazd klubu z obecną dru-
żyną seniorską. Mecz zakończył 
sie wynikiem 2:2, ale emocji nie 
brakowało (łącznie z rzutami kar-
nymi). 

W przerwie meczu odbył się 
konkurs rzutów karnych dla kibi-
ców 50+ a nagrodami były pięk-
ne pamiątkowe klubowe koszulki 
piłkarskie. Po meczu był piknik 
piłkarski dla wszystkich gości, za-
wodników i kibiców przy muzyce 
Dj Devs. 

Nieco historii
Klub powstał w 1969 roku. Jego 

pierwotna nazwa to LZS AMI-
GO Placencja. Nazwę wymyślił 
mieszkaniec Placencji Stanisław 
Wojtysiak. Pierwszym przewod-
niczącym, gdyż tak się kiedyś ta 
funkcja nazywała został Włady-
sław Zagawa, a pierwszym bram-
karzem był Henryk Orzechowski. 
Od 1974 roku funkcję przewodni-
czącego objął Tadeusz Wysocki. 

Lata 60. i 70. były to czasy, kie-
dy się grało mecze na wsiach na 
boiskach często nie wykoszonych, 
piaszczystych, nie równych, Trud-
no było także o stroje piłkarskie  
i buty piłkarskie. Piłki były jeszcze 

sznurowane i często po zrobieniu 
główki pozostawiały ślad na czo-
le. Siatki na bramki plecione były 
w klubie ze sznurka przez zawod-
ników. Na mecze jeździło się ro-
werami nawet kilkanaście kilo-
metrów. 

Od 1985 roku funkcję prezesa 
klubu pełnił Andrzej Kunikow-
ski. W tym okresie klub organi-
zował niemal co dwa tygodnie 
zabawy taneczne, z których do-
chód przeznaczany był na funk-
cjonowanie klubu. W latach 
1992-1994 funkcję prezesa pełnił 
Kazimierz Domińczak. Od 1994 
funkcję prezesa pełnił Artur Wy-
szogrodzki. 

Od 1999 r., kiedy to zmianie 
uległa nazwa klubu z LZS AMI-
GO na LKS DAR Placencja, do 
chwili obecnej prezesem klubu 
jest Dariusz Szymanik. 

Najwyższą klasą rozgrywkową 
w której grała drużyna żółto-czar-
nych była klasa okręgowa, kiedy 
to w 2017 r. DAR zdobył mistrzo-
stwo skierniewickiej klasy A. 

W okresie 50-lecia przewinę-
ło się przez klub setki zawodni-
ków, a drużyny klubu rozegra-
ły około półtora tysiąca meczów. 
Wielokrotnie drużyna zdobywała 
Puchar Wójta w piłce nożnej se-
niorów, podobnie też było w tym 
roku. 

Byli już zawodnicy Tomasz 
Kunikowski i Dariusz Podrażka, 
po zakończeniu kariery piłkarskiej 
osiągają sukcesy w biegach dłu-
godystansowych, półmaratonach, 
maratonach. Ciekawostką jest to, 
że na boisku w Placencji trenował 
indywidualnie, gdy przyjeżdżał  
z Lipska do Łowicza na urlop, 
obecny zawodnik extraklasowego 
Śląsk Wrocław Przemek Płacheta. 

Z boiska, potocznie zwane-
go kartofliskiem, bez zaplecza,  
w Placencji jest dziś malowniczo 
położony obiekt – „stadion leśny” 
z zapleczem socjalno-sanitarnym, 
widownią i ogrodzeniem oraz do-
brą drogą dojazdową.  Fischer

trójka najlepiej strzelających rzuty karne nagrodzona�przez�prezesa�
Dariusza�szymanika.
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Dart�|�3.�turniej�XXi�edycji�oMŁ

Sylwek Grzanka znów górą
20 września frekwencja pod-

czas 3. turnieju XXI edycji Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w dar-
cie 501 d.o. dopisała. W zawodach 
wystartowało dziewięciu zawod-
ników, dzięki czemu grali w syste-
mie „do dwóch przegranych”. 

Można chyba uznać, że Sylwe-
ster Grzanka, który w poprzed-
nich edycjach był liderem roz-
grywek, do czasu kontuzji ręki, 
wrócił już do formy, gdyż po raz 
kolejny zakończył turniej na pozy-
cji pierwszej, dopisując do swojej 
puli 20 punktów, przejmując fotel 
lidera w swoje posiadanie.

Podczas piątkowego wieczoru 
dokonano również podsumowa-
nia poprzedniego sezonu rozgry-
wek, który nie odbył się zgodnie 
z terminarzem z powodu za-
mknięcia lokalu. Zwycięzcą został 
Jacek Kocus, który zdobył najwię-
cej punktów. Wszyscy zawodnicy 
otrzymali pamiątkowe puchary  
i nagrody.

Czwarta kolejka darta odbę-
dzie się, tak jak zawsze, w piątek o 
godz. 19.00 w Restauracji Kurs na 
PRL w Łowiczu, na którą mogą 
przyjść wszyscy zainteresowani.

Gogo
Wszyscy zawodnicy sezonu 2018/19�otrzymali�pamiątkowe�puchary��
i�nagrody.�
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PRoGNozA PoGoDy�|�26.09.2019�–�2.10.2019

SytuACJA SyNoPtyCzNA: 
pogodę�kształtuje�niż.�Napływa�wilgotna,�
ale�ciepła�masa�powietrza�polarno-morskiego.

CzWARtek – Piątek:
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,��
przelotne�opady�deszczu.�Widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.�Wiatr�
południowo-zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,��
3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�+�18�st.�c��
w�czwartek�do�+�21�st.�c�w�piątek.��
temp.�min�w�nocy:�+�11�st.�c�do�+�8�st.�c.

SoBotA – NieDzieLA:
pogodnie,�zachmurzenie�umiarkowane,�lokalnie�
możliwy�przelotny�deszcz,�ciepło.�Widzialność�
dobra,�w�czasie�opadów�umiarkowana.��
Wiatr�południowo-zachodni,�słaby�do�
umiarkowanego,�3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�
+�20�st.�c�w�sobotę�do�+�18�st.�c�w�niedzielę.�
temp.�min�w�nocy:�+�11�st.�c�do�+�8�st.�c.

PoNieDziAŁek – WtoRek – ŚRoDA:
pogodnie,�zachmurzenie�umiarkowane,�lokalnie�
możliwy�przelotny�deszcz,�ciepło.��
Widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�Wiatr�południowo-zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�19�st.�c�do�+�21�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�10�st.�c�do�+�8�st.�c.

Biuro�MEtEoroLogiczNE�cuMuLus

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA: 
pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.
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Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
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tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
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99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�
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Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska
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paweł�a.�Doliński�(sport)
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nadesłanych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,��
dodawania�śródtytułów.�
Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:�(46�837-37-51,��
46�830-34-08),�e-mailem�(reklama@lowiczanin.info)�
lub�osobiście�w�biurze�ogłoszeń,�ul.�pijarska�3a,��
w�pon.,�wt.�i�pt.�w�godz.�7.30-18.00,��
śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�24,�a�także�przez�www.lowiczanin.info
Skład tekstu�własny.�

Druk: sErEgNi�priNtiNg�group�sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�rzymska�18a.
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Piłka nożna�|�skierniewicka�Kl.�okręgowa

Zryw wiceliderem
Świetnie w sezonie 2019/2020 

spisują się podopieczni trenera 
Macieja Grzegorego ze Zrywu 
Wygoda. Zryw po siedmiu ro-
zegranych kolejkach ma na swo-
im koncie 19 punktów i traci dwa 
„oczka” do lidera z Wołuczy. 

Drużyna z Wygody tym razem 
pewnie pokonała w wyjazdowym 
meczu Pogoń Godzianów aż 6:1. 
Hattrickiem w tym meczu popisał 
się Mateusz Krysiak.

Dużo powodów do zadowole-
nia mieli gracze trenera Jakuba Ję-
drachowicza z Pogoni Bełchów. 
Pogoń wyszła na prowadzenie  
w 34. minucie po golu Pawła 
Osóbki, ale w 68. minucie rywa-
le doprowadzili do remisu. Pogoń 
grała jednak do końca i za sprawą 
Dawida Matyjasa w doliczonym 
czasie gry dopięła swego i strzeliła 
gola na wagę kompletu punktów. 

W bezpośrednim meczu po-
między drużynami z powiatu ło-
wickiego Victoria Bielawy sensa-
cyjnie wygrała z Olimpią Chąśno 
aż 4:1. Dla drużyny z Bielaw była 
to pierwsza wygrana w tym sezo-
nie.  ever

7. kolejka skierniewickiej kla-
sy okręgowej: Pogoń Bełchów 

– GLkS RzD Żelazna 2:1;� br.:�
paweł� osóbka� (34),� Dawid� Maty-
jas� (90)� –� artur� stankiewicz� (68);�
Pogoń Godzianów – zryw Wy-
goda 1:6; br.:� tomasz� Mozga�
(72)� –� Mateusz� Krysiak� 3� (14,� 31,�
64)� Wojciech� guzek� (64),� Michał�
fabijański� 2� (85,� 87);� Victoria 
Bielawy – olimpia Chąśno 4:1; 
Jutrzenka Drzewce – olympic 
Słupia 4:3; Juvenia Wysokieni-
ce – manchatan Nowy kawę-
czyn 3:2; orlęta Cielądz – Wi-
dok Skierniewice 1:1; olimpia 
Jeżów – unia ii Skierniewice 
3:4; macovia maków – GLkS 
Wołucza 0:1.

1.�gLKs�Wołucza 7 21 16-4

2.�zryw�Wygoda 7 19 29-10

3.�Manchatan�Nowy�Kawęczyn 7 15 22-7

4.�jutrzenka�Drzewce 6 15 20-11

5.�orlęta�cielądz 7 13 22-10

6.�olimpia�chąśno 7 12 18-12

7.�juvenia�Wysokienice� 7 11 16-12

8.�gLKs�rzD�żelazna 7 9 10-13

9.�unia�ii�skierniewice 7 9 18-23

10.�olympic�słupia� 7 8 19-15

11.�Widok�skierniewice� 7 6 8-13

12.�pogoń�Bełchów 7 6 6-26

13.�olimpia�jeżów 7 4 11-19

14.�Macovia�Maków 6 4 8-21

15.�Victoria�Bielawy 7 3 9-21

16.�pogoń�godzianów� 7 3 6-21

Piłka nożna |�Liga�okręgowa�orlik�E1

Łowiczanie bez wygranej
Kolejne mecze w rozgrywkach 

ligi okręgowej Orlik E1 (rocznik 
2009) mają drużyny UKS Soccer 
Kids 2010, UKS AP Champions 
i MUKS Pelikan Łowicz. Nieste-
ty w tej kolejce żadna z łowickich 
drużyn nie cieszyła się z wygranej. 

Najbliższej zwycięstwa byli 
podopieczni trenera Sebastiana 
Sumińskiego z Pelikana 2009 II. 
Pelikan co prawda przegrywał do 
przerwy w wyjazdowym meczu 
z Muskadorem Wola Pękoszew-
ska już 0:3, ale po przerwie czte-
ry gole Mateusza Staszewskiego 
dały nadzieję na wygraną. Osta-
tecznie mecz zakończył się remi-
sem 4:4.

W meczu pomiędzy „Cham-
pionsami” z Łowicza i Rawy Ma-
zowieckiej lepsi okazali się goście 
z Rawy Mazowieckiej pokonując 

drużynę trenera Konrada Ścibora 
5:1. Jedynego gola dla łowickiej 
drużyny strzeliła Maja Kubel. 

Gracze trenera Macieja Grze-
gorego z UKS Soccer Kids 2010 
przegrali ze starszymi kolegami  
z Widoku II Skierniewice w sto-
sunku 5:16. Soccer Kids walczy-
ło, ale w wielu pojedynkach więk-
si i silniejsi rywale pokazywali się 
z lepszej strony.  ever

�3. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej orlik e1:� ukS Soc-
cer kids-2010 Łowicz – Widok 
ii Skierniewice 5:16; ukS AP 
Champions Łowicz – ukS AP 
Champions Rawa mazowiecka 
1:5,� br.:� Maja� Kubel; muskador 
Wola Pękoszewska – mukS Pe-
likan ii Łowicz 4:4,� br.:� Mateusz�
staszewski�4

Przewaga fizyczna Widoku�w�starciu�z�soccer�Kids�była�widoczna.
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Piłka nożna�|�ii�liga�wojewódzka�trampkarz�c2�/�Liga�okręgowa�trampkarz�c2

Pelikan 2006 w grze
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz 2006 rozegrali kolejne dwa 
mecze w lidze wojewódzkiej oraz  
w lidze okręgowej. W meczu  
II ligi wojewódzkiej łowiczanie 
podzielili się punktami z Sokołem 
Aleksandrów Łódzki, zaś w me-
czu ligi okręgowej pewnie poko-
nali Unię Skierniewice 6:1.

W spotkaniu z Sokołem mimo, 
że Pelikan gola na 2:2 strzelił  
w 75. minucie, to można żałować 
tego remisu. Pelikan 2006 miał 
wiele dogodnych okazji i gdyby 
była lepsza skuteczność łowicza-
nie wygraliby to spotkanie. 

– Dobry wyrównany mecz.  
W drugiej połowie zagraliśmy 
zdecydowanie lepiej i stworzyli-
śmy sobie wiele okazji do strze-
lenia bramki, ale niestety byliśmy 
bardzo nieskuteczni. W ostatnich 
minutach mieliśmy sytuację sam 
na sam z bramkarzem, ale tego 
również nie wykorzystaliśmy. 
Szkoda, bo ten mecz był do wy-
grania – podsumował trener Ry-
chlewski.

W meczu ligi okręgowej drugi 
zespół Pelikana nie dał szans Unii 
Skierniewice, zwyciężając różnicą 
aż pięciu goli. – Pierwszą połowę 
chłopaki zdominowali. W środku 
pola dobrze grą kierował Henryk 

Kucharski. Razi nieskuteczność, 
do przerwy powinniśmy prowa-
dzić kilkoma golami. Po przerwie 
spuściliśmy trochę z tonu, do gło-
su częściej dochodziła Unia, choć 
i my stworzyliśmy znowu kil-
ka sytuacji. W grze obronnej, jak 
i ofensywnej wyróżniał się Oli-
wier Boczkowski. Strzelec dwóch 
ładnych bramek – podsumował 
trener Plichta.  ever

�7. kolejka ii liga wojewódzkiej 
trampkarzy C2: mukS Peli-

kan-2006 – tS Sokół Aleksan-
drów Łódzki 2:2�(1:2);�br.:�Dawid�
jagóra�(22)�i�jan�pietrzak�(75)
Pelikan-2006: jakub� gąsecki� –�
oliwier�Boczkowski,�adrian�Krako-
wiak,�Bartosz�skonieczny,�szymon�
Kosmowski� –� Maksymilian� czecz-
ko,� jakub� rychlewski,� szymon�
Lasota,� jakub� stasiak� –� Dawid�
jagóra,� jan� pietrzak.� Na� zmiany�
wchodzili:� szymon� Mostowski� –�
Wojciech� Białas,� Dawid� przybysz,�
Bartosz�plichta,�Kacper�adamczyk�
i�szymon�ambroziak.

1.�MuKs�pelikan-2006�Łowicz�(1) 7 16 38-7

2.�ts�sokół�aleksandrów�Łódzki�(2) 7 15 22-8

3.�Ks�sport�perfect�Łódź�(4) 6 10 16-8

4.�MKp�Boruta�zgierz�(3) 5 7 11-12

5.�MguKs�pogoń�zduńska�Wola�(5) 5 6 10-26

6.�LKs�ceramika�opoczno�(8) 7 6 14-33

7.�ap�uKs�Mazovia�(6) 5 4 11-14

8.�rap�radomsko�(7) 6 4 8-22

�3. kolejki skierniewickiej ligi 
okręgowej trampkarzy C2: 
mukS Pelikan-2006 ii Łowicz 
– unia Skierniewice Sp. zoo 6:1�
(3:0);�br.:�Dawid�jagóra�2�(5�i�70),�
Wojciech� Białas� (12),� jakub� tar-
kowski�(29)�i�oliwier�Boczkowski�2�
(42�i�60)�–�(45).
Pelikan-2006 ii:� jakub� gąsecki�
–�oliwier�Boczkowski,�jakub�ryfa,�
Kacper� Woźniak,� jakub� tarkow-
ski�–�Nikodem�Kosmowski,�Dawid�
przybysz� –� henryk� Kucharski,�
Wojciech� Białas,� Kacper� adam-
czyk� –� Dawid� jagóra.� Na� zmiany�
wchodzili:� szymon� Mostowski� –�
Dawid� plichta,� patryk� romsicki�
i�stanisław�uczciwek.

tabela:
1.�rKs�Mazovia�rawa�Maz.�(1)� 2� 6� 21-0

2. mukS Pelikan-2006 ii (2) 2 6 13-2

3.�gKs�olimpia�chąśno�(4)� 3� 6� 8-12

4.�Ks�jutrzenka�Drzewce�(3)� 2� 0� 2-14

5.�unia�skierniewice�sp.�zoo�(5)� 3� 0� 4-20

Henryk kucharski (z prawej) cieszył się z�kolegami�z�wygranej.
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Piłka nożna |�i�liga�wojewódzka�juniorów�młodszych�B1

Przełamanie Pelikana 2003
Gracze KS Pelikan Łowicz wy-

stępujący w I lidze wojewódzkiej 
juniorów młodszych B1 wygrali 
z UKS SMS II Łódź 5:2. Łowi-
czanie po dobrym meczu zgarnę-
li komplet punktów i wyprzedzili 
swoich rywali w tabeli.

– Wreszcie zwycięstwo i to bar-
dzo cieszy, a do tego zwycięstwo 
po dobrej grze. Dzisiaj zagrali-
śmy chyba najlepszy w tej lidze 
mecz. A gdybyśmy wykorzystali 
wszystkie sytuacje, które stworzy-
liśmy, to mogliśmy wygrać dużo 
więcej. Fajnie to dzisiaj wygląda-
ło chociażby z tego względu, że 

było widać charakter zespołu. Je-
den za drugiego walczył i chcie-
li osiągnąć dzisiaj to zwycięstwo. 
Jak byśmy tak grali w poprzed-
nich meczach, to byśmy mieli 
dzisiaj więcej punktów. Oczywi-
ście wkradło się kilka delikatnych 
błędów w obronie, ale nie można 
ich uniknąć, więc są to błędy, któ-
re wchodzą w grę. Bardzo pozy-
tywne jest to, że dzisiaj każda na-
sza akcja ofensywna miała jakiś 
pomysł, że widać było chęć do 
strzelenia bramek i to było bardzo 
cenne. Jestem bardzo zadowolony 
z mojego zespołu, serdecznie gra-

tuluję im zaangażowania, walki  
i zwycięstwa. Szukamy następ-
nych punktów w meczu z Nie-
wiadowem, a nie ukrywam, że bę-
dziemy w nim faworytem – mówił 
trener Kutkowski.  ever

7. kolejka i liga wojewódzkiej ju-
niorów młodszych B1:

�kS Pelikan-2003/04 Łowicz 
– ukS SmS ii Łódź 5:2�(1:0);�br.:�
Kacper� olak� (14� wolny),� Marcel�
frątczak� (58),� Marcel� Wnuk� (68)�
i� Krystian� Kruk� 2� (82� i� 90+4)� –� 2�
(55�i�75).
Pelikan-2003/04: Mikołaj� pie-

trzak� (90�Kacper�olesiński)�–�Do-
minik� Wróbel� (46� jonatan� polito-
wicz),� piotr� strycharski,� Bartosz�
Wojciechowski,�Krzysztof�Kłos�(73�
Bartosz�tomaszkiewicz)�–�Kacper�
olak,� paweł� graczyk� (70� Kacper�
stępień)�–�Mateusz�Motyl�(46�Kry-
stian� Kruk),� Bartosz� Wudkiewicz�
(65� Mateusz� Kołaczyk),� Marcel�
Wnuk� –� Marcel� frątczak� (88� fa-
bian�pliszka).

1.�gKs�Bełchatów�sa�(1)� 7� 21� 29-4

2.�Widzew�Łódź�sa�(2)� 7� 16� 26-8

3.�ŁKs�Łódź�sa�(3)� 7� 15� 18-7

4.�aKs�sMs�ii�Łódź�(4)� 7� 12� 8-19

5.�Ks�ceramika�opoczno�(6)� 7�� 7� 12-22

6. kS Pelikan-2003/04 (7) 7  6 15-26

7.�uKs�sMs�ii�Łódź�(5)� 7�� 6� 19-15

8.�MuKs�stal�Niewiadów�(8)� 7�� 0� 2-28

Piłka nożna |�Liga�okręgowa�młodzik�D2

Raz na wozie raz pod wozem
MUKS Pelikan Łowicz z rocz-

nika 2008 zagrał dwa mecze li-
gowe. Pierwszy zespół uległ  
w Skierniewicach tamtejszemu 
Widokowi 1:4, zaś druga druży-
na Pelikana wygrała z Mazovią 
II Rawa Mazowiecka w wyjazdo-
wym meczu 2:0.

Łowiczanie w meczu z Wido-
kiem jedynego gola strzelili po sa-
mobójczym trafieniu rywala. 

– W meczu w Skierniewicach 
mieliśmy obiecujące pierwsze  
20 minut, gdzie bardzo dobrze 
operowaliśmy piłka, mieliśmy 
swoje sytuacje, ale ich nie wyko-
rzystaliśmy. Później przyszło kilka 

minut słabszej gry, straciliśmy dwa 
gole po stałych fragmentach gry.  
W drugiej połowie gra była bar-
dziej rwana, zmniejszyliśmy 
dystans strzelając gola, ale za-
brakło nam dobrych decyzji  
w wielu akcjach. Rywale strzeli-
li w końcówce jeszcze dwa gole,  
oba tak naprawdę po zamiesza-
niach w polu karnym. Ten mecz 
pokazał jakie mamy braki i bę-
dziemy pracować nad tymi ele-
mentami. Jestem zadowolony  
z tego, że zawodnicy nawet przy 
pressingu rywali starali się realizo-
wać nasz pomysł na grę – ocenił 
trener Dawid Sut.

Dużo lepiej poszło drugiej 
drużynie Pelikana, która po go-
lach Szymona Kucharka i Jakuba 
Bryka wygrała 2:0. – Praktycznie 
przez cały mecz kontrolowaliśmy 
przebieg spotkania, rywal starał 
się od czasu do czasu zagrozić 
naszemu bramkarzowi, ale prak-
tycznie wszystkie ich zapędy były 
szybko neutralizowane przez parę 
stoperów, którzy zagrali w tym 
meczem na bardzo wysokim po-
ziomie. Wynik niestety tylko 2:0, 
brakowało podejmowania szyb-
kich i trafnych decyzji pod bram-
ką rywala. Zawodnicy starali się 
realizować ustalone schematy, 

po niektórych akcjach ręce same 
składały się do oklasków. Widać 
było, ze to dopiero nasz pierwszy 
mecz i niekiedy brakowało czu-
cia meczowego – dodał trener Da-
mian Kozieł.  ever

7. kolejka skierniewickiej ligi 
okr. młodzików młodszych D2 – 
grupa 11: 

�Widok Skierniewice – mukS 
Pelikan-2008 A Łowicz 4:1;� sa-
mobójcza�(38)

1. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików młod-
szych D2 – grupa 12:

�  mazovia ii Rawa mazowiecka 
– mukS Pelikan-2008 B Łowicz 
0:2;�szymon�Kucharek�(25),�jakub�
Bryk�(29)
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Sport
ŁoWiCki 
iNFoRmAtoR 
SPoRtoWy 

Łowicki Półmaraton 
Jesieni zdominowany
przez kenijczyków. str. 29

efektowne przełamanie
– Biało-zieloni wygrali
mecz u siebie. str. 28

koszykówka�|�turniej�w�ożarowie�Mazowieckim�

Księżak wygrał turniej Mazovia Cup 
Bardzo dobrze zaprezentowa-

li się w kolejnym sprawdzianie 
formy w ramach przygotowań do 
pierwszoligowego sezonu koszy-
karze łowickiego Księżak Łowicz. 

W miniony weekend nasi za-
wodnicy zagrali w Ożarowie Ma-
zowieckim, gdzie odbywał Tur-
niej MAZOVIA CUP 2019” 
o Puchar Burmistrza Ożarowa 
Mazowieckiego, który organizo-
wał Warszawski Okręgowy Zwią-
zek Koszykówki Województwa 
Mazowieckiego. Księżacy w pół-
fi nale pokonali Dziki Warsza-
wa 87:78, a w meczu fi nałowym 
wygrali z ekipą Elektrobud-Inve-
stment ZB Pruszków 79:68. Cie-
szy dobra forma ekipy trenera Mi-
chała Spychały, bo już w tę sobotę 
nasz team zainauguruje I ligę me-
czem w Łowiczu, a rywalem bę-
dzie PTG Rawlplug Sokół Łańcut. 

W meczu półfi nałowym łowi-
czanie dobrze weszli w spotkanie 
i po pierwszej kwarcie prowadzili 
z drugoligowymi Dzikami 31:21. 
Do końcowej syreny warszawiacy 
walczyli ambitnie, ale to Księżak 
cieszył się z wygranej 87:78. 

– To może nie był najlep-
szy mecz w naszym wykonaniu, 
ale cieszy zwycięstwo. Dziki to 
zespół drugiej ligi, ale z poten-
cjałem pierwszoligowym i w tym 

sezonie będą się liczyć w walce 
o zaplecze ekstraklasy. Momen-
tami brakowało nam skuteczności
i było jeszcze sporo błędów 
w obronie, ale wygraliśmy – ko-
mentował trener Spychała. 

Mecz fi nałowy turnieju był 
bardzo wyrównany, a o wygranej 
ponownie zadecydowała mocna 
pierwsza kwarta, którą Księżacy 
wygrali 25:12. Rywale próbowa-
li odrabiać straty, ale nasi koszy-
karze zagrali dobrze w obronie 
i wygrali mecz 79:68, kontrolując 
przewagę. 

– W fi nale szybko uzyskaliśmy 
przewagę 10 oczek i potem cały 
czas ją utrzymywaliśmy. Widać 
było trochę zmęczenie, bo grali-
śmy dzień po dniu. Już było lepiej 
w obronie, ale cały czas mamy 
nad czym pracować – dodał szko-
leniowiec Księżaka. 

– Rywale sparingowi nie mieli 
tak dużego potencjału jak nasi ry-
wale w nadchodzących ligowych 
meczach, ale wygrane cieszą
i budują zespół. Wiemy, że jest 
sporo rzeczy do poprawy i bę-
dziemy nad tym pracować. Li-
gowe pojedynki będą na pewno 
wyglądać inaczej. Przed każdym 
meczem zbieramy informację 
o rywalu i przygotowujemy się 
taktycznie pod konkretne ekipy. 

W sparingach tego nie ma – doda-
je Spychała. 

Teraz kibice czekają już na in-
augurację I ligi w Łowiczu, któ-
ra zaplanowana jest na sobotę, 
28 września, na godzinę 18:30 
w hali OSiR nr 1.  zł

�  kS księżak Łowicz – Dziki 
Warszawa 87:78 (31:21,� 19:25,�

18:20,� 19:12).� księżak: piotr� ro-
bak� 21� (3×3),� Łukasz� ratajczak�
19� (10� zb),� Mikołaj� stopierzyński�
14,�Mikołaj�grod�12�(12zb),�Michał�
samsonowicz�12�(1×3),�arkadiusz�
Kobus� 6� (1×3),� Michał� świderski�
2,�Mikołaj�czyż�1�oraz�przemysław�
tradecki�0�(6�as).
mecz fi nałowy: 

�kS księżak Łowicz – elektro-

bud-investment zB Pruszków 
79:68 (25:12,�15:18,�21:16,�18:22)
księżak: arkadiusz� Kobus� 12�
(2×3),�Łukasz�ratajczak�11�(8�zb),�
Mikołaj� grod� 11� (7� zb),� przemy-
sław� tradecki� 11� (7� zb),� Mikołaj�
stopierzyński� 11� (1×3),� Michał�
samsonowicz� 11� (1×3),� piotr� ro-
bak� 10,� Mikołaj� czyż� 2� oraz� Mi-
chał�świderski.

koszykówka�|�zapowiedź�1.�kolejki�i�ligi�

Rawlplug Sokół Łańcut 
pierwszym rywalem Księżaka

Już w sobotę, 28 września, za-
czyna się koszykarski sezon w I li-
dze. Ekipa Księżaka Łowicz drugi 
sezon zaprezentuje się na parkie-
tach zaplecza ekstraklasy. Przy-
pomnijmy, że w ub. roku, po 10 
latach istnienia, łowicka drużyna 
wywalczyła historyczny awans, 
ale spadła w sportowej rywaliza-
cji. Działacze podjęli decyzję o za-
kupie „dzikiej karty” i Księżacy 
dalej będą gać w I lidze. 

Pierwszym rywalem ekipy tre-
nera Michała Spychały będzie 
Łańcut Sokół. To mocny zespół, 
który zawsze zajmuje miejsca 
w czołówce tabeli. W poprzednim 
sezonie Sokół zajął 3. miejsce po 
rundzie zasadniczej, a ostatecznie 
po fazie play-off zakończył rywa-
lizację na 4. pozycji, przegrywając 
walkę o brązowe medale z ekipą 
Czarnych Słupsk 0:2. 

Drugi zespół z naszego woje-
wództwa Polfarmex Kutno jedzie 
do Pruszkowa i zagra z Elektro-
bud-Investment ZB Pruszków. 
Ten mecz da odpowiedź, kto le-
piej będzie radził sobie w lidze. 
Patrząc na wyniki sparingów eki-
pa z Kutna powinna być fawory-
tem, ale ściany pomagają zawsze 
gospodarzom. 

Kibice już mogą kupować 
karnety na mecze KSIĘŻAKA 
Łowicz w sezonie 2019/2020. 
Księżak Łowicz swoje mecze 
rozgrywał będzie w hali OSiR 
nr 1 przy ul. Jana Pawła II 3.
Na meczach będzie mógł go-
ścić tylko 400 kibiców (W tym 
50 kibiców w sektorze gości).

KARNETY na sezon 2019/20 
można zamawiać w hali OSiR 
nr 1 przy ul. Jana Pawła II 3.
BILETY na Inaugurację sezonu 
(28.09.2019 godzina 18.30) moż-
na będzie kupić w dniu meczu od 
godziny 18.00.

Karnety można kupić w cenie: 
100 zł (normalny), 50 zł (ulgowy). 
Do każdego zakupionego karnetu 
sponsor drużyny Pizzeria DaGras-
so w Łowiczu dołącza karnet na 
pizzę uprawniający do 10% zniż-
ki (karnet ważny na cały sezon 
2019/2020).  zł

�1. kolejka i ligi koszykówki mę-
skiej:� Ks� Księżak� Łowicz� –� rawl-
plug�sokół�Łańcut,�WKK�Wrocław�
–�Energa�Kotwica�Kołobrzeg,�Elek-
trobud-investment� zB� pruszków�
–� polfarmex� Kutno,� stK� czarni�
słupsk� –� zetkama� Doral� Nysa�
Kłodzko,� gKs� tychy� –� Biofarm�
Basket� poznań,� timeout� polonia�
1912� Leszno� –� górnik� trans.eu�
Wałbrzych,�Weegree�azs�politech-
nika�opolska�–�pogoń�prudnik.�

W sobotę księżacy�inaugurują�
sezon�w�Łowiczu.

tenis ziemny |�turniej�o�puchar�Burmistrza�Miasta�Łowicza�

Waldemar Żemło obronił tytuł 
Na koniec września na kortach 

przy ulicy Powstańców odbywa 
się zawsze tradycyjny Turniej Te-
nisa Ziemnego o puchar Burmi-
strza Miasta Łowicza Krzysztofa 
Jana Kalińskiego. 

Organizatorem zawodów jest 
Łowickie Towarzystwa Teni-
sa. Prezes Krzysztof Gajda za-
prosił do rywalizacji wszystkich 
chętnych amatorów tenisa, któ-
rzy prezentują różny poziom. Za-
wodnicy podzieleni byli na gru-
py, a mistrzowie i wicemistrzowie 
grup awansowali do ćwierćfi na-
łów. W tym roku, podobnie jak 
w ubiegłym, w rywalizacji wzię-
ło udział 15 tenisistów i trzy teni-
sistki. W turnieju singla panów za-
grali Krzysztof Gajda, Wojciech, 
Kuba i Jędrzej Pietrzakowie, Ma-
riusz Czułek, Waldemar Żemło, 
Piotr Sukiennik, Robert Markow-
ski, Radosław Kucharski, Tomasz 
Górski, Kacper Guzowski, Patryk 
Milczarek, Tomek Niewiadom-
ski, Marcin Lendzion i Łukasz Sa-
wicki. Do ćwierćfi nałów awanso-
wali: Żemło, Górski, K. Pietrzak, 
J. Pietrzak, Markowski, Czułek, 
Kucharski i W. Pietrzak. 

Puchar Burmistrza Łowicza 
za mistrzostwo zdobył drugi rok 
z rzędu Waldemar Żemło, który 
w fi nałowym meczu pokonał 2:0 
(6:4, 7:5) Mariusza Czułka. Trze-
cie miejsce zajęli Jędrzej Pietrzak
i Wojciech Pietrzak, którzy prze-
grali swoje mecze półfi nałowe. Na 
pewno małą niespodzianką była 
półfi nałowa porażka Wojciecha 
Pietrzaka z Czułkiem. 

W gronie pań zagrały trzy teni-
sistki, a najlepsza okazała się tym 

razem Aneta Budzałek, która rok 
temu była trzecia. Drugie miej-
sce zajęła Lidia Niewiadomska 
z Żychlina, natomiast trzecią lo-
katę wywalczyła Katarzyna Ku-
charska. 

Na zakończenie imprezy pu-
chary najlepszym zawodni-
kom wręczyli burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Jan Kaliński oraz 
Krzysztof Gajda, prezes Łowic-
kiego Towarzystwa Tenisowego. 
Wszyscy uczestnicy otrzymali 
również łowickie pamiątki z ak-
centem folklorystycznym, które 
ufundował Starosta Łowicki Mar-
cin Kosiorek 

– To był bardzo udany turniej. 
W Łowiczu cały czas są chętni do 
gry i to cieszy. Na pewno może 
być zawsze lepiej, ale nie jest źle. 
Pogoda nam dopisała, zatem moż-
na było rozegrać wszystkie spo-
tkania. Po zawodnikach widać, że 
tenis łączy pokolenia. W turnieju 
różnica między najstarszym za-

wodnikiem (Wojciech Pietrzak) 
a najmłodszym (Tomek Niewia-
domski) wynosiła 42 lata – pod-
kreśla prezes Gajda. 

– Ja się cieszę, że możemy się 
tu spotykać na tych kortach, któ-
re przetrwały już tyle lat i nadal 
funkcjonują. To zasługa miłośni-
ków tenisa, którzy dbają tu o po-
rządek – dodaje prezes ŁTT. 

W niedziele pary deblowe i fi -
nał mistrzów

W ten weekend turniej bę-
dzie miał kolejną odsłonę. Na 
kortach przy ulicy Powstańców 
o mistrzostwo Łowicza zagrają 
pary deblowe. Tu dużą rolę od-
grywa doświadczenie, zatem na 
kortach pojawią się na pewno też 
starsi zawodnicy, którzy wiedzą, 
gdzie trzeba się mądrze ustawić, 
aby za dużo nie biegać.

Dokończony również zostanie 
turniej mistrzów, gdzie rywalizu-
ją Jakub Dańczak, Jan Markowski 
i Wiktor Savides.  zł

Najlepsi amatorzy tenisa�w�Łowiczu.
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księżacy wygrali dwa mecze�i�zdobyli�puchar�za�zwycięstwo�w�Mazovii�cup�2019.

fo
t.

�f
B

/K
s

K
s

iE
za

K
Lo

W
ic

z

CzWARtek, 26 WRzeŚNiA:
�15.00�–�stadion�osir�im.�10�puł-

ku� piechoty� w� Łowiczu,� ul.� jana�
pawła�ii�3;�XXVi edycja Czwart-
ków Lekkoatletycznych;

�18.45�–�stadion�im.�10�pp�w�Ło-
wiczu,�ul.�jana�pawła�ii�3;�zaległy 
mecz 6. kolejki skierniewic-
kiej ligi piłki nożnej okręgowej 
młodzików młodszych D2: 
mukS Pelikan-2008 Łowicz – 
kS Jutrzenka Drzewce;

Piątek, 27 WRzeŚNiA:
�17.00�–�Boisko�sp�nr�3,�ul.�grun-

waldzkiej�9;�4. kolejka skiernie-
wickiej ligi okręgowej orlików 
e1: ukS AP Champions-2009 
Łowicz – LzS muskador Wola 
Pękoszewska;

�19.00� –� restauracja� Kurs� na�
prL�w�Łowiczu,�ul.�Krakowska�20;�
4. edycja XXi otwartych mi-
strzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.; 

SoBotA, 28 WRzeŚNiA:
�10.00�–�park�Błonie�w�Łowiczu,�

ul.� św.� floriana; XXVii Łowicki 
Biegu trzeźwości o Burmi-
strza miasta Łowicza; 

�10.00�–�stadion�im.�10�pułku�pie-
choty�w�Łowiczu,�ul.�jana�pawła�ii�
3;� 8. kolejka ii ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej młodzików 
D1: mukS Pelikan-2007 Ło-
wicz – Łódzka AF Łódź;

�12.00�–�Boisko�orlik�w�Łowiczu,�
ul.� Bolimowska� 15/19b;� zaległy 
mecz 1. kolejki skierniewickiej 
ligi okręgowej żaków młod-
szych F2: ukS Soccer-2012 
Łowicz – SkF zryw Wygoda;

�14.00�–�stadion�im.�10�pp�w�Ło-
wiczu,�ul.�jana�pawła�ii�3;�8. ko-
lejka i ligi wojewódzkiej piłki 
nożnej juniorów młodszych 
B1: mukS Pelikan-2003 Ło-
wicz – mukS Stal Niewiadów;

�16.45�–�stadion�im.�10�pułku�pie-
choty�w�Łowiczu,�ul.�jana�pawła�ii�
3;� 8. kolejka ii ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej trampkarzy 
C1: mukS Pelikan-2005 Ło-
wicz – Łódzka AF Łódź;

�18.30�–�hala�osir�nr�1�w�Łowi-
czu,�ul.�jana�pawła�ii�3;�1. kolejka 
i ligi koszykówki seniorów: kS 
księżak Syntex Łowicz – PtG 
Rawlplug Sokół Łańcut;

NieDzieLA, 29 WRzeŚNiA:
�14.00�–�stadion�im.�10�pp�w�Ło-

wiczu,�ul.�jana�pawła�ii�3;�4. ko-
lejka skierniewickiej ligi piłki 
nożnej okręgowej młodzików 
D1: ukS AP Champions-2007 
Łowicz – GkS Bedlno;

ŚRoDA, 2 PAŹDzieRNikA:
�10.00� –� stadion� im.� 10� pp�

w� Łowiczu,� ul.� jana� pawła� ii� 3;�
zaległy mecz 2. kolejki ii ligi 
wojewódzkiej młodzików D1: 
mukS Pelikan-2007 – mGukS 
Pogoń zduńska Wola.� Gogo 


